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Гастрол Заден ход Тайно

Стр. 25

Националната опера се готви
за петото си турне в Япония

Стр. 7

Безразборното застрояване
продължава до 2016 г.

Стр. 31

Федерацията по волейбол върна
Матей Казийски на Славия

Стр. 6

Михаил Миков за референдума
за АЕЦ „Белене”
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Проблем

Отказват да приемат деца
с диабет в забавачки

Стр. 5

Спор

БСП дава комисията
на Яне Янев на КС

Стр. 3

36% от българите съветват
децата си да заминат завина-
ги в чужбина, сочат данните
от последното проучване на
миграционните нагласи, про-
ведено от НЦИОМ през сеп-
тември. Родителите, които са
готови децата им да напуснат
България, са се увеличили с 6
на сто от ноември 2009 г.

Намерение да емигрират
за постоянно са заявили 14%,

Няколко
ÄÓÌÈ

Деси
ВЕЛЕВА

Чувството за само-
та преследва огромен
процент от българите,
показва последното
проучване на НЦИОМ за
нагласите им към емиг-
рация в чужбина. Все
повече родители жела-
ят да изпратят деца-
та си да живеят или
учат навън временно
или постоянно, искат
да работят зад грани-
ца или просто да се
махнат от България. С
други думи, и двете
страни се обричат да
са сами - като не-
възвръщенци в чужби-
на, далече от родите-
лите си, или като при-
мирени у нас, далече от
децата си. Общото
между увеличаващите
се самотници е едно -
те не вярват в държа-
вата си, в работодате-
лите, в образованието.
Не вярват, че след 23
години пародия на де-
мокрацията има надеж-
да нещо да се промени.
Вярват обаче, че сами
далече ще са по-щаст-
ливи отколкото в
държава, определяна
като царство на мут-
рите. Затова и не е
чудно, че все повече на-
маляват онези, които
досега са били твърди
и са призовавали - не
бягайте там, а се боре-
те тук, бъдете амби-
циозни и инициативни
и не вярвайте, че някъ-
де стои и ви очаква
безплатна хранилка за
самодоволни мързелив-
ци с претенции.

Оптимисти според
проучването са само
пенсионерите, които
не искат децата им да
напуснат страната.
Може би това са довол-
ните от финансовата
и социална политика на
ГЕРБ, които разчитат
на добро бъдеще за на-
следниците си. Или са
просто егоистите, ко-
ито не искат да прека-
рат старините си да-
лече от децата и вну-
ците. Сами.

14 на сто са готови да емигрират
и никога да не се върнат в БългарияСами

което е с 3 процента повече
отколкото преди 3 години.
Всеки четвърти на възраст
между 30 и 39 г. е готов да
замине завинаги, 22% от мла-
дежите до 29 г. са на същото
мнение. Висока готовност за
емиграция се забелязва сред
висшистите и сред безработ-
ните. С 3 процента са се уве-
личили и желаещите да за-
минат да работят или учат в

чужбина, без да остават там
завинаги. При последното из-
следване подобна готовност
са заявили 28 на сто от анке-
тираните. Желание за вре-
менна емиграция заявяват
близо две трети от младежи-
те до 29 г. и 40% от хората
между 30 и 39 г.

Все повече хора биха
насърчили децата си да оти-
дат да учат в чужбина, сочат

данните на НЦИОМ. В момен-
та две трети от родителите
биха изпратили децата си зад
граница, докато през 2009 г.
подобни намерения са изра-
зявали 64%. 71 процента от
интервюираните, което е с 2%
повече от 2009 г., твърдят, че
биха окуражили децата си да
работят в чужбина, но само за
определен период.

Артилерийски снаряди, изстреляни от сирийска територия, се взривиха в югоизточната турска
околия Акчакале. При инцидента петима души загинаха, а други девет бяха ранени. В отговор
на обстрела Турция нанесе удари по крайграничните територии, откъдето е дошло нападението

ВЪВ ВРАЧАНСКО ВЕЧЕ
САМИ КЪРПЯТ УЛИЦИ

Стр. 2

Стр. 4

Стр. 11
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Снимка БГНЕС
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36% искат децата им да
заминат завинаги в чужбина
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Градският съвет на БСП-София ви
кани на среща с новоизбрания предсе-
дател на Партията на европейските
социалисти и председател на Българ-
ската социалистическа партия др. Сер-
гей Станишeв под наслов „ПОБЕДАТА
ЗАПОЧВА ОТ СОФИЯ - СОЛИДАРНИ
С ХОРАТА”, която ще се проведе
на 8 октомври 2012 г. (понеделник)
от 18 часа в зала №3 (етаж 7) на НДК.

СЪОБЩЕНИЕ

ко Бойко Борисов наистина иска
в ПЕС да чуят какво казва той -
че ще ги бие, аз ще предам тези
негови думи. Това каза пред

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

При посещението си в зеленчуковата борса
в Първенец Станишев си купи саксия с хризантеми

Сергей Станишев:

А

Ако Борисов иска в ПЕС да чуят,
че ще ги бие, ще предам думите му

На срещата си с журналисти в
Първенец лидерът на ПЕС разказа
виц по повод предстоящите избори:
“В самолет, но не този на Авиоотряд
28, пътували Бойко Борисов, прези-
дентът на САЩ Обама, президентът
на Руската федерация Путин. Само-
летът получава техническа повреда,
а парашутът е един. Тримата реша-
ват, че най-справедливо е да гласу-
ват кой да скочи. Сред като отвори-
ли бюлетините и ги преброили, се
оказало, че с парашута ще трябва
да скочи Борисов. Той скача, на
борда остават руският и американ-
ският президент. Тогава Обама каз-
ва “уж бяхме трима, как така Бори-
сов ни би с 14 гласа?”.

журналисти в Първенец президентът на
ПЕС Сергей Станишев по повод изказ-
ването на премиера, че са се амбици-
рали да бият ПЕС в България на избо-
рите догодина. Станишев допълни, че
може да предаде тези думи на седем
европейски президенти и министър-
председатели, които се събират преди
Европейския съвет в Брюксел.

Лидерът на БСП бе категоричен,
че ще работи за гарантиране на сво-
бодни избори у нас догодина, защото
на тази власт доверие не може да се
има, че работи за честни избори. Спо-
ред Станишев въпросът е принципен
и означава “има ли в България демо-
крация и право да сменяме властта,
ако не ни харесва”. Ще направя всич-
ко необходимо всеки българин да има
гаранции да пусне гласа си и той да
бъде преброен честно, добави соцли-
дерът. Той отново изтъкна, че прави-
телството на ГЕРБ мачка дребния и
средния производител, а поощрява мо-
нопола на големите фирми. Според
него обещанията на Мирослав Найде-
нов за замразяване на цени не се
случват и той не е министър на храни-

те, а на поскъпването на хранителни-
те продукти. Повечето от законите,
свързани със земеделието и горите,
са в полза на големите производите-
ли, и хора в правителството получават
комисиони за това. Станишев цитира
изследване на Института за модерна
политика, според което лобистките
нормативни актове са между 60 и 80.
По този начин производителите имат
затруднен достъп до пазара за сметка
на вносната продукция, допълни той.

АНЕКДОТ

ителите на малките
планински села във
Врачанско започ-
наха сами да

Жители от Врачанско
сами кърпят улици
С лопати, мотики и гумени ботуши хората
от с. Згориград бетонират стръмни пътища

Ж
кърпят улиците. Преди
настъпването на зимата с
цимент от общината и с доб-
роволен труд те бетонират
стръмните непроходими ули-
ци. Достъпът на техника за
асфалтиране по тях е

невъзможен и това ги нака-
рало да предприемат дейст-
вията.

 В село Згориград във Вра-
чанския балкан вече пета ули-
ца се закърпва по този начин.
Общо километър и половина
от най-стръмните селски ули-
ци вече са подновени, а трай-
на настилка се полага само
там, където е подменен водо-

проводът. Екипирани с гумени
ботуши, лопати и мотики, се-
ляните от Згориград вчера
започнаха да бетонират най-
стръмната улица “Синчец”.

“Помагат и се радват хо-
рата, защото улицата става
здрава и хубава. Правим го
за удобство на хората”, ко-
ментира кметът Асен Петров.
Предприемчивостта на хора-

та от Згориград е привлякла
интереса на германски инве-
ститори, които ще помогнат
за проектирането и изграж-
дането на канализация в се-
лото.

ДУМА припомня, че преди
около две седмици хората от
планинско село в Искърското
дефиле също решиха сами да
си поправят улицата. Преди
година заради проливни
дъждове балканското село
Игнатица останало без улици.
Пороите отнесли асфалта и

през кратерите хората едва
стигали до домовете си. Жите-
лите на една от улиците дори
обявили бедствено положение.
Като видели, че пари не идват
отникъде, хората решили да си
помогнат сами. От община
Мездра те поискали материа-
лите за ремонта. С 200 тона
инертни материали и 20 тона
цимент те поправят няколко
улици. Местните се заканват да
направят премиерско открива-
не - с рязане на лента, а после
и банкет на открито.

резидентът Росен Плевнелиев заплаши
протестиращите в армията вчера. “Няма да
приема една малка група хора да монополи-
зира и манипулира с действията си прогно-
зите и плановете на управлението на прави-
телството, както и моите такива като върхо-
вен главнокомандващ”, сопна се държавни-
ят глава на военните, които готвят протести.
Според него не бивало по никакъв начин да
се допуска да се манипулира дебатът за про-
блемите на армията. Според него армията
щяла да получи разумен бюджет, хората ще
бъдат мотивирани. “Дебатите вътре текат от
ниво министър надолу по веригата. Има мно-
го хора, които подкрепят, и много малко
хора, които заблуждават и търсят скандала.
Аз съм убеден, че те няма да успеят”, гнев-
но коментира Плевнелиев.

Преди няколко дни заплахи в подобен дух
към протестиращите отправи военният ми-
нистър Аню Ангелов.

ППППП Министерският съвет е
предложил на Централ-
ната избирателна коми-
сия да се премести от
Народното събрание в
административната сгра-
да на НДК, където се
помещава централaта на
управляващата партия
ГЕРБ. Мотивът за преме-
стването е предстоящият
ремонт на сградата на
бившия Партиен дом.

Поканата за премест-

И ПЛЕВНЕЛИЕВ ЗАПЛАШИ
ПРОТЕСТИРАЩИТЕ
В АРМИЯТА

коло 20 милиона лева повече ще поис-
кам от финансовия министър Симеон
Дянков. Това обяви вчера здравната
министърка Десислава Атанасова, която
добави, че има възражения срещу пред-
ложения бюджет за здравеопазване
през 2013 г. Тя уточни, че повече сред-
ства са необходими за Фонда за лече-
ние на деца. Откакто падна лимитът за
лечение, изпращаме всички одобрени
деца, похвали се министърката. “От
началото на годината те са 490, изплате-
ните средства за тяхното лечение са
около 8 млн. лв. Тези средства са гаран-
тирани чрез допълнителни пари, които

ГЕРБ местят ЦИК
в съседство с централата си

ването била отправена от
главния секретар на МС
Росен Желязков до ЦИК,
която е второстепенен
разпоредител на бюджет-
ни средства и по тази
причина е зависима от
финансите, отпуснати й от
правителството. Очаква
се ЦИК да приеме пред-
ложението. По този начин
ще се окаже в съмнител-
на съседска близост до
партия ГЕРБ, която оби-

тава същата сграда и ко-
ято е излъчила част от
състава й. Решението
трябва да бъде гласувано
идния понеделник.

“Договорът за ползва-
не на кабинети в парла-
мента изтича след месец,
а и получихме официал-
но писмо от Народното
събрание, че догодина
предстои ремонт на тази
сграда точно в частта,
където се помещава ко-

мисията, затова им пред-
лагаме да ги преместим в
административната сгра-
да на НДК”, обясни Же-
лязков.

Интересна е другата
алтернатива - по думите
на Желязков е имало
идея комисията да се
премести в сградата на
полицията на Лъвов мост,
но тъй като “в комисията
имат собствена чувстви-
телност”, са отказали.

Атанасова ще иска от Дянков
още 20-25 милиона

ще се отделят от бюджета на МЗ за т.г., но за
догодина ще искаме повече”, каза тя.  Атана-
сова щяла да поиска и поне 5 млн. лв. над
определените около 10 млн. за инвестиции и
капиталови разходи. Повече пари трябвали и
за общинските лечебни заведения в трудно-
достъпните населени места. Сигнали в медиите,
че пациенти се налага да доплащат разликата
от намалените с 2% надценки на лекарствата в
аптеките, министър Атанасова определи като
“липса на всякаква отговорност от страна на
аптеките”. Според нея аптеките отдавна са
знаели с колко процента ще бъде намалена
надценката от търговците на едро и на дребно
и това, което сега правят, “е просто безумие”.

О
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Цитат на деняЦитат на деня

Íÿìà ìàëêà è ãîëÿìà îáùèíà,
èìà íàñåëåíè ìåñòà, êîèòî
òðÿáâà äà áúäàò ïîñåùàâàíè‘ Цветан Цветанов развива собствена география

Съветниците на БСП в Столичния общин-
ски съвет отчетоха избора на лидера на
партията Сергей Станишев за председа-
тел на ПЕС и като успех на БСП. Според
Жельо Бойчев това е голям пробив, а
според Росен Малинов е признаване на
БСП за европейска партия. Той е на
мнение, че е крайно време премиерът
Бойко Борисов да се кандидатира за
председател на ЕНП. Той трябва да се
кандидатира за политик на годината в
европейски мащаб, така както у нас
стана футболист на годината, летец на
годината и т.н., коментира Малинов.

Според общинските съветници от БСП Столичната община не
работи ефективно със СДВР за сигурността на столичани

БСП: Общинската „Егида” е
доведена умишлено до фалит

Снимка Мариета ТОМОВАЧервени съветници напускат
временно комисията по
сигурност и обществен ред
в СОС в знак на протест

Общинската фирма за ох-
рана “Егида” умишлено е до-
ведена до фалит, а Столична-
та община толерира частни
охранителни фирми. Това за-
явиха общински съветници от
БСП вчера. Те бяха категорич-
ни, че кметството изцяло е
занемарило сектор сигурност
в София.

Смята се, че силната стра-
на на ГЕРБ е именно сигур-
ността, защото при партията е
водещо полицейското начало,
но всъщност общината не про-
вежда политика в тази сфера,
заяви Росен Малинов. Според
него ресорната комисия в СОС
на практика не работи, затова
той и колегата му Иван Меч-
ков се оттеглят временно от
нея. Комисията по обществен
ред се е превърнала в пощен-
ска кутия, която одобрява всич-
ко, което й предложи админи-
страцията, коментира Малинов.
Той и общинските съветници
Жельо Бойчев, Иван Мечков,

Деси ВЕЛЕВА Панайот Бончев, Милка Хрис-
това и Георги Свиленски са
внесли доклад до шефа на
СОС Елен Герджиков, в който
сигнализират за неефектив-
ността на комисията и тежкото
положение на общинската
фирма “Егида”. Те предлагат
фирмата да се трансформира в
общинско предприятие за ох-
рана под прякото управление
на кмета. Не искаме да спася-
ваме фалирала фирма, а да
имаме контрол върху охраната
и да спасим общински пари,
които сега се дават на частни
фирми, обясни Малинов. В мо-
мента около 8 млн. лв. годиш-
но от парите на столичани оти-
ват за охрана на общинска
собственост като училища и
детски градини, както и на
администрацията.

Малинов припомни, че през
2005 г. “Егида” доминираше на
охранителния пазар в София,
оттогава бавно и умишлено се
води до фалит и в момента той
фактически е настъпил. Докато
преди 7 години там са работи-

ли над 1400 души, сега са едва
600. Фирмата има неразплате-
ни сметки с НАП, това не й дава

право да участва в конкурси и
я прави неконкурентоспособна.
Върху костите на “Егида” ник-

нат частни фирми, обобщи Ро-
сен Малинов. Тезата му под-
крепи и Жельо Бойчев, според
когото със системна и целена-
сочена политика “Егида” се
натиква в ъгъла, за да получат
други фирми обектите й. Той
даде за пример общинските

пазари, охранявани от други
фирми срещу 1 млн. лв. годиш-
но. Според Бойчев училищата
и детските градини не бива да
се охраняват от спящи възра-
стни пазачи, работещи в раз-
лични фирми, които общината
няма как да контролира. Вмес-
то това дейността може да се
възлага директно на бъдещо
ново предприятие без конкурс
и то срещу по-малко пари,
предлагат от БСП.

ГЕРБ превърнаха Военновъздушни-
те сили в таксиметрова компания на
властта, заяви депутатът от БСП Ангел
Найденов на брифинг в парламента
вчера. По думите му един летателен час
на хеликптер “Кугър” струва 9810 лв.,
колкото са месечните добавки на 240
деца. 15 500 лв. пък струва час полет
със самолет “Спартан” и това са парите

Ангел Найденов:

ГЕРБ превърнаха ВВС в таксиметрова компания на властта
за детските на 440 малчугани за месец,
изчисли Найденов. Тези пари изгарят с
един полет на министър-председателя,
поясни той. На питането колко пъти и от
кого са ползвани въздухоплавателни
средства от ВВС министър Ангелов ла-
конично отговорил, че са изпълнени 114
специални задачи.

Найденов бе категоричен, че една
специална задача не означава непре-
менно един полет. Искаме да знаем кол-

ко полета са извършени в рамките на
тези специални задачи, настоя той. “Кое
му е специалното да ангажираш
“Кугър”, за да транспортираш премиера
за чисто протоколно мероприятие, като
например откриване на участък от пре-
асфалтиран път. Искаме да знаем каква
е сумата, която отива за протоколни
нужди на премиера и на министрите”,
продължи с въпросите Найденов.

Социалистите се опасяват, че “воен-

ните полети” на Борисов застрашават
националната сигурност. Бившият зам.-
министър на отбраната Спас Панчев
призна, че и Сергей Станишев като пре-
миер е летял с военни хеликоптери, но
според него разликата е в целта на
полетите.

Петър Курумбашев отбеляза, че след
като властта си има два “Авиоотряда 28”,
вече се сдобила и трети - летателните
машини на ВВС.

Юлия ВУТОВА

Комисията на Янев няма за цел да разкрие някаква корупция, а да се
намесва в работата на съда, заявиха проф. Любен Корнезов и Четин Казак

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Юлия КУЛИНСКА

БСП дава на Консти-
туционния съд комисията
на Яне Янев, която тряб-
ва да разследва корупци-
ята по високите етажи на
властта, обяви проф. Лю-
бен Корнезов от Коали-
ция за България. Под ис-
кането за обявяване на

противоконституционност
на решението са се под-
писали 54 народни пред-
ставители от Коалиция за
България, ДПС и незави-
сими.

“Тази комисия няма за
цел да разкрие някаква
корупция, а да се намес-
ва в работата на съдеб-
ната власт. В решението

на парламента за създа-
ването й се дава разре-
шение на Яне Янев да
изисква и анализира на-
казателни дела, препис-
ки, а прекратяването на
наказателно дело става с
акт на съда и прокурату-
рата. С действията си ко-
мисията се поставя над
съда и над прокуратура-

та”, заяви Корнезов. Спо-
ред него дейността на
комисията ще е “пушилка
работа”, а единственият
ефект ще е, че Яне Янев
ще даде няколко интер-
вюта. “В решението пише,
че тя може да изисква вся-
какви документи от съда,
прокуратурата и следст-
вието. С други думи, ще
има право да разпитва
магистрати и дознатели.
Това правомощие е не
само извън Конституция-
та, но и извън здравия

разум”, възмути се профе-
сорът. Контролът, който
НС може да упражнява, е
само спрямо изпълнител-
ната власт и парламента-
рен контрол върху съдеб-
ната власт е недопустим
и противоконституционен,
категоричен е той.

В мотивите си към
Конституционния съд
депутатите подчертават,
че предмет на комисията
е корупцията “по високи-
те етажи на властта”. Но
какво е това “високи ета-

жи”, недоумяват те и
изтъкват, че никъде в нор-
мативен акт няма такава
дефиниция.

Този парламент е
най-слабият от 20 годи-
ни насам и казвам това с
болка, отбеляза проф.
Корнезов. “124 текста от
различни закони са обя-
вени от КС за противо-
речащи на основния за-
кон. ГЕРБ и неговите са-
телити са шампиони по
противоконституцион-
ност”, допълни той.

Комисията на Яне Янев отива
в Конституционния съд
Комисията на Яне Янев отива
в Конституционния съд
Комисията на Яне Янев отива
в Конституционния съд
Комисията на Яне Янев отива
в Конституционния съд
Комисията на Яне Янев отива
в Конституционния съд
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амерение да
напуснат стра-
ната завинаги
са заявили 14%
от българите,

14% от българите готови
да емигрират завинаги

Н

Две трети от родителите биха насърчили
децата си да учат в чужбина, твърди НЦИОМ

сочи национално предста-
вително проучване на
НЦИОМ. Невъзвращенци-
те са се увеличили с 3 на
сто спрямо ноември 2009
г., отчита статистиката.
Всеки четвърти на възраст
между 30 и 39 г. е готов да

замине завинаги, 22% от
младежите до 29 г. са на
същото мнение. Висока го-
товност за емиграция се
забелязва сред висшисти-
те и сред безработните,
отчитат от НЦИОМ.

С 3 процента са се уве-
личили и желаещите да
заминат да работят или
учат в чужбина, без да
остават там завинаги. При
последното изследване

подобна готовност са за-
явили 28 на сто от анкети-
раните. Желание за вре-
менна емиграция заявяват
близо две трети от младе-
жите до 29 г. и 40% от
хората между 30 и 39 г.
Сред кандидатите за обу-
чение или временна рабо-
та зад граница са 38% от
жителите на София, както
и всеки втори безработен,
участвал в изследването.

Повишение има и
сред българите, които
биха насърчили децата
си да отидат да учат в
чужбина, сочат данните
на НЦИОМ. В момента
две трети от родителите
биха изпратили децата си
зад граница, докато през
2009 г. подобни намере-
ния са изразявали 64% от
анкетираните. Висшисти-
те и столичаните, както и
лицата до 49 г., са по-
склонни да подкрепят
чуждестранното обуче-
ние на наследниците си.

71 процента от интер-
вюираните, което е с 2%
повече от 2009 г., твърдят,
че биха окуражили деца-
та си да отидат да рабо-
тят в чужбина за опреде-
лен период. 36 на сто ще
насърчат децата си да за-
минат зад граница зави-
наги, което е ръст от 6%
в сравнение с изследва-
нето преди 3 г.

От НЦИОМ отбеляз-
ват, че през изминалите
три години миграционни-
те нагласи са сравнител-
но устойчиви. Според ек-

спертите хората до 39 г.,
безработните и предста-
вителите на турския и
ромския етност са по-
склонни да напуснат
страната, без значение
дали това ще е временно
или завинаги. Родители-
те в активна възраст са
по-склонни да подкрепят
намеренията на децата,
които искат да напуснат
страната, докато по-
възрастните, особено хо-
рата над 60 г., се обявя-
ват категорично против
подобни идеи.

Снимка Мариета ТОМОВА

Росен Плевнелиев връчи наградата “Джон Атанасов” за насърчаване на
постиженията на млади български изследователи в сферите на

информационните и комуникационни технологии. Тазгодишният носител на
наградата е д-р Димитър Жечев

Б

БХК ЗАВЕЖДА ВТОРО ДЕЛО
СРЕЩУ БЪЛГАРИЯ ЗАРАДИ
СМЪРТТА НА ДЕТЕ В ДОМ

ългарският Хелзинкски ко-
митет завежда второ дело
срещу България в Европей-
ския съд по правата на чове-

ъс 100-процентов контрол на
потока от бежанци по граница-
та се похвали вчера вътрешни-
ят министър Цветан Цветанов. В

Уникална изложба,
показваща нагледно с
какви оръжия се е води-
ла Балканската война,
подредиха историците от
Стара Загора. Над 400
пистолета, пушки, саби,
картечници, вещи, доку-
менти и фотоси може да
бъдат видени в експози-
ция под наслов “Те защи-
таваха честа на Бълга-

ка за смъртта на дете от дома в
търговищкото село Стража. Това
стана ясно от писмо на организа-
цията, адресирано до медиите
вчера. Трагичният случай е с 19-
годишната Николина, чиято смърт
е причинена според съдебно-ме-
дицинската експертиза от патоло-
гично недохранване. Прокуратура-
та обаче не намира престъпление
и прекратява досъдебното дело.
Държавното обвинение смята, че
недохранването се дължи на ум-
ствената изостаналост на Николи-
на и никой не е виновен.

От БХК коментират, че прокура-
турата напълно игнорира това, че
служителите на дома и болницата, в
която умира Николина, са бездейст-
вали да положат каквато и да е гри-
жа да предотвратят или лекуват бо-
лестното недохранване на детето.

Домът и болницата, в които е
била настанена Николина, са същи-
те, в които умира и 15-годишната
Анета Йорданова. В нейния случай
през 2006 г. лекарите откриват в
корема й килограми боклуци, без
прокуратурата да види нечия вина
за това. Държавата трябва да отго-
варя за отказа си да даде закрила
на жертвите на институциите, а БХК
ще я съди още редица пъти за това,
твърдят от организацията.

С

Цветанов контролирал
потока от бежанци

Русе той обяви, че България имала
готовност да реагира адекватно и при
по-голям миграционен натиск, като
отвори модулите за аварийна ситуа-
ция.

“Създали сме необходимата орга-
низация за засилване на полицейски-
те патрули към границата, но мога да
ви кажа, че 100% контролираме този
миграционен поток и 100% лицата,
които влизат във вътрешността на
страната, се задържат”, категоричен
ба Цветанов. Според него в домове-
те, които поемат бежанците, има мя-
сто за 1000 души. Имало и допълни-
телен ресурс за още толкова.

Най-невралгична точка, през коя-
то идвали бежанци от Сирия през

Турция, бил районът на Маточина.
“Мога да кажа, че там надградихме
системата си за сигурност, защото
има 58 км от общо 273 км българо-
турска граница, където имаме видео-
наблюдение”, заяви Цветанов. Той
добави, че в сряда вечерта са зало-
вени 33 нелегални - 22 сирийци, 9
иракчани, палестинец и турчин. 25 от
тях ще бъдат върнати обратно в Тур-
ция, а останалите ще останат в дома
за бежанци в Любимец, обясни Цве-
танов.

Министърът опроверга информа-
циите в пресата, че камикадзето от
летище Бургас е разпознат. “Мога
да ви кажа, че има много информа-
ция, която обаче не може да бъде
споделяна публично, но ви уверя-
вам, че стъпка по стъпка вървим в
правилната посока относно раз-
следването”, заяви той.

ПОКАЗАХА ОРЪЖИЯТА
НА БАЛКАНСКАТА ВОЙНА

Петър ГЕОРГИЕВ рия” в навечерието на
100-годишнината от на-
чалото на бойните дей-
ствия.

Сред експонатите е
реплика на бойното зна-
ме на Пети балкански пе-
хотен полк, възстановени
са картечарски позиции
и полеви щаб. Активисти
на местното дружество
“Традиция” извадиха от
личните си колекции уни-
форми, ордени и отличия,

сред тях и свидетелство
за народна признател-
ност, връчено на наслед-
ниците на редник Марко
Петров, загинал на 30
ноември при щурма на
Одринската крепост.

Над 250 души ще взе-
мат участие в днешното
театрализирано възста-
новяване на събитията от
5 октомври 1912 г. пред
храма “Света Богороди-
ца” в Стара Загора.
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Снимка БГНЕС

битият пред дискоте-
ка “Амнезия” в Сту-
дентския град сту-
дент Стоян Балтов

Есента започна да показва истинското си лице и изсипа проливен дъжд в Разград вчера

У

Стоян Балтов убит от
ритници в главата и шията

е загинал от множество
целенасочени ритници в
областта на шията и гла-
вата. Това стана ясно от
заключението на тройната
съдебномедицинска екс-
пертиза, прочетена вчера
за пръв път от началото
на делото в Софийския
градски съд. Становище-
то бе прието близо 4 го-
дини след трагичния инци-
дент, защото процесът
тръгна отново през 2010 г.
Причината бе, че първона-
чално прокуратурата обвини
за убийството само Алек-
сандър Данаилов и Вили
Георгиев. След показанията
на Мирослав Станчев се
наложи делото да бъде
върнато и да започне
разследване и срещу
Светлозар Стоилов, който

до този момент бе само
свидетел.  Като веществе-
но доказателство бяха
донесени иззетите мара-
тонки на тримата подсъди-
ми. Директорът на катедра
“Съдебната медицина” към
Александровска болница
Станислав Христов уточни,
че по главата на Балтов
са установени следи от
два успоредни шева, как-
вито имало и по тези обув-
ки. Те не се изключват
като възможно използвани,
заяви Христов.  ДУМА
припомня, че в нощта
на 5 декември 2008 г.
Балтов и негови приятели
излизат от новооткритата
тогава дискотека, но на
метри от заведението са
застигнати от 7-8 момчета.
След спречкване и обид-
ни думи започва бой, в
който на Балтов са нане-
сени смъртоносни ритни-
ци в главата.

Отказват да приемат
деца с диабет в забавачки
След поевтиняването на лекарствата
пациентите доплащат повече

БОЛНИ СМЕНЯТ МЕСТОЖИТЕЛСТВО
ЗАРАДИ СВОЕВОЛИЯ НА ТЕЛК

Жена с 80% нетрудоспособност и множество увреждания, на която
предстои поредна операция, се явява на ТЕЛК, където й дават 60%.
Възрастен пациент на хемодиализа от дълги години и със зрителни, и
двигателни увреждания се явява на ТЕЛК и намаляват процента на не-
трудоспособност, а в друг град му дават адекватен процент, разказва
Иван Димитров. Той подчерта, че става въпрос за ТЕЛК в Смолян с
ръководител д-р Мария Ирикиева.

Димитров разказа и случаи на млади българи, които емигрират в
чужбина, за да си осигурят адекватно лечение и трансплантации.

З
а по-малко от седмица три
сигнала за отказ да бъдат
приети малчугани с диабет в
детска градина са получени
в Националната асоциация

ъдът даде втори
шанс на граждан-
ското общество да
спре застрояване-

Аида ПАНИКЯН

на децата с диабет (НАДД), съобщи
председателката на организацията
Елисавета Котова. Двата случая са в
София - в 9-о ОДЗ и детска градина
“Ян Бибиян”, а третият - в Хасково.
Мотивът на ръководствата на детските
заведения бил “Кой ще поеме отговор-

ността, ако на детето с диабет нещо му
се случи?”

Котова припомни, че само преди
около 2 години със съдействието на
общините и на детски ендокринолози
НАДД проведе обучение на медицин-
ски сестри от детски градини и учили-
ща в над 30 града. На жалбата на
НАДД от Държавната агенция за за-
крила на детето е отговорено: “Прин-
ципът на интегрирано образование на
деца с хронични заболявания е залег-
нало в държавната политика на Бълга-
рия. Предвид сравнително новия под-

ход към този проблем в действащата
нормативна уредба все още има про-
пуски. Чрез отказа е нарушена Конвен-
цията за правата на хората с уврежда-
ния.” Предстои да бъде внесена жалба
в Комисията за защита от дискримина-
ция и се очаква от Столичната община
да насрочат среща с организацията.

Чиновници все още не спазват и не
разбират критериите за отпускане на
аналогов инсулин и изискват и за деца
допълнителни изследвания, пояснява
Котова.

Откакто МЗ отне 2% от надценката
на търговците на дребно за лекарства,
аптеките искат пациентите да допла-
щат 100% реимбурсирани от НЗОК

лекарства, съобщиха от фондация
“Български пациентски форум”. Аргу-
ментът на аптеките бил, че все още
продавали медикаменти, закупени със
собствени средства преди промяната
на нормативната уредба.

Чиновници от МЗ отказват на
български пациенти да си правят ком-
бинирани трансплантации в чужбина,
въпреки категоричното становище на
лекари специалисти. За пациент, нуж-
даещ се от трансплантация на бъбрек
и на панкреас, които се правят едно-
временно, чиновници попитали “Ама
не може ли в България сега да се
присади бъбрек, а след някоя година
и панкреас?”

С

ПРИРОДОЗАЩИТНИЦИ ОТНОВО
ЩЕ СЕ ОПИТАТ ДА СПРАТ
ЗАСТРОЯВАНЕТО НА СТРАНДЖА

то на Природния парк
“Странджа”. Това съоб-
щиха от Коалиция “За да
остане природа в Бълга-
рия”, която си извоюва
правото като гражданска
организация да обжалва
устройствения план на
община Царево.

Ч е т и р и г о д и ш н о т о
дело срещу плана за за-
строяване на общината

продължава, след като 5-
членен състав на ВАС
отмени определение на
съда отпреди месец за
прекратяване на делото.
То е в нарушение на
българското и междуна-
родното природозащитно
законодателство, заяви-
ха еколозите.

Общият устройствен
план на Царево бе об-
жалван през 2008 г., за
да не се допусне застро-
яването на хиляди дека-
ри по южното Черно-

морие, преобладаваща
част от които се намират
в Природния парк
“Странджа”. Година по-
късно министърът на
околната среда и водите
Нона Караджова отмени
становището по еколо-
гичната оценка на пла-
на като несъвместимо с
изискванията за опазва-
не на парк “Странджа” и
защитените зони от “На-
тура 2000” в община
Царево, припомниха от
коалицията.

Б

В БУРГАС ПРЕГЛЕЖДАТ
БЕЗПЛАТНО ЗА
РАК НА ГЪРДАТА

Красимир КРЪСТЬОВСКИ

езплатни прегледи и консултации за рак на
млечните жлези ще се провеждат в новата
болница в комплекс “Меден рудник” в Бур-
гас от 8 до 14 октомври, но може да бъдат

удължени с още седмица. Специалистите ще пре-
глеждат по график всеки ден от 9 до 12 ч. Ще се
плаща само когато е наложителен и преглед на
мамограф или ехограф, но на половин цена, обяс-
ни д-р Христо Якимов, медицински управител в
МБАЛ “Черноморска-Бургас” и началник на отде-
лението по анестезиология и реанимация. Пре-
гледите ще се извършват от водещи специалисти
от Комплексния онкологичен център в Стара За-
гора. Апаратурата в болницата е съвременна и
позволява да се видят и най-малките изменения, а
това е предпоставка за ранно откриване на забо-
ляването и своевременното му лечение.

Инициативата е по повод Международния ме-
сец за борба с рака на гърдата.
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Интервю

 Г-н Миков, как ще коментира-
те реакциите на правителството
и на представители на ГЕРБ, след
като стана ясно, че подписката е
легитимна и това е предпоставка
за провеждането на референдум за
изграждането на АЕЦ “Белене”?

- Очевидно е, че управляващите
са в паника. Очевидно е, че те не
искаха да чуят волята на българските
граждани за бъдещето на ядрената
енергетика и на АЕЦ “Белене”. ГЕРБ
се стреснаха и стъписаха от това, че
над половин милион човека подкре-
пиха категорично играждането на вто-
ра атомна централа. Това е факт и той
е неотменим. В същото време се оказ-
ва, че и правителството, и мнозинст-
вото в парламента излъчват противо-
речиви и разнопосочни сигнали.
Веднъж има решение на кабинета и
на Нардното събрание за спиране на
строителството на АЕЦ “Белене”.
После се оказа, че паралелно с него
се водят преговори с някакъв мисте-
риозен потенциален инвеститор. По-
късно пък ГЕРБ внася проект за ре-
шение в парламента за  даване на
мандат на правителството да води
преговори за изграждането на цент-
ралата, след като е ясно, че това не е
работа на депутатите. Отговорността
е изцяло в изпълнителната власт. На
четвърто място започна да се говори
за финансови параметри и едва ли не
да се внушава на хората, че става
въпрос за бюджетни пари. Истината е,
че нито АЕЦ “Белене”, нито другите
големи инвестиционни проекти се из-
граждат с държавно финансиране. В
случая става въпрос за големи ком-
пании, както беше конструиран и
проектът “Белене”, преди Бойко Бо-
рисов и ГЕРБ да го разбият. Центра-
лата щеше да бъде построена с 51%
участие на НЕК и 49% на солидния и
авторитетен немски инвиститор RWE.
Никога не се е предвиждало втора
атомна да се строи със средства от
републиканския бюджет. Освен това
ГЕРБ заблуждават българите, че ако
проектът се реализира, ще има уве-
личение на данъците. В същото вре-
ме властта не коментира каква ще е
цената на тока в хоризонт от 3-4 го-
дини.

 Какви манипулации очаквате
от управляващата партия?

- Манипулациите на хората вече
започнаха. Тръгна тиражирането на
приказки, че едва ли не подписите са
събирани некоректно. ГЕРБ започна
масово внушение, че  българските
граждани ще трябва да плащат за из-
граждането на “Белене”. Не може да
не направиш никакъв проект и от това
да имаш ползи. Ползите винаги идват
от реализирането му, особено когато
става въпрос за инфраструктура. Нима
хората не  плащат магистралите?. Да
не би те да не са с пари от бюджета?
Да не би Борисов да е донесъл пари-
те от  градината си в Банкя? Управля-
ващите са готови на всичко, за да иг-
норират и провалят гласа на хората.

Въпросът с референдума има два
изключително  важни аспекта. Едини-
ят по същество е свързан с развитие-
то на ядренета енергетика и в крайна
сметка става дума за цената на тока
за гражданите и индустрията. Вторият
голям въпрос е  може ли управлява-

Михаил Миков:

Властта се стъписа
пред волята на хората
Управляващите
няма да се спрат
пред нищо, за да
провалят
референдума за АЕЦ
„Белене”, казва
левият депутат

Интервю на
Юлия КУЛИНСКА

МИХАИЛ РАЙКОВ МИКОВ е завършил право в СУ “Св. Климент
Охридски”. Има специализации по правата на човека в Монпелие,
Франция, по данъчно облагане във Вашингтон, САЩ, антикоруп-
ционни практики в Италия. Старши асистент е по наказателно
право в СУ “Св. Климент Охридски”. Депутат от Коалиция за
България в 38-то, 39-то, 40-то и 41-то Народно събрание от 5
избирателен район Видин. Зам.-председател е на ПГКБ. Бивш
министър на вътрешните работи. Владее френски, руски,
сръбски. Женен, с две деца.

Íÿìà ïî-åâòèíà åíåðãèÿ îò
ÿäðåíàòà, íî çà íåÿ íÿìà áúäåùå áåç
èçãðàæäàíåòî íà íîâè ìîùíîñòè
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щите в България по стратегически
важни въпроси да се вслушат в гласа
на българите. Паническата реакция
показа и големият страх и притесне-
ние у управляващите, че  хората не
приемат решението за съсипването на
проекта, който очертава стратегичес-
ки перспективи на България в следва-
щите 20-30 години.

 Депутатът от ГЕРБ Доброслав
Димитров заяви, че във въпроса на
БСП, който беше зададен при съби-
рането на подписката, е имало две
хипотези - “Икате ли ядрена енерге-
тика?” и за строежа на АЕЦ”Белене”.
Според него така формулирано, пи-
тането не може да бъде зададено на
референдум, защото някой може да
е за ядрената енерегетика, но да е
против проекта. Бихте ли коменти-
рали това изявление?

- Това също е част от голямата ма-
нипулация, породена от страха на
властта, че референдумът ще се случи.
Въпросът, на който отговориха подпи-
салите се над половин милион бълга-
ри, Беше:”Да се развива ли атомната
енергетика у нас чрез изграждането
на АЕЦ на площадката “Белене”. Спо-
ред Закона за референдумите депута-
тите нямат право да променят въпроса,
а само да го редактират, без обаче да
променят смисъла му. А пък Народно-
то събрание няма право да отмени  до-
питването, след като е изпълнено ус-
ловието за това, записано в закона. А
то е наличието на 500 000 легитимни
подписки, събрани от инициативен ко-
митет. Интересен е въпросът защо от
ГРАО са продължили да броят събра-
ните гласове, след като са постигнали
посочените от закона половин мили-
он. Възниква съмнение, че по някакъв
начин също се търси повод да се по-
каже, че има нелегитимни подписи и
подписката да бъде компрометирана.

 В сряда парламентът създаде
временна анкетна комисия, която да
проверява всички данни, факти и об-
стоятелства за решения и дейст-
вия по проекта АЕЦ “Белене” от 2002
до края на март 2012 година. Има ли
нужда от подобна структура и как-
ва е скритата мисия на депутати-

те в нея?
- Това е още един опит да се от-

клони вниманието от провеждането
на референдум. След като проектът
“Белене” беше предмет на комисията
“АнтиСтанишев”, която бе създадена
още в началото на дейността на този
парламент, след като много се из-
приказва и много органи, които са
упълномощени по закон, имаха
възможност да проверяват и да кон-
тролират събитията, сега политичес-
ки трябва да се отклони вниманието.
Трябва отново да се вадят скелети от
гардероба. Но интересното е, че
срокът на новосъздадената комисия

изключва периода от март до сеп-
тември т. г., в който всъщност се по-
явиха мистериозните инвеститори,
които посетиха и икономическата
комисия. Очевидно управляващите
имат какво да крият в тези последни
месеци и елегантно искат да го изва-
дят от темата за миналото на проекта
“Белене”. Иначе  каквото и да правят
управляващите, неоспорим факт е, че
по-евтина енергия от ядрената няма.
А бъдеще за нея няма без изгражда-
нето на нови мощности. Още повече
че правителството съзнателно избяг-
ва темата за удължаване на проект-
ния срок на 5 и 6 блок на АЕЦ.”Коз-
лодуй”. Никой не дава отговор какво
ще стане с цената на тока и въобще
количеството ток за индустията и
гражданите, ако не се удължат сро-

ковете на двата енергоблока. А там
управленската обърканост и немощ
крие сериозни рискове  в края на вто-
рото десетилетие на 21 век България
да мине отново на режим на тока.

 Има ли правна възможност мно-
зинството в парламента да проме-
ни закона за  референдумите?

- Всичко може. Може и да се отме-
ни законът за референдумите. В пани-
ката и объркването си, в неглижиране-
то на  демокрацията и процедурите,
ГЕРБ може да стигне и дотам. Да отме-
нят закона и тогава няма да има рефе-
рендум. Само че тогава много ясно ще
се види доколко управляващите  ува-
жават конституцията, законите на стра-
ната и най-вече демократичните прин-
ципи и волята на гражданите.

 Българите в чужбина ще мо-
гат ли да участват в допитване-
то?

- Смятам, че няма пречка българи-
те зад граница да упражнят правота си
на вот, защото става дума за национа-
лен референдум. Редно е и те да се
произнесат по този въпрос.

 През последните дни се заго-
вори за провеждане на допитването
но електронен път? Смятате ли, че
това е възможно?

- Това е съвсем друга дискусия,
която се е провеждала няколко пъти
в Народното събрание - като техтех-
нология, като практика  в сравнение
с други страни. Сега изведнъж ни в
клин, ни в ръкав, премиерът  и прези-
дентът почнаха да говорят за елек-
трониния вот, без да правят разлика
между гласуване по интернет и уп-
ражняване на глас с електронна ма-
шина. Гласуването в България  става
по предвидения в закона ред и той е
разписан в сега действащия избира-
телен кодекс, а преди него в избира-
телния закон. Не случайно избира-
телната комисия вече проведе свое-
то първо заседание  и започва орга-
низация за провеждането на рефе-
рендум.

 Как ще тълкувате записано-
то в чл. 13, ал. 7, че парламентът
“одобрява предложението за про-
веждане на референдум с въпроса
или въпросите, по които трябва да
се проведе гласуването, или моти-
вирано отхвърля предложението”?

- Това означава, че Народното
събрание казва на половин милион
българи:”Вашето мнение не ме инте-
ресува!” Мисля, че ГЕРБ се страхуват
от подобен знак към толкова много
хора и се опитват чрез други трикове
да блокират провеждането на рефе-

рендума или да подменят неговото
съдържание. Когато една политниче-
ска сила не иска да се движи в рам-
ките на демократичните правила и
на конституцията, болшинството й
може да направи всичко, но тагова
става въпрос за болшевишки режим,
а не за демокрация. В политиката
всеки се доказва чрез действията си,
а не чрез приказките си.

 В състояние ли е ЦИК да про-
веде допитването? Нейният пред-
седател Красимира Медарова се оп-
лака, че референдумът заварва ко-
мисията абсолютно неподготвена.

- Ами да си подадат остваката, като
не могат. Да стават и да си ходят и да
дойдат други, които ще се справят.
Има закон, има отговорност и те са
длъжни да ги изпълнят.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Икономика

ЧЕСТИТ
80-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ

С буден дух и остър
ум, професор

Никола Шопски
в продължение на

много години и до
днес отдава своите
знания, творчески

сили и способности
на науката.

Пожелаваме му да
съхрани пиетета към
науката и със същата

увереност да продължи
по стръмните й

пътеки. Сърдечно
поздравяваме нашия

съученик и скъп
приятел.

на професор, доктор
на техническите науки

инж. НИКОЛА
СТОИЛКОВ ШОПСКИ

роден на 05.10.1932 г.

Инж. Тодор Тошев
Ген. лейт. о.з.
Иван Стефанов

ъзможност за още по-
гъсто застрояване на гра-
довете и курортите дават
приетите на второ чете-

Безразборното застрояване
продължава до 2016 г.
Гаражите пак ще стават магазини,
гласят промени в Закона за
устройство на територията

седател на комисията по регио-
нално развитие. Причината е, че
те няма да имат право да правят
подробни устройствени планове
за зоните извън регулация, по-
сочи Татарски.

Това е двоен ред и поставя в
неравнопоставеност публичните
и частните инвестиции, коменти-
ра депутатът от БСП и бивш зам.-
министър на регионалното раз-
витие Димчо Михалевски.

Татарски призна, че с проме-
ните в закона може да бъдат
затруднени частните инвестиции
заради ограничението да се
изработват подробни устройст-
вени планове извън урбанизи-
раните територии.

Общините отдавна трябва-
ше да са изработили ОУП, но
160 от общо 264 общини все
още нямат, посочи Татарски.
Без такива планове са доста го-
леми и сравнително заможни
общини като повечето по Чер-
номорието и областните градо-
ве. Причината да нямат ОУП е,
че така по-лесно се работи на
парче, по-лесно се променя
предназначението на земедел-
ска земя или горски територии,
посочи Татарски.

Масите и сергиите на откри-
то пред заведенията в курорти-
те остават, решиха още депута-
тите, които отхвърлиха предло-
жението на депутата от ГЕРБ
Емил Димитров в селищните об-
разувания с национално значе-
ние преместваемите обекти да
могат да са само пейки, освети-

телни тела, указателни табели,
чешми, фонтани, телефонни ка-
бини и маси на художници. Той
искаше още масите на открито
да се слагат само върху терито-
рията на заведението и да не
могат да се поставят по тротоа-
ри, улици, пешеходни алеи и
зелени площи.  Въпреки зака-
ните на управляващите да сло-

жат край на трансформирането
на гаражите в магазини, фризь-
орски салони, кафенета и т.н. де-
путатите дадоха заден и реши-
ха да запазят възможността га-
ражите на блоковете да проме-
нят предназначението си.

Правителството сложи това
ограничение поради недостига
на свободни места за паркира-

не в централната част на голе-
мите градове. Проблемът е осо-
бено остър за София и залегна
в Закона за общия устройствен
план на столицата. С това реше-
ние на парламента промените в
ЗУТ ще бъдат в противоречие с
другия закон и не е ясно как Сто-
лична община ще излезе от си-
туацията.

роят на свинефермите в
България намалява. Това
сочи официален доклад
на Земеделското минис-
терство за развитието на
животновъдния сектор
през миналата година.
Статисктиката сочи, че
спрямо 2010 г. броят на

В
не вчера промени в Закона за
устройство на територията
(ЗУТ). Депутатите решиха да се
допуска по-плътно застрояване
от сега допустимите отклоне-
ния по предложение на кмета,
събщи Медиапул. В момента те
могат да бъдат до една трета
от предвидената плътност. За-
напред този дял може да се ув-
лечи с решение на две трети
от гласовете на общинския
съвет. Сега разрешаването на
строителство извън установе-
ните правила ставаше след
съгласието на министъра на
регионалното развитие.

Депутатите решиха още кра-
ят на безразборното застроява-
не да бъде отложен до 2016 г.
Това е последна отсрочка за
изработването на общите уст-
ройствени планове (ОУП) от об-
щините. Наличието на такива
планове гарантира, че няма да
се строи на парче и без визия за
развитието на града. След вли-
зането в сила на промените в
ЗУТ в срок от шест месеца об-
щините трябва да възложат из-
работването на ОУП. Общински-
те съвети пък са задължени да
ги приемат и те да влязат в сила
най-късно от 1 януари 2016 г. Ако
общините не спазят срока за из-
работването на ОУП, няма да
могат да реализират проекти,
посочи Любен Татарски, пред-

Б
Свинете намалели наполовина за пет години

това са процесите на преструктуриране
в сектора, според които трябва да се
покрият изискванията на европейското
законодателство за хуманно отношение
към животните.

От Асоциация на свиневъдите в
България (АСБ) обаче заявиха пред
Фермер.БГ, като основна причина за
тази статистика, че  свиневъдството ни
не е подпомогнато по никакъв начин
от държавата. Секторът е оставен на
абсолютно свободен пазарен меха-
низъм, коментира д-р Добрин Папазов,

председател на АСБ.
По негова информация за последни-

те пет години свинете в България са
намалели наполовина - от 1 млн. на 450-
500 хил. глави.  В западните държави,
например, свиневъдите се подпомагат
индиректно - те са собственици на земе-
делска земя, подпомага се зърнопроиз-
водството, връща се акцизът на горива-
та. Така че на този етап ние сме напълно
неравностойни с останалите европейски
страни, категоричен е д-р Папазов.

Високата цена на фуражите е дру-

гата причина, която кара много сви-
невъди да се откажат. Д-р Папазов
посочи, че в момента българските про-
изводители продават свинското месо
на цени от 1997 година.

Според доклада на МЗХ висок оста-
ва делът на вносното свинско месо във
вътрешното потребление на страната, а
в същото време все повече производи-
тели изнасят продукцията си в чужбина.
През 2011 г. износът на свинско месо
нараства около 2,5 пъти спрямо пред-
ходната година.

отглежданите свине е намалял с над
8%. Чувствително намаляват и сви-
невъдните стопанства - с 38%.  Според
доклада един от основните фактори за

Комисията за защита на конку-
ренцията (КЗК) е започнала раз-
следване на най-големите произ-
водители на брашно в страната по
подозрение, че съгласуват цените
си и така изкривяват пазара с по-
скъпи суровини, съобщиха от анти-
монополния орган вчера.

След като в края на септември
КЗК заедно с МВР и със съдебно
разрешение извърши обиски в
офисите на Съюза на мелничарите
в България, където членуват най-
големите предприятия от бранша,
комисията е установила несъответ-
ствия при колебанията на цените,
които дават основание да се смята,
че цената на едро на брашната не

Обезщетение от над
24 хил. лв. ще трябва да
плати доставчикът на
електроенергия в Севе-
роизточна България на
66-годишен пенсионер
от русенското село Ко-
шов след близо четири-
годишни съдебни споро-
ве, предаде Дарик.

Иван Петров започва
съдебната битка с тога-

се формира само в резултат на на-
растването на цената на пшеница-
та. Според комисията има вероят-
ност по-голямото увеличение на
цените на брашната спрямо
поскъпването на пшеницата да се
дължи на споразумение за съгла-
суване на цените между участници
на пазара на едро за брашна.

Стартиралото производство
ще направи пълен анализ на па-
зара, който вече ще трябва да ус-
танови има ли картелни решения
за цените.

От досегашните проверки КЗК
е установила още, че са необходи-
ми мерки за подобряване конку-
рентната среда на този пазар и е

обърнала внимание за това на
министъра на земеделието и хра-
ните и парламентарната земедел-
ска комисия, за да предприемат
действия в тази насока.

Голямото разнообразие от сто-
пански субекти по веригата пше-
ница-брашно-хляб създава трудно-
сти, които водят до изнасяне на
българската пшеница, вместо тя да
се използва за създаване на краен
продукт с добавена стойност.

КЗК счита, че за да се преодо-
леят в задоволителна степен бъде-
щи резки промени на цените, е не-
обходимо да се подобри равнопо-
ставеността на участниците на раз-
глежданите пазари.

Пенсионер осъди енергото за 24 хил. лв.
вашната компания Е.ОН,
която тази година прода-
де бизнеса си на “Енер-
го-Про”, след като през
март 2008 г. е извършена
проверка на електроме-
ра на семейната къща в
Кошов. От дружеството
заявяват, че уредът е
манипулиран и искат ти-
тулярът на партидата да
плати тока си за шест ме-

сеца назад, но преизчис-
лен в максимални кило-
вати за сумата от 1800
лв. Семейството не е
съгласно и отказва с мо-
тива, че таблото се на-
мира извън къщата. За-
почват съдебни дела
първо във Варна, след
това и в Русе, където
окръжният съд отхвърля
претенциите на достав-

чика с мотива, че елект-
ромерът е негов уред и
дружеството трябва да
следи как работи той.

Обжалването от стра-
на на доставчика пред
Върховния касационен
съд е отхвърлено и сега
електроразпределител-
ното дружеството трябва
да плати 24 150 лв. на
Иван Петров.

Разследват големите мелници за картелРазследват големите мелници за картелРазследват големите мелници за картелРазследват големите мелници за картелРазследват големите мелници за картел
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Свят
Храната отново
поскъпва

Световните цени на храни-
те скочиха с 1,4% през септем-
ври, след като се задържаха
стабилни в продължение на два
месеца. Поскъпването на зърне-
ните храни, месото и млечните
продукти обаче даде своето
отражение, съобщиха от ФАО.
Индексът на цените на храни-
те се покачи с три пункта на
216 през септември, обяви ор-
ганизацията.

Хванаха испанец,
планирал атентат

Испанската полиция е арес-
тувала 21-годишен в Палма де
Майорка. Той е планирал да
взриви Университета на Бале-
арските острови. 21-годишни-
ят мъж е бил задържан при по-
лучаването на 140 килограма
експлозиви. В дневника на
задържания било написано, че
той мрази обществото и нена-
вижда студентите.

Натоварен график
отложи визита
на Путин

Руският президент Влади-
мир Путин не е посетил Паки-
стан единствено заради нато-
варения си график. Нова дата и
формат на среща с пакистан-
ския президент предстои да
бъдат съгласувани, заяви рус-
кият външен министър Сергей
Лавров.

Саркози пак ще се
кандидатира
за президент

Никола Саркози, който загу-
би президентските избори тази
пролет, възнамерява да се кан-
дидатира отново през 2017 г.
Това съобщиха пред “Дейли Те-
леграф” източници, близки до
бившия държавен глава.

Свлачище затрупа
18 китайчета

Осемнадесет ученици от
основно училище са били затру-
пани от свлачище в югозападна
китайска провинция, наскоро
пострадала от серия от земе-
тресения. Използвана за учи-
лищна стая постройка и две
фермерски сгради са били за-
трупани от свлачище в село
Зенхе.

Белград забрани гей
парада

Сръбското правителство
забрани организирането на гей
парад в Белград, както и всички
събития насрочени за 6 октом-
ври. Премиерът и министър на
вътрешните работи Ивица
Дачич е заявил, че решението
е взето, тъй като има сериозни
информации за застрашаване
на обществения ред.

кратки
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Снимки БГНЕС

Движението на португалските
железници и лисабонското метро

отново бе променено заради
частичните стачки, организирани от

местните профсъюзи в знак на
протест срещу новите мерки за

икономии на правителството

души от руски произход бяха арестувани и
обвинени в САЩ за незаконен износ на
военни технологии в полза на Русия, преда-
доха световните агенции, като се позоваха
на съдебните власти в Ню Йорк. Задържани-
те са обвинени, че са изнесли високотехно-
логични микроелектронни елементи, които са
обект на стриктни правителствени проверки
заради възможно използване в голям брой
военни системи, например радарни и за
наблюдение, а също и за системи за на-
правляване на оръжия и за дистанционно
детониране на експлозиви.
Обвинените били част от мрежа за доставки,
действаща в САЩ и Русия. Те изнасяли
елементите от САЩ за руската армия и
разузнавателните служби.
Единайсетте души бяха арестувани при
двудневна операция. Сред тях има руски
таен агент под прикритие на име Алек-
сандър Фишченко, съобщиха американските
медии. 46-годишният мъж е собственик на
две компании - в Хюстън, в щата Тексас, и
в Москва. Двете фирми са били в основата
на трафика на частите, започнал през октом-
ври 2008 г. Фишченко пристигнал в САЩ
през 1994 г. и получил американско граж-
данство през 2003 г. Последната голяма
шпионска афера с руски агенти в САЩ
датира отпреди две години.
Руското външно министерство сега потвърди
задържането на руски граждани, но отрече
те да имат връзка с разузнаването.

Лидерът на опозицион-
ната киргизка партия “Ата
Журт” и депутат в парламен-
та на Киргизстан Камчибек
Ташиев е задържан за 48
часа по подозрение в опит
за насилствено вземане на
властта. Участници в митинг
на опозицията на централ-
ния площад в Бишкек, орга-

Експертите на Световната банка посочват, че от 200
милиона безработни около 75 милиона са хора до 25 годи-
ни, тоест в началото на трудовия си път. В следващите 15
години световната икономика ще трябва да осигури поне
600 милиона работни места, за да намали безработицата и
да отговори на увеличаващото се население.

Има и други интересни цифри - например заетите с
постоянен трудов договор хора са 1,6 милиарда, а още 1,5
милиарда работят сезонна работа в земеделието или рабо-
тят за себе си. Повече от 115 милиона деца работят в света,
и то при опасни за здравето им условия.

Стряскаща е цифрата на младите хора, които не работят
и не учат - те са почти 621 милиона души. Намерилите
работа извън границите на собствената си страна са 90
милиона души.

Съвременна форма на робство - работата по принужде-
ние - е всекидневие на 21 милиона души по целия свят.
Най-много хора, които работят за заплата, има в Европа и
Централна Азия.

В света има 200 млн.
безработни и 21 млн. роби

Арестуваха лидера на
опозицията в Киргизстан

низиран от опозицията,
предприеха опит да нахлу-
ят в сградата на парламен-
та. Специалните части са
използвали сила, в резул-
тат на безредиците са пост-
радали 12 души. За раз-
следване на безредиците е
създадена междуведомст-
вена комисия.

11

Нова шпионска
история в САЩ

урция и Сирия са на прага
на война, след като сирий-
ски снаряд уби петима души
в турски покрайграничен
район. Сред жертвите са

Нелеп боен инцидент край границата на двете
страни даде повод на турската армия да
започне артилерийски обстрел срещу Сирия

Сирийски снаряди убиха най-малко пет турски граждани и раниха
13, включително четири деца в граничния град Акчъкале в провинция Шанлъурфа

T

Анкара и Дамаск
на прага на война
Анкара и Дамаск
на прага на война
Анкара и Дамаск
на прага на война
Анкара и Дамаск
на прага на война
Анкара и Дамаск
на прага на война

майка и трите й деца. Турция веднага
отговори на сирийското нападение.
Международната общност наблюдава
с притеснение отношенията между
двете държави и препоръча на Турция
да не разваля взаимоотношенията си
със Сирия. Тежкият инцидент се случи
в селцето Акчакале, разположено сре-
щу сирийския граничен пост Тал ал
Абияд, където напоследък станаха
ожесточени сражения между бунтов-
ниците и армията на Сирия.

Сирия съобщи, че разследва източ-
ника на минометния обстрел и призова
към сдържаност, след като Турция в
отговор удари мишени в Сирия, преда-
доха Ройтерс и ИТАР-ТАСС. Сирийски-
ят министър на информацията Омран
Зуби също така поднесе съболезнова-
ния на семействата на турските граж-
дани, които загинаха в пограничното
селище. Той заяви още, че Сирия спаз-
ва суверенитета на съседните страни и
призова другите страни също да спаз-

ват суверенитета на Сирия и да контро-
лират границите си, за да не влизат
през тях бойци, които се включват в
антиправителственото въстание срещу
Дамаск, както и контрабандно внесени
оръжия за опозиционните сили.

Съветът на НАТО оцени инцидента,
станал на сирийско-турската граница,
като заплаха за алианса, съобщиха от
щаб-квартирата на НАТО.”Агресивните
актове на сирийския режим на югоиз-
точната граница на НАТО е недопусти-
мо нарушение на международното пра-
во и представлява очевидна и истинска
заплаха за всеки един от членовете на
алианса”, е заявил източник от НАТО.

На извънредно заседание парла-
ментът на Турция реши да се даде
мандат на армията да провежда транс-
гранични военни операции в Сирия,
предадоха “Франс прес” и ИТАР-ТАСС,
позовавайки се на Анадолската аген-
ция. Решението не предвижда да се
вземат незабавни силови мерки, а
единствено да се даде мандат на тур-
ската армия “да реагира в случай на
необходимост”.

Отговорът на Турция след сирий-
ския минометен обстрел е разбираем,

но трябва да се избегне ескалация на
напрежението. За това предупреди
британският външен министър Уилям
Хейг, цитиран от Ройтерс. Белият дом
остро осъди сирийския обстрел през
границата с Турция и заяви подкрепа-
та си за турския си съюзник, предаде
Ройтерс. Турският външен министър
Ахмет Давутоглу заяви, че е получил
уверения за пълната подкрепа на САЩ
в ООН и НАТО след сирийския обстрел
на турско селище в телефонен разго-
вор с държавния секретар на САЩ
Хилари Клинтън.

Германският външен министър Гидо
Вестервеле призова Турция да се
държи “премерено”, след като Анкара
възобнови обстрела над сирийски
обекти в отговор на инцидента, отнел
живота на петима цивилни турци. “За-
ставаме зад нашата партньорка в
НАТО Турция, в това няма съмнение.
Но също призоваваме за благоразу-
мие при тази влошаваща се ситуация”,
обяви той.

Сирия официално поднесе извине-
ния на Турция за драматичния пригра-
ничен инцидент, заяви турският вице-
премиер Бешир Аталай. “Сирийската
страна признава деянието и се изви-
нява. Те (сирийските ръководители)
уверяват, че такъв инцидент няма да
се повтори”, посочи Аталай на пре-
сконференция.
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“Мрачен Обама и
подготвен Ромни”, така в.
“Вашингтон пост” комен-
тира първия предизбо-
рен дебат между прези-
дента демократ Барак
Обама и републиканския
му съперник Мит Ромни.
Според ежедневника
навъсеният президент
със сигурност не е ли-
дерът, за когото хората
искат да гласуват. В
същото време, ако глав-
ната цел на Ромни бе да
докаже, че е способен
да застане на една сце-
на с президента и да
води широкообхватна
дискусия за икономиче-
ската политика, той я
изпълни повече от ус-
пешно, отбеляза “Ва-
шингтон пост”.

 “Ню Йорк таймс” пък
оприличи 90-минутния
дебат повече на семи-
нар с участието на биз-
нес консултант и препо-
давател в колеж. Ако
целта на Ромни обаче бе
да покаже, че не е по-
лош от президента, той
успя, като може би даде
на своята кампания им-
пулса, който републи-
канците искаха, обобщи
“Ню Йорк таймс”.

Британският вестник
“Файненшъл таймс”

Ромни засенчи Обама

Хиляди военни и служители на полицията се вдигнаха на протест в Аржентина
срещу орязването на заплатите с до 60 процента.

Гневни демонстранти от цялата страна се събраха в Буенос Айрес,
скандирайки “Никой да не докосва заплатите ни”

Според наблюдателите републиканецът
е победител в първия предизборен дебат,
съсредоточен върху икономиката и
здравеопазването

Повече от 22 000 британци всяка година откриват, че са болни от рак и
причината за това е прекомерното им тегло. Затлъстяването и наднорменото
тегло повишават риска от най-малко седем вида рак - на гърдата, червата,
панкреаса, матката, бъбреците и жлъчния мехур. Учените от Световния фонд за
изследване на рака посочват, че излишните килограми са втората поред причи-
на за рак след тютюнопушенето.

Те изчислили, че наднорменото тегло и затлъстяването са пряко отговорни
за 22 138 случая от рак годишно. От тях почти 8 хиляди са случаите на рак
на гърдата, 5753 са от рак на червата.

Цифрата е много по-тревожна в сравнение с предишните оценки, според
които затлъстяването е виновно за 17 000 от случаите годишно.

Миналата година във Великобритания над 320400 души са били диагно-
стицирани със смъртоносното заболяване.

Затлъстяването причинява ракСнимка БГНЕС

Радикални ислямистки елементи и
техните спонсори, главно от Саудистка
Арабия и други държави в Персийския
залив, се преселват в Босна и Херце-
говина, Македония, Черна гора и Косо-
во, предупреждава на своя сайт инсти-
тутът за международна политика “Гейт-
стоун”.

Агитаторите на по-радикалната
форма на исляма смятат, че в Косово е
необходимо верско пробуждане, тоест
уахабизъм, деобандизъм и други екст-
ремистки направления на исляма, се
казва в статия, публикувана на сайта
на института.

Хуманитарната организация “Рама”,
действаща във Великобритания и след-
ваща радикалното деобандистко тълку-
ване на исляма, което вдъхновява и
талибаните, е пренасочила фондовете
си към Косово, посочва “Гейтстоун”.

Телевизионната станция “Мир”, коя-
то работи по директиви от Индия, Сау-
дитска Арабия и Дубай, и е покрови-
телствана от ислямисткия фундамента-
лист Закир Найк, е започнала да
излъчва 12-часова програма в Косово.
Програмата на телевизията е с ради-
кална уахабитска насоченост и отпра-
вя послания, с които по агресивен на-
чин се нападат суфистите, шиитите и
нерадикалните сунити, както и евреи-
те, християните и индуистите.

Нито един български университет
не е включен в топ 400 на най-добрите
университети в света, съставен от вли-
ятелния британски в. “Таймс”, който
ежегодно публикува класацията
“Higher Education World Reputation
Rankings”.

Списъкът с 400-те най-добри уни-
верситета в света оглавява Калифор-
нийският технологичен институт (САЩ).
На второ и трето място са британският
Оксфорд и американския Станфорд.
Изненадата е Харвардския универси-
тет, който тази година изпада от топ 3
и е на четвърта позиция.

Нито един български университет
не е поставен в престижната група.
Сред десетте най-добри университе-
та в света има седем американски.
Единственият представител на Балка-
ните е Турция, която има три универ-
ситета в топ 225.

Класацията за висше образование
на “Таймс” се базира на 13 ключови
показателя за изпълнение на универ-
ситета, включително преподаване, на-
учни изследвания, международни
дейности. За изготвянето на списъка
са анкетирани 16,5 хиляди водещи
световни учени и експерти в различ-
ни области, анализирани са 6 милио-
на научни статии и 50 милиона пре-
пратки в медиите.

Нашите
университети
извън 400-те
най-добри в света

Радикалните
ислямисти се
преселват на
Балканите

дидат за президент на
САЩ Мит Ромни реаги-
ра остро на “неточните
атаки” по проекта му за
данъчна политика от
съперника му демократ
Барак Обама, който пък
го обвини, че дава за-
ден ход по свои предиш-
ни изказвания. Републи-
канският кандидат обе-
ща, че проектът му няма
да влоши огромния бюд-
жетен дефицит на САЩ.
От своя страна прези-
дентът заяви, че програ-
мата на Ромни за съкра-
щаване на дефицита без
увеличаване на данъци-
те ще доведе до драс-
тично намаляване на
разходите в образовани-
ето и здравеопазването.
Темата за здравните
осигуровки доведе до
друга остра размяна на
реплики, когато Ромни
потвърди волята си да
анулира въведената от
Обама през 2010 г.
здравна реформа.

Проучване на обще-
ственото мнение на те-
левизия Си Ен Ен пока-
за, че 67% от американ-
ските избиратели смятат
републиканския канди-
дат Мит Ромни за побе-
дител в първите предиз-
борни дебати, предаде

също отбеляза, че ре-
публиканският претен-
дент е взел надмощие
над президента през го-
ляма част от дебата.
Като показа отчаянието
на кандидат, който изо-
става в проучванията на
общественото мнение,
Ромни бе агресивен в
своите атаки срещу Оба-
ма, подчерта вестникът.

Френският вестник
“Монд” също написа, че
Ромни е доминирал, като
подчерта, че република-
нецът е бил по-остър и
самоуверен, докато пре-
зидентът се чувствал
много по-неудобно от
обичайното.

Като цяло първият
предизборен дебат в
Денвър, пет седмици
преди президентските
избори в САЩ, бе лишен
от тежки словесни удари
и духовити коментари.
Барак Обама и Мит Ром-
ни спориха по програми-
те си за данъчната сис-
тема и здравното осигу-
ряване, като използваха
факти и числа и изпада-
ха понякога в техничес-
ки подробности за изла-
гане на позициите си и
изтъкване на различия-
та си.

Републиканският кан-

Ройтерс. Според агенци-
ята Обама е бил прека-
лено предпазлив по вре-
ме на дебатите и сякаш
посвети прекалено мно-
го време на това да се
опитва да избягва греш-
ки, давайки възможност
на Ромни да покаже най-
доброто от себе си.

От друга страна оба-
че, дебатите не оказват

особено влияние върху
нагласите на хората. Гла-
соподавателите, които се
фокусират повече върху
съдържанието, а не върху
стила, не биха се впечат-
лили от представянето на
Ромни, коментира амери-
канският професор по ко-
муникации Доти Линч.
Обама може и да не е
успял да привлече внима-

нието, но избегна и този
тип катастрофално пред-
ставяне, което кара
привържениците да пре-
осмислят своята подкре-
па. “Никой няма да мине
от единия в другия лагер
заради този дебат”, ко-
ментира Самюъл Попкин
- професор по политоло-
гия в Калифорнийския
университет в Сан Диего.
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ази неделя - на 7 октомври, в
Босна и Херцеговина ще се про-
ведат поредните избори за ме-
стни органи на властта. Обектив-

еотдавна в Москва стана ужасяваща ката-
строфа. Пиян шофьор със скорост 200 км в
час връхлетя върху спирка на градския
транспорт. Загинаха петима възпитаници
на детски дом, възпитателка и съпругът й.

Пътища, глупаци, убийци
В Москва за едно денонощие бяха задържани 169 пияни шофьори

Н

Владимир БАРШЕВ

Буквално часове преди това се състоя заседание
на обществения съвет при руското вътрешно минис-
терство, на което бе обсъдена темата за безопас-
ността на движението по пътищата. На заседанието
бе повдигнат въпросът и за това какво да се прави с
шофьорите, които постоянно нарушават правилата.

Някои предложиха да има доживотно отнемане
на шофьорските права за такива безразсъдни вода-
чи, други заложиха на наказателната отговорност,
трети - конфискуване на автомобила. Всички тези
предложения кореспондентът на “Российская газета”
обсъди с началника на Главното управление по оси-
гуряване на безопасността на движението по пъти-
щата на Министерството на вътрешните работи на
Русия Виктор Нилов.

- Сега има три различни варианта на предложе-
ния, които биха позволили да се засили контролът
над такива водачи - каза пред “Российская газета”
Виктор Нилов. - Първият е да се приеме решение

за конфискуване на авто-
транспортното средство за
повторни тежки нарушения.
И този вариант сега се
обсъжда най-много.

Но при сегашния начин на
откриване на пияни по пъти-
щата виновни могат да се ока-
жат съвсем не тези, които на-
истина заслужават сериозно
наказание. Във връзка с това
ще цитираме цитат от интер-
вю, което Виктор Нилов даде
на члена на президиума на
Асоциацията на юристите в
Русия Михаил Баршчевски.

- Вашето лично отноше-
ние към промилите?

- Аз съм механик и съм
свикнал с точността. Затова
решението за съдържанието
на алкохол без съмнение тряб-
ва да има конкретни цифрови
параметри. В същото време аз
не съм готов да говоря за една
или друга величина. Мнението
си трябва да кажат професио-
налистите в тази област.

- А вие убеден ли сте в
абсолютната точност на из-
мерителните прибори на все-

ки инспектор от КАТ, когато при нас дори спътни-
ци и самолети падат? Все пак “0” е корупционна
цифра.

- Приборите, в това число измерващите алкохола
в кръвта, които използваме днес, преминават про-
верка, имат съответните сертификати, и ние трябва
да им се доверяваме. Освен това нашият сътрудник
само определя има ли признаци за опияняване. Ос-
новното решение взимат медиците.

Скоростта на някои участъци на шосетата в Русия
ще бъде увеличена. Инспектори, които спират шофь-
ори без повод, ще бъдат наказвани, а кандидат-шо-
фьорите ще получават книжките си по-трудно.

Тези предложения се чуха на заседанието на об-
ществения съвет. Заседанието бе открито от ръководи-
теля на МВР на Русия Владимир Колоколцев. Като
начало той съобщи пред присъстващите какво е поло-
жението по пътищата днес. А то не е добро. Всеки ден
на пътя загиват близо 100 души и около 800 получават
травми. За осемте месеца на тази година се наблюдава
ръст по всички показатели. Увеличил се е броят на
катастрофите, а също така броят на загиналите и пост-
радалите в тях. Явно само затягане на отговорността не
е достатъчно за промяна на ситуацията.

Зам.-министърът Виктор Кирянов назова няколко при-
чини, които са имали отрицателно въздействие върху
статистиката на предходната година. Според него тем-
повете на пътното строителство са били явно недо-
статъчни. Във всеки случай са били по-ниски от прогноз-
ните. Втората причина е рязкото увеличаване на авто-
мобилния парк. За една година количеството автомоби-
ли се е увеличило с почти 50 процента. Виктор Кирянов
също така припомни, че се е променила методиката на
отчитане на загиналите в катастрофи. Ако преди две
години за загинал в ПТП се е смятал този, който е
починал в рамките на седмица след катастрофата, то
сега - този, който е починал в рамките на месец.

Освен това по думите на Кирянов над 40% от шофь-
орите и 70% от пешеходците съзнателно нарушават пра-
вилата. Десет години автоинспекторите регистрираха 7
милиона нарушения годишно. Сега - по 15-17 милиона.

До голяма степен системата за фотовидеорегист-
рация позволява да се откриват тези нарушения. В
момента по пътищата на страната има близо две
хиляди стационарни и 3,5 хиляди мобилни комплек-
са. С тяхна помощ за 8 месеца на т. г. са регистрира-
ни над 13 милиона нарушения.

Босна и Херцеговина
се готви да гласува
Босна и Херцеговина
се готви да гласува
Босна и Херцеговина
се готви да гласува
Босна и Херцеговина
се готви да гласува
Босна и Херцеговина
се готви да гласува
Местните избори обаче слабо вълнуват
хората, тъй като засега политическите
сили в страната не оправдават
очакванията на избирателите

Методи МЕТОДИЕВ, кор. на ДУМА
в Белград

Раните от войната в Босна и Херцеговина още не са зараснали

ТТТТТ
но погледнато, тези избори се провеж-
дат в условията на тежка икономичес-
ка криза в страната, където по офици-
ални данни безработицата надхвърля
30% от работоспособното население,
а неофициално е Бог знае колко висо-
ка. От друга страна, преди броени дни
МВФ отпусна заем в размер на 800
млн. конвертируеми марки (равняващи
се на 800 млн. лева), тъй като макро-
икономическата ситуция в БиХ се отчи-
та като стабилна.

Местните избори следва да се раз-
глеждат поотделно в двете части на
Босна и Херцеговина - Федерация БиХ
и Република Сръбска, тъй като полити-
чески субекти там са напълно разде-
лени и не оказват влияние върху тези
две общности поотделно.

Във Федерацията официално всяка
една партия се бори самостоятелно за
себе си, но всъщност налице са три
предизборни блока.

Първият от тях е блокът между Со-
циалдемократическата партия (СДП),
водена от настоящия министър на
външните работи на БиХ Златко Ла-
гумджия и неофициалния му партньор
от партията Съюз за по-добро бъдеще
(СББ) и собственик на най-големия
всекидневник в БиХ “Дневни аваз”
Фахрудин Радончич. Очакванията са,
че след завършването на изборния

процес и началото на формирането на
органите на местна власт СДП и СББ
ще са в коалиция на градско и общин-
ско ниво.

Вторият блок се представлява от
Партията за демократично действие
(СДА), водена от Сюлейман Тихич (това
е и партията на бившия президент на
БиХ от времето на Гражданската война
в страната вече покойния Алия Изет-
бегович) и неговите партньри от Пар-
тията за БиХ. Определено тази коали-
ция ще има за целева група представи-
телите на босняшкия етнос в БиХ. Тряб-
ва също така да бъде отбелязано, че
допреди около 3-4 месеца СДП и СДА
представляваха монолитно коалиция и
на ниво Федерация БиХ, и на държав-
но ниво в Босна и Херцеговина, но
впоследствие поради тежки разногла-
сия между лидерите на двете партии
Тихич и Лагумджия между тях се раз-
гаря открит конфликт и дори СДА търси
партньор в парламента на БиХ за смя-
ната на Лагумджия от поста министър
на външните работи на Босна.

Третият блок, който на места дори е
официализиран, се представлява от
двете партии на хърватското малцинст-
во във Федерацията - ХДЗ и ХДЗ 1990.
Дори на местно ниво в хърватските
общини двете партии имат и общи пре-
дизборни листи.

В традиционно хърватските общини
и кантони - Нови Травник, Бусовача,
Витез и други, се очаква гласоподава-
телите да дадат вота си за тези две
политически сили. В смесените райони
като третия по големина град в БиХ
Мостар властта ще бъде поделена меж-

ду третия блок и СДА.
В Република Сръбска (РС) нещата

стоят малко по-различно. Доминираща-
та в управлението Партия на независи-
мите социалдемократи (СНСД) с лидер
президента на Република Сръбска
Милорад Додик ще се изправи срещу
широката коалиция “Наша Сръбска”,
водена от Сръбската демократическа
партия (СДС) с лидер Младен Босич.
Заедно със СДС в битка срещу Додик
са и Радикалната партия в РС,
Сръбската прогресивна партия в РС и
много други. Принципът е “всички сре-

щу Додик”, но въпреки това се очаква
СНСД отново да има доминантна по-
зиция в РС и да спечели властта в
повече от 50% от общините в ентитета.

Генерално може да се очаква нис-
ка избирателна активност и във Феде-
рацията, и в РС, тъй като до момента
политическите сили в страната не оп-
равдават очакванията на гражданите
за подобряване на жизнения им стан-
дарт, а, вплетени в политически игри
за надмощие, забравят за тежкото со-
циално-икономическо положение на
обикновения гражданин на БиХ.
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Разговор
Акад. Георги Марков:

Историческата памет е
национална идентичност

Êîãàòî âåëèêèòå ñèëè
ñå ñáëúñêâàò,
íèå îïèðàìå ïåøêèðà
‘

‘

ГЕОРГИ МАРКОВ е роден през 1946 г. в Пловдив. Завършва история в СУ, специа-
лизира във ФРГ. Професор, доктор на историческите науки, академик. Един от
най-известните наши учени историци, специалист по международните отношения,
политическите покушения и войните в края на ХIХ и ХХ век. Автор е на 15 книги,
сред които четирикнижието, посветено на войните за национално освобождение
и обединение на българите през 1912-1919 г. От 1977 г. работи в Института
по история на БАН, на който е бил директор от 1993 г. до тази година.

Интервю на
Велиана ХРИСТОВА

Балканската война ни утвърждава като нация, подчертава видният учен историк

Ó íàñ ñå
âúçïèòàâàò
åìèãðàíòè,
íå áúëãàðè

‘
‘

 Кое прави българска
кауза от Балканската война,
чието 100-летие отбелязва-
ме днес?

- В тази война преди 100
години българите, както тога-
ва е казвано, се разплащаме с
вековния враг. Тя е продълже-
ние на Руско-турската война
от 1877-1878 г. В манифеста
пише: “Святото дело на царя
освободител трябва да бъде
доведено докрай”. Сиреч -
всички българи да се обеди-
нят в една обща държавност и
да бъдат освободени братята
отвъд Странджа, Родопите и
Рила. Това е войната, с която
българите доказват, че могат
да победят една империя.
Въпреки че руският цар Нико-
лай II е предупреждавал д-р
Данев България да не се за-
хваща с Османската империя,
не било нейна работа, защото
само империя побеждава им-
перия. А Русия и другите вели-
ки сили още не са били готови
за война. И те, и военните
наблюдатели са предричали
поражение на балканските
съюзници. А ние сме се изне-
надали и от себе си, както сме
изненадали и света, защото
само за три седмици българ-
ската армия се озовава на Ча-
талджанската укрепена пози-
ция. Дори щабът на армията е
бил изненадан. Това е съби-
тие, което ни утвърждава като
нация. Стоян Михайловски в
края на ХIХ в. казва: ние, бълга-
рите, сме освободени, но не
сме свободни хора. А ето че
освобожаваме нашите съна-
родници от Македония и от
Одринска Тракия и наистина
се превръщаме в свободни
хора.

 Това обаче трае някол-
ко месеца, а след това са най-
големите погроми над същи-
те тези наши сънародници.

- Това е, защото българска-
та политика не се оказва на
висотата на българската ар-
мия. Балканският съюз е склю-

чен набързо, но правителство-
то на Гешов разчита, че дого-
ворите ще бъдат изпълнени. В
хода на първата Балканска
война обаче, след разгрома на
османската армия, се възста-
новяват противоречията меж-
ду съюзниците. Ние поемаме
голямата тежест на войната -
Цариградското направление,
през това време съюзниците
завземат голямата част от Ма-
кедония, която е населена
предимно с българи. Така че
грешката е политическа, Бал-
канският съюз припряно е вка-
ран във втората война. Друга-
та грешка е, че прекалено
много сме се доверявали на
българо-руската военна кон-
венция от 1902 г. Всъщност
втората балканска война, коя-

то произтече от първата, беше
предрешена в щета на Бълга-
рия заради нападението на
румънската армия в тила ни.
Гешов и Данев са се надявали
на конвенцията, но руският
външен министър е предупре-
дил, че Русия ще остане без-
различна. Защото Русия тряб-
ва да избере кого да подкре-
пи - ако подкрепи България,
губи Сърбия, Гърция и Черна
гора, а по това време ухажва и
Румъния, за да я откъсне от
тройния съюз. Войната започ-
ва като междусъюзническа, но
с намесата на Турция прераст-

ва във втора балканска война
- пет балкански държави сре-
щу България, това е загубена
война. И не просто загубена, а
става национална катастрофа.

 Сърбия преди време
предложи да отбележим
общо 100-годишнината от
Балканската война, после пък
Божидар Димитров пусна
идеята да я честваме заед-
но с... Турция, накрая нищо не
стана и всяка държава сама
отбелязва годишнината.

- В Турция върви силно те-
чение на неоосманизма - на
министър Ахмед Давутоглу,
което реабилитира османска-
та империя. Те сега честват
Балканската война като своя.
Правят от 4 до 8 октомври
международен конгрес в Ис-

танбул, там участват 30 държа-
ви, след това ще има разходка
до Одрин, полагане на венци
за коменданта на Одрин Шук-
ри паша - спасителя на Цари-
град, плюс една антибългар-
ска изложба.

 Та те губят Балканска-
та война, какво честват
всъщност?

- По този начин те скъсват
със завета на Ататюрк, който
заявява, че република Турция
няма нищо общо с Османска-
та империя на султаните. През
1931 г. той дори изхвърля ос-
мано-турските архиви, а някол-

ко умни българи товарят два
вагона с 27 бали хартия уж за
хартиената фабрика в София,
и от тях създават ориенталския
отдел у нас. И сега турските
учени ни завиждат на богати-
те сбирки. В момента обаче
върви реабилитация на осман-
ската империя, включително в
учебниците, в книгите, във
филмите. Те лансират тезата,
че османската империя е мо-
жело да продължи да същест-
вува, като се европеизира чрез
реформи. И ругаят най-вече
нас, българите и арменците,
че сме се бунтували, вместо
да си живеем кротко под власт-
та на падишаха, и сме привли-
чали руската армия към Цари-
град и в Кавказ. Има ясна про-
мяна в политиката на Турция.

 Възможна ли е идеята,
която периодично се появя-
ва - да пишем общи учебници
за Балканите, за да се евро-
пеизираме...

- Е, не, не. Първо, тези,
които ни учат на подобна идея,
не са го направили. Преди три
години в Софийския универси-
тет президентът Първанов и
френският посланик предста-
виха общ учебник, написан от
френски и немски историци, но
забележете - той беше за пе-
риода след Втората световна
война. Тогава казах: напишете
за френско-пруската война, за
Втората световна. Те самите не
са готови за такова нещо. За-
сега това не е възможно, осо-
бено когато става въпрос за
военни конфликти, за тях все-
ки има своята - и то противо-
положна, гледна точка.

 Защо великите сили
непрекъснато ни дават акъл
и ни възпитават? И преди, и
сега. Не се ли дължат на тях
всъщност конфликтите на
Балканите?

- Така е. В моята книга
“Балканизацията”, която бе
издадена миналата година,
доказвам, че великите сили
умишлено балканизират Юго-
източна Европа. Защото в тази
война на нациите срещу импе-
риите те принуждават всеки
народ да не бъде обединен в
национална държава, а вина-
ги да търси сила покровител -
голям брат. По този начин вся-
ка балканска държава се за-
качва сателитно за някоя от
великите сили, които имат про-
тивоположни интереси. И ко-
гато те се сблъскват, ние опи-
раме пешкира. Те сочат нас с
пръст, а всъщност на Балкани-
те няма извършени военни
престъпления срещу човечест-
вото - нямаме Вартоломеева
нощ, нямаме Аушвиц, нямаме
Хирошима и Нагасаки. На Бал-
каните не са вършени такива
престъпления, както в другите
части на света, но те нас са

нарочили.
 А нима днес великите

сили в съвременен вариант
не продължават да ръчкат
на Балканите? Ето например
фондация “Фридрих Науман”
финансира някакви конферен-
ции да откриват, че у нас
имало помашки етнос. Съзна-
телно ли се прави това?

- На 4 и 5 май тази година
имаше една конференция в
Смолян, отидох, макар и непо-
канен. Там имаше немски
представител на “Фридрих
Науман”. Забележете, тази
фондация е забранена в Тур-
ция, защото тя започна да
работи проекти за кюрдите и
турското правителство ведна-
га я е изгонило. Затова попи-
тах те сепаратизъм ли тук се
опитват да прокарат? Не, вика
той, ние се стремим да се из-
бистри националното съзна-
ние. Ама ние да не сме някак-
ви туземци, че да ни бистрят
националното съзнание?

 Какво да се избистря,
когато те измислят за пома-
ците арабски, кюрдски и
какъв ли не произход?

- И кумански, и арабски -
само и само да не е българ-
ски. За съжаление проф. Евге-
ния Иванова с парите на “На-
уман” направила допитване до
2000 души и каза: 5% се
осъзнават като турци, 25% като
българи, 70% като помаци -
значи има помашки етнос. И
бяха довели един професор от
Босна да говори за мюсюлман-
ската нация, която всъщност
Тито я създаде заедно с маке-
донската. Аз казах: вие се
клахте пет години сърби хрис-
тияни и сърби мюсюлмани, не
искам да чувам, ние няма да
допуснем у нас нова Босна. А
един професор от Тракийския
университет в Одрин пък гово-
ри за помашки турци на Бал-
каните. И имаше дори нахал-
ството да обяви Дунавска
България за една от многото
турски държави. Това се случ-
ва в Смолян! Дотам са стигна-
ли нещата.

 А защо български уче-
ни участват в тази работа?

- Основно бяха от Новия
български университет, имаше
и от ЮЗУ. Прибират парите
бедните интелектуалци, прода-
ват се. И по този начин вършат
престъпление. Защото е пре-
калено пресен примерът на
Босна, където стана жестока
братоубийствена война. Ние
не бива да допускаме втора
Босна на Балканите.

 Вече стават обаче и
някакви странни работи.
Ученик мюсюлманин в софий-
ски техникум например иска
да му се направи стая за
намаз, да се моли на обяд.
Според мен това не са слу-
чайни изблици.

- Не са случайни. Това го
правят и в Западна Европа
сега.

На стр. 22
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Общество
5

Датата

АИДА
ОВАНЕС

Фискална гимнастика
„ала Дянков”

Здравеопазване
на абсурда

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА УЧИТЕЛЯ. Обявен
е през 1994 г. по решение на
ЮНЕСКО, с което се отбеляз-
ва подписването на Препоръ-
ките за статута на учителите. Те
са приети на 5 октомври 1966 г.
в Париж на конференция, орга-
низирана от ЮНЕСКО със
сътрудничеството на Международната организа-
ция по труда.

ДЕН НА СТАРА ЗАГОРА. На тази дата през
1879 г. губернаторът на Източна
Румелия Алеко Богориди полага
основния камък за възстановява-
нето на града, опожарен по време
на освободителната война. То се
осъществява според изработена-
та от чешкия строителен техник
Любор Байер правоъгълна шах-
матна планировка. Така Стара Загора се превръ-
ща в първия следосвобожденски град със съвре-
менен градоустройствен облик.

ПРАЗНИК НА БАНСКО. Отбеляз-
ва се в деня на обявяването на Бал-
канската война през 1912 г., когато
градът е освободен от османско вла-
дичество от четата на Христо Черно-
пеев. Чества се от 1992 г.

ПРАЗНУВАТ ЖИТЕЛИТЕ НА СВИ-
ЛЕНГРАД. На този ден през 1912 г.
градът е освободен от османско иго
от Лейбгвардейския конен полк.
Празникът е обявен с решение на
ОбС от 1997 г.

1864 - РАЖДА СЕ ЛУИ ЖАН ЛЮМИЕР,
ФРЕНСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1948 Г.).
Заедно с брат си Огюст Мари
Луи Николa са считани за ос-
новоположници на киното и
едни от първите сценаристи,
режисьори и оператори. Първи-
ят им филм е “Работници напу-
скат фабриката “Люмиер” в
края на работното време”. Трае
46 сек. и се прожектира за
първи път на 21 март 1895 г.
Направен е с апарат, наречен
кинематограф, патентован го-
дина по-рано. През 1907 г. братята заснемат
първия си цветен филм. Организират и първата
платена публична прожекция на 18 декември
1895 г. в сутерена на парижкото “Гранд Кафе”.

1878 - ИЗБУХВА КРЕСНЕНСКО-РАЗЛОЖКО-
ТО ВЪСТАНИЕ - ВЪОРЪЖЕНА СЪПРОТИВА
НА БЪЛГАРСКОТО НАСЕЛЕНИЕ ОТ МАКЕ-
ДОНИЯ ПРОТИВ БЕРЛИНСКИЯ ДОГОВОР.

Освободени са 43
села, но турците
преминават в
настъпление. На
11 ноември е опо-
жарена Кресна,
същата участ по-
стига още 12 села
от Кресненското
дефиле. Към края
на ноември е разгромено въстанието и в Раз-
ложко. Откъслечни въстанически действия има
до май 1879 г., когато четите окончателно са
разпуснати.

1918 - УМИРА РОЛАН ГАРОС, ФРЕНСКИ ПИ-
ЛОТ (Р. 1888 Г.). Пи-
лотира военен само-
лет по време на
Първата световна
война. През 1911-а
започва да участва в
авиационни гонки и
състезания в Европа.
Известност му носи
прелитането над Сре-
диземно море между френския гр. Фрежу и Би-
зерта, Тунис. Загива в битка във френските Ар-
дени. На него е наречен комплекс за игра на
тенис в Париж, където се провежда Откритото
първенство на Франция.

1921 - В ЛОНДОН Е ОСНОВАН МЕЖДУНА-
РОДНИЯТ ПЕН КЛУБ. Инициа-

тивата е на английските писатели
Катрин Доусън-Скот и Джон Гол-
суърти, който става първият ръко-
водител на клуба. Международ-
ната неправителствена организа-
ция обединява писатели, редак-
тори и преводачи от различни жанрове на ху-
дожествената литература. Абревиатурата се по-
лучава от първите букви на думите поет, есе-
ист и новелист. Впоследствие са включени жур-
налисти и историци. Мисията на сдружението е
да се поддържат връзки между творците от
целия свят и да защитава техните права.
Българският ПЕН-клон е учреден през 1926 г.

Без каквито и да са
дискусии, съвети и пред-
ложения (те тепърва за-
почват), но след серия от
налучквания проектобюд-
жетът за догодина най-
сетне цъфна в сайта на
Дянковото ведомство.
“Правителството пре-
движда с 1,796 млрд. лв.
повече приходи в хазна-
та”, “Дянков гарнира пи-
цата с 1,8 млрд. лв.”, “Про-
ектобюджетът щедър към
полицаи и пенсионери”,

“6,2 млрд. лв. за здраве и
образование”... в хор при-
пяха услужливи на власт-
та медии, рецитирайки на-
дутите обещания.

А дали наистина смет-
ките се “връзват”, при по-
ложение че в самия до-
кумент се признава, ма-
кар и замаскирано, за
очакван спад на произ-
водството, услугите и ин-
вестициите? Което пък
означава още по-голямо
свиване на потребление-
то и растяща безработи-
ца. Съдете сами: залага
се ръст на БВП от 1,9%,
като в същото време про-
изводствените цени рас-
тат по-бързо, отколкото
цените на дребно. Зато-
ва в бюджета има про-
гноза за свиване на сек-
тора на производството и
услугите. Още едно
потвръждение - приходи-
те от данъка върху диви-
дентите на фирмите също
спада с почти 10%, което
говори и за бягството на
капитали извън страната.
Планира се обаче ръст

на приходите от ДДС с
над 11% при свиващо се
потребление. Е, как ще
стане тази магия?! Чрез
повече продажби?! Не,
чрез надуване на инфла-
цията. С вдигане на це-
ните. 70% от потреблени-
ето (генерирането на
ДДС) са храни и консу-
мативи (ток, вода, парно
и т.н.), другото е несъще-
ствено.

Глобите и санкциите
също растат - с над 10%.
Т.е. продължава политика-
та държавата спрямо едни
бизнесмени да вади мор-
кова, а спрямо други - то-
ягата. Но, което е по-тре-
вожно и жалко - горко на
тази държава, която раз-
чита хазната да се пълни
главно от данъци, такси и
глоби!

Няма я икономиката,
напротив, изземването на
още кредитен ресурс от
нея съвсем ще я досъси-
пе, защото и парите от
Европа се планира да
бъдат по-малко, заради
слабото им усвояване.

Справка - с 5,55% спадат
приходите на Национал-
ния фонд към Министерст-
вото на финансите. В тази
сметка е отразено онова,
което ще изрежат от
Брюксел, защото го кра-
дем или оползотворяваме
от зле по-зле... Няма ги на-
уката и иновациите. БАН
например е оставена със
същия бюджет като през
тази година, със средна
заплата 570 лв. заради
месец-два принудително
неплатени, и без лев за
покриване на растящите
разходи за ток, вода и
парно.

Колкото до “щедрото”
развързване на кесията с
9.3% за пенсии, се оказ-
ва, че увеличението ще
дойде с друга една фис-
кална гимнастика - основ-
но от ръста на осигури-
телните вноски за военни
и полицаи и на максимал-
ния осигурителен праг.
Едни виртуални пари, ко-
ито виртуално ще “влязат”
в НОИ. Апропо, ето откъ-
де идва и големият скок

от 12 на сто на парите за
МВР. Да не говорим, че
инфлацията вече изяде
вдигането на пенсиите, а
както се вижда, тя ще
продължава ускорено да
расте. Като капак на тези
предизборни сметки не е
изключено да прибегнем
и до нов заем. Иначе в
тежката кризисна ситуа-
ция хората на Дянков не
планират и стотинка в по-
вече за майчинските и по-
мощите за безработни.

Ето защо на фона на
всеобщото поскъпване уж
увеличените пари за об-
разование, здравеопаз-
ване, обещания ръст на
пенсиите и учителските
заплати са вятър и мъгла
- в реална покупателна
способност те ще бъдат
намалени. Сметките може
и да се вържат на хартия,
но на практика няма да
из-държат повече от ня-
колко месеца. Но нали за
това са изборите. Да му
мислят следващите, кои-
то ще дойдат да оправят
Дянковия батак.
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Един млад човек е
емигрирал, за да се леку-
ва. Намерил си е работа,
за да може и здравно да
се осигурява. Така мла-
дежът решава проблема
си с хемодиализата, а по-
късно - и с трансплантаци-
ята на бъбрек. Когато вече
е напълно здрав и пълно-
ценен, не само ще работи
за подобряването на ико-
номиката на онази - дру-
гата, държава, но и с кеф
ще пълни хазната й с
данъците си... И ако досе-
га само лекари и сестри
напускаха страната в
търсене на препитание в
чужбина, вече и пациен-
тите ще ги следват, за да

получат адекватно лече-
ние. И то не защото си ня-
маме кадърни лекари, а
защото чиновниците им
връзват ръцете!

Здравните власти у нас
с всичките си големи и
малки чиновници очевид-
но работят методично за
емиграция на целокупния
народ. Не е изключено
онзи млад човек да бъде
последван от повечето
млади българи с диабет:
онези, които имат добър
контрол на болестта, ня-
мат право на съвременен
инсулин. Казано иначе,
държавата и касата ги
наказват за това, че са
дисциплинирани пациен-
ти, а за награда получа-
ват по-евтиното лечение.
И това е много логично - у
нас в здравеопазването
всичко е на обратно на
всякаква логика и на ци-
вилизованите системи.

Съвсем не е неочак-
ван резултатът от акцията
“Поевтиняване на лекар-
ствата” на поредния здра-
вен министър. Точно апте-

ките многократно преду-
преждаваха, че като им
отреже надценката, не
само че лекарствата няма
да поевтинеят, а дори ще
поскъпнат. И съвсем ло-
гично те си вземат отнета-
та надценка от клиентите.
Само дето държавата не
е на мястото си и, преди
да се юрне да “поевтиня-
ва” лекарствата, не прове-
ри коя аптека какви коли-
чества има закупени със
старите надценки и кога
те ще се изчерпят. Все пак
всичко  това не попречи
на министърката лицемер-
но да се възмути вчера от
“безумието” на аптеките. И
както е обичайно, до дни
ще започне кръстоносна
война на властта срещу
аптеките, а успоредно с
това и поредната пиар
акция ала тежка пушилка.
И стриктно изпълнение на
премиерската заръка от
пролетта: “Обяснявате, да-
вате - цени, цени, публич-
но на сайта, толкова, тол-
кова, толкова”. Иначе ши-
роко рекламираното по-

евтиняване на лекарства-
та очевидно е само във
въображението на управ-
ляващите. Както бе казал
един хуморист, “Говорете
много, на висок глас и
предимно хубаво за себе
си. Източникът се забра-
вя, но казаното остава”.
Защото и до момента дори
нарочната комисия не ус-
пява да отговори защо за
година някои лекарства
изведнъж поскъпнаха с
над 450-500%...

И след като не успя,
както се и очакваше, теж-
ката артилерия да се пре-
бори за намаляване на
ДДС-то на лекарствата,
сега вдига поредната пу-
шилка с обещанието, че
ще иска още пари за
здравеопазването догоди-
на. Ха, дано! Само че чо-
век се пита дали в онези
14% българи, затръгнали
убедено и неотклонно към
терминал 2 на летището,
са включени всички бол-
ни, които не намират
адекватно лечение в ро-
дината?
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Незнанието се надпреварва
с инфлацията по ръст

Днес е Международният ден
на учителя. Би ми се искало да
мога с леко сърце да поздравя
с техния празник нашите педа-
гози - тези, от които зависи
бъдещето на България. Но не
мога. Положението, в което е
поставено училището ни, не
ражда радостни мисли, не дава
перспективи. Мога само да по-
желая на учителите ни: дано се
преборят за малко по-високи
заплати, които неотдавна уж
щедро им бяха обещани. Но
самият факт, че учителството
“води борба” за едни 40 лв. от-
горе над средната си заплата в
момента, е тъжен и говори мно-
го за т.нар. национален приори-
тет на образованието.

А какво е положението у нас
реално? По данни на Икономи-
ческия и социален съвет 14 про-
цента от българите са вече с
основно или с по-ниско образо-
вание. Според последните дан-
ни едва 24,6% от работещите на
възраст 24-65 г. са с висше обра-
зование. И това - във времена, в
които Европа казва, че дори в
рутинните производствени дей-
ности на съвременната икономи-
ка вече са нужни висшисти или
поне хора със специално про-
фесионално образование. Нека
да си го кажем направо - тези,
които се тупаха в гърдите, че са
демократи и либерали, наложи-
ха сред младите ни поколения
едва ли не

гордост от
неграмотността

Да сте видели някое младо
същество, обявявано от телеви-
зионния екран за ВИП персона,
да се срамува от невежествени-
те си отговори на елементарни
въпроси? Да сте срещали гим-
назисти, които се притесняват от
това, че не знаят кога е било
Априлското въстание? Няма та-
кова нещо. Най-много да ви от-
говорят с апломб: не сме били
родени, откъде да знаем.

ГЕРБ направиха дълбоки со-
циални разрези в обществото
ни. Хората разбраха какво оз-
начава бедност и борба за хля-
ба. Много родители не могат да
си позволят каквото и да било
образование за децата си. В
страни като България със
задълбочено социално-иконо-
мическо неравенство има теж-
ки проблеми и с образование-
то, и със здравеопазването, и с
раждаемостта, а смъртността е
по-висока, отколкото в нормал-
но развитите страни с добре
уредена социална система.

В същото време се гордеем с
талантливите ни деца, които
носят медали от международни
олимпиади по света. И нехаем,
че всичките те незабавно зами-
нават да учат в университети на
Запад, преди дори да са си взе-
ли дипломите за средно образо-
вание? На кого му пука, че ня-
кои от другите деца - онези,
които са принудени да скачат с
главата надолу в контейнерите
за боклук, за да търсят отпадъци
за храна, също биха могли да
носят такива медали? Впрочем
вече става обичайна гледка до
контейнерите за смет да стоят
цели семейства неотлъчно все-
ки ден от сутрин до вечер, ро-
вейки във всяко спуснато плик-
че. За какво образование на
децата си могат да помислят

Йонко
БОНОВ

Днес е
Международният
ден на учителя,
но положението
на нашето
училище не е
празнично
такива родители? Ако това не е
емблема за безизходицата и от-
чаянието, то какво друго е?

До вчера чалгата пръска-
ше по шевовете представител-
ни зали и дори цели стадиони.
Днес вече

чалгата влезе
безцеремонно
и в училище

Издатели на тетрадки в го-
нитбата си за бърза печалба
печатат в огромни тиражи уче-
нически тетрадки, върху които се
мъдрят ликовете на фолк певици
и певци, засипващи обществото
ни с пошлост и с цинизъм.

Просветният министър Сер-
гей Игнатов, усвоил на свой ред
спортната злоба на лидера си
Бойко Борисов, воден от проста-
та логика “хвърляй бомбата във
вражеския съседски двор, дока-
то не е гръмнала в ръцете ти”,
метна вината за поредния гаф в
двора на издателите. Министер-
ството на образованието няма-
ло право да контролира какви
тетрадки те пускат от печат.
Жалко е, че тези изумителини,
натворени едно след друго про-
светни изобретения няма как да
бъдат вписани към статистиката
за иновации на Доклада за гло-
бална конкурентоспособност. За
съжаление няма и парадигма за
правителствената глупост. По
този показател страната ни със
сигурност нямаше да виси на
опашката, а щеше да заеме ня-
коя челна позиция.

Защото със сигурност сме
челници по иновации с клеймо
“Чалга”, което управляващите,
самоопределили се като “Граж-
дани за европейско развитие
на България”, турят със замах и
със здрава ръка и върху родно-
то ни училище. Какво общо има
такова антиразвитие с Европа?
Какво означава, че за квали-
фикация на учителите държа-
вата е свела парите до 300 хил.
лв.? Усилията страната ни да
влезе в Европейския съюз в
крайна сметка доведоха до това
да бъде превърната България
в най-западналия район от кон-
тинента, но не и в пълноценна
част от тялото на Европа. Оче-

видно е, че дотам достигат
възможностите на въпросните
управляващи ни граждани.

Правителствените чалга из-
цепки не вещаят нищо добро за
бъдещето на нацията ни. Едва
ли има страна в Европа, която
може да се сравнява с мрачните
факти в сферата на образовани-
ето ни, които сътворяват управ-
ляващите от ГЕРБ. Българчетата
знаят все по-малко, напускат
масово училище. Само през ми-
налата учебна година са преста-
нали да влизат в класните стаи
над 15 хиляди наши деца - пове-
чето по икономчески причини.
“Отпаднали деца от училище” -

колко бездушно
и тъпо звучи!

Израз, който образовател-
ното ни министерство размах-
ва и пуска с лека ръка в обще-
ственото пространство, сякаш
нечия чиновническа ръка мята
ловко смачкан лист в кошчето.
Според логиката и поведение-
то на министър Игнатов тези
хиляди отпаднали от училище
деца престават да са грижа на
Министерството на образова-
нието, младежта и науката.

С какво управляващите
“граждани” допринасят за спи-
ране на растящата неграмот-
ност? Дали с предприетото от
тях масово закриване на учили-
ща, дали като насърчават не-
гласно ширещата се безнаказа-
но престъпност, дали с разюзда-
ната корупция във властта, пра-
восъдието, полицията и здраве-
опазването? Или с порочната
схема, по която се провеждат

конкурси за директори на учи-
лища? Неписано правило е, че
подобно на кметските избори
кандидатът за училищен дирек-
тор трябва да бъде симпатизант
или член на ГЕРБ или поне до-
казано признателен на властта
и всеотдайен към нея. С други
думи, заемането на длъжност в
просветата на практика се е
превърнало в своеобразен по-
литически избор. Опорочени са
и конкурсите за заемане на учи-
телски длъжности. Въпреки че
кандидатите застават пред ко-
мисии, думата за това кой да
бъде назначен, има директорът.

„Техният” директор

Затова често пъти се назна-
чават педагози с по-нисък об-
разователен ценз от останали-
те, които биха упражнявали
тази изключителна професия
много по-успешно. А самите
педагози, особено в провинци-
ята, не смеят и да гъкнат срещу
безобразията, за да “не им из-
стине мястото”.

 Ако влезете в класните стаи
на редица училища, ще видите,
че те са полупразни. Много от
учениците са изгубили навика да
ходят всеки ден на училище и
да посещават всички занятия.
Директори, учители и дори ро-
дители са се примирили отдав-
на и правят всичко възможно да
не се вдига шум по този болен
въпрос, да няма изключвания на
деца, да не се пишат отсъствия,
да не се съкращава училищният
бюджет. В края на краищата
учениците получават дипломите
си, а педагозите - заплатите си.

Какво съвременно има в
този образователен процес,
който дава самочувствие на
министър Сергей Игнатов да се
изживява едва ли не като нова-
тор? Навярно новаторството е
в това умишлено усложняване
на учебните планове, предви-
дено в проекта за нов учили-
щен закон или в учебния про-
цес, в който, според бъдещите
учебни програми Питагорова-
та теорема ще се изучава не в
IХ, а в VI клас, а първолаците
ще смятат до сто. А може би
съвременното на сегашната
образователна система се из-
разява в непрекъснатото про-
меняне на фактологията - за на-
чалото на тази учебна година
са редактирани 169 учебни по-
магала.

Впрочем сред основните
причини за масовото напускане
на училище са и скъпите учеб-
ници в горния курс. В една ис-
тинска социална страна, която е
загрижена за бъдещето си, те
трябва да бъдат безплатни за
задължителното по Конституция
образование. Нищо добро не
могат да чакват бедните семей-
ства в страна като нашата, която
се ръководи сляпо от компроме-
тираната теория за това колко е
полезен и “умен” свободният
пазар и колко безполезна и глу-
пава е държавата.

Почти всички учители и ро-
дители казват, че учебниците
трябва да се издават от държа-
вата, като се изработва и одоб-
рява само по един учебник за
всеки предмет и клас - най-до-
брият. В съставянето на всеки
учебник е необходимо да се
включват не само учители, пре-
подаватели, специалисти, но и
родители. Всеки от тези учебни-
ци трябва да бъде написан на
високо професионално ниво,
което за училището означава:
на добър език, достъпен и лек
за усвояване от децата, без из-
лишно теоретизиране и акаде-
мично усложняване на фразата.
И разбира се - без словесни
бисери, с каквито са пълни

предлаганите
на „умния” пазар

всевъзможни учебни издания.
От сегашната система на мно-
говариантни учебници имат
полза само няколко издателст-
ва с техните екипи, вероятно -
и някои министерски чиновни-
ци, от които зависи кое изда-
телство да получи поръчка за
отпечатване на учебник. Полза
обаче нямат нашите деца. Тази
порочна система удря клеймо-
то на чалгата върху образова-
нието, а неграмотността се над-
преварва с инфлацията в тем-
повете на растежа си.

Защо се учудваме, че Бълга-
рия е захапала безнадеждно
опашката на Европейския съюз
по иновации според Доклада за
глобална конкурентоспособност
за 2011-2012 година? Иноваци-
ите зависят от нивото на наука-
та, която ГЕРБ полуунищожи, а
науката зависи от образование-
то, което й подава кадри. Наша-
та опашкарска позиция няма да
се промени поне до 2020 годи-
на, когато според Стратегията за
развитие на Европа старият кон-
тинент трябва да постигне ръст
от три процента от брутния вътре-
шен продукт за инвестиции за
научни изследвания. Устатото
правителство на Бойко Борисов
за тогава обаче обещава, и то
под сурдинка, едва процент и
половина за научни нововъведе-
ния. Само че природата не
търпи празно пространство. Тре-
вожно разрастващата се праз-
нина в науката се запълва от
чалгата, която се оглежда чре-
воугодно за нови територии.

Днес
учителите
в цял
свят
имат
празник...

Дали тези деца при боклука мислят за своето образование?

Снимка АВТОРЪТ
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Актуално

Б

Историческата памет е...
Ислямът не е преживял реформа-

цията. И е твърде настъпателен. Но
ние тук сме, както се казва, на топа на
устата. В продължение на 23 години
България беше разграден двор. Ше-
таха всякакви фондации, имами се
обучаваха в Саудитска Арабия и в Йор-
дания, в Катар. Държавата вдигна
ръце и пусна всичко свободно. Но ето,
радикалният ислям е факт. Видя се, че
Арабската пролет се замести от исля-
мистка зима в Северна Африка и в
Близкия изток, в Турция вече има ис-
лямистки процеси. Вижте какво стана
сега в съда в Пазарджик и около него,
там събраха българи мохамедани, те
не са дори турци. Те говорят един
прекрасен български език. Те не каз-
ват дори турското айрян, казват мъте-
ница, имат много архаизми в езика -
един хубав български език. За, жа-
лост, главното мюфтийство защити
този процес. С ДПС струпаха с авто-
буси 400 души, които бяха забулени
като в Саудитска Арабия - нещо, кое-
то никога не е било у нас. Видяхме
едни злобни лица. Ние не трябва да
чакаме да гръмне, не дай Боже, ня-
кой взрив в софийското метро. А тряб-
ва държавата да се вземе в ръце, да
се захване сериозно, не само да каз-
ва “ние следим процеса”. Следят, пи-
шат доклади някъде и дотам. Служби-
те наистина знаят нещата, но на
държавно ниво няма реакция. Само
отлагат този тежък проблем. Ние сме
тука на границата, а висшият ешелон...
строи магистрали.

 Появяват се обаче и съвсем
официални неща. Комисия с участи-
ето на хора от МОМН заявява, че е
дискриминация към децата с турско
самосъзнание да се учи Ботев в учи-
лище!

- Поръчката на този доклад е от
времето, когато председател й беше
Кемал Еюп. За съжаление сред тези
10 експерти виждаме имена и на ко-
леги от Софийския университет. Ние
не бива да бъдем съучастници. Те от-
давна го приказват - да се махне “Под
игото” от училище...

 Е, “османското присъствие” е
още от 1992 г., когато СДС и ДПС

От стр. 11 замениха учебниците по история със
свитъци.

- Не можем да посягаме нито на
историята, нито на литературата. За-
сегнати се чувстват тези, които реаби-
литрат османската империя. А онези
български турци, които са си патриоти
- познавам много такива, те си имат
едно отечество и то е България. Те
нямат нищо общо с османската импе-
рия. За съжаление и сапунките, които
вървят по телевизията - те също са
пропаганда, прокарват османисткото.
Като виждат тия прекрасни костюми
(нищо че са като взети от Версайския
дворец), тия хареми, дворци, хората
трябва да си кажат: ами че тя била
чудесна тази османска империя, а тия
хъшове, тия Ботевци, Левски, за какво
са се бунтували?

 Всичко това не води ли до ком-
прометиране на ценността на ис-
торическото знание у българчета-
та изобщо? После се чудим защо
учениците ни са боси в историята.
Една стажант-журналистка преди
време ме попита откъде знам, че е
имало Лондонски договор през 1913
г. и ми обясняваше, че Стамболов
бил голям политик на ХХ век.

- Историческото невежество се по-
ощрява. Това е изтриване на истори-
ческата памет. А историческата памет
е национална идентичност. Надявам
се историците да помогнем да се пре-
одолее това невежество. Сега пред-
ложих дори една компютърна игра за
превземането на Одринската крепост.
Със студентите от Университета по
библиотекознание и информационни
технологии направихме и филм, който
ще бъде пуснат по интернет. Ние тряб-
ва да се приспособим към вкусовете
на младите, те са компютърно поко-
ление. Има начин да бъдат заинтригу-
вани от историята и да събудим инте-
рес у тях. Във Военния музей видях
изключителни филмови кадри от Бал-
канската война - автентични. Трябва
да ги пуснем в интернет, да се
развълнуват децата и младите. Аз
винаги казвам в срещите ми с учени-
ци: вие бързате да живеете тук и сега,
но други са загивали, за да живеем
ние в тази българска държава.

Държавният архив пуска в интернет
60 000 имена на загинали в балкан-
ските войни - както моят дядо е заги-
нал на 34 години - да открият пример-
но къде е загинал техният дядо или
прадядо, къде е погребан. А тях ги
подтикват по друг начин да мислят и
да познават повече света, отколкото
България. У нас се възпитават емиг-
ранти. Това е много тъжно.

 Лансира се напоследък една
теза - да, вярно, че Турция иска да
ни възстанови като “духовно про-
странство на османската империя”;
вярно, че Македония ни краде исто-
рията и ни ругае под път и над път;
и Румъния вече си присвоява наша
история, но ние трябва да дадем
пример за толерантност на Балка-
ните. Как ще коментирате?

- Не може постоянно ние да
отстъпваме и да правим компромиси-
те. Колкото повече ние отстъпваме,
толкова повече те настъпват. В Ско-
пие преди фалшифицираха книги,
музеи, филми, сега вече строят гра-
мадни статуи на наши национални
личности. Това не може да се търпи.
Аз се радвам, че евродепутатите, за
разлика от правителството, се раздви-
жиха и достойно защитиха българския
интерес. Не може да се примиряваме,
когато ограбват нашата история. Вся-
ка държава отстоява достойнството си.
Не може политиците да казват не-
прекъснато “да” на големия брат, кой-
то и да е той в момента. Нашите поли-
тици търсят гаранция отвън, не са си-
гурни в себе си в държавата и се сла-
гат на различни велики сили. Това се
насажда и се променя и народопси-
хологията. Преди 30 години казвахме
“циганска работа”, сега го обърнахме
на “българска работа”. Това се насаж-
да и от някои млади българи, които
отиват на Запад, връщат се за малко
тук и започват да ни поучават. Така
допълнително се нанасят щети на
нашето национално самочувствие.
Омръзнало ми е да казват, че сме мал-
ка държава. Първо, не е вярно - ние
сме средна по размери европейска
държава. Второ, малките държави
също защитават своите национални
интереси. Всички наши балкански

съседи имат своето високо самочувст-
вие. А нас се опитват да ни накарат да
посегнем дори на националните ни
герои! Защото се поддаваме. Това е
национално самоунижение. Лошият
пример, за съжаление, го дават поли-
тиците.

 В какво се превръща история-
та, когато политици я употребя-
ват за свои конюнктурни и момент-
ни интереси?

- Ами, отиде президентът Плев-
нелиев в САЩ и, за да се издокара,
каза, че от 1963 до 1973 г. България
на два път щяла да изчезне от кар-
тата на Европа и да стане 16-ата
съветска република. Все пак, той не
е Стефан Цанев, който е поет. Бълга-
рия по онова време има статут на
съветски сателит, както всички оста-
нали социалистически държави, но
е мит тази 16-а република. Има и
други митове от новото време. От
време на време някой се сеща да
събаря паметника на Съветската
армия, въпреки че се знае, че има
договор от 1992 г. за запазване на
тези паметници. Те са запазени и в
Германия, и в Унгария, и в цяла Евро-
па. Според мен някои хора просто
търсят конфликт. Аз ги наричам
закъснели стамболовисти. Ето сега
министър Дянков ще пляска Русия. На
него му е лесно, той ще се върне в
Щатите, а ние ще отнесем шамарите.
Ние трябва да си знаем интересите и
ранга в международните отношения.
Вижте Грузия, където Саакашвили се
надяваше, че американският военен
флот ще влезе в Черно море, Грузия
ще бъде приета в НАТО и САЩ ще
скъсат отношенията си с Москва. Ве-
ликите сили обаче имат свои интере-
си. Не бива да си въобразяваме, че
Чичо Сам стои зад гърба ни и ще
каже на Дядо Иван: я по-далеч! Това
е геополитика. Дядо Иван е геополи-
тически много близо до нас, а Чичо
Сам е отвъд океана. Русия има исто-
рически сантимент към нас и това е
наш капитал там. Не може да се пъха-
ме между шамарите на великите
сили, защото те винаги могат да се
разберат. И трябва много да внима-
ваме в отношенията си с тях.

Началото на края
Двама рапъри свалиха ореола на самозабравилите се властници,
смутиха самодоволството им и изнервиха вожда

Бойко Борисов най-сетне си
намери майстора. На десетки
телевизионни диспути мастити
икономисти и финансисти обяс-
няваха пагубното за страната
лутане в търсене на изход от
кризата, с цифри и диаграми
доказваха, че импровизациите
водят единствено до сриване на
средния и дребния бизнес, рас-
теж на безработицата, бягство
на инвеститорите, галопиращо
обедняване. В стотици статии във
вестници, списания и специали-
зирани издания експерти, жур-
налисти, социолози предупреж-
даваха за зараждащия се авто-
ритаризъм, абсурдността на
практиката “проба-грешка” като
управленски стил, професионал-
ната некомпетентност на всички
нива, включително на самообя-
вили се за “тежка артилерия”
министри да решават проблеми-
те на здравеопазването, смехо-
творната, макар и най-скъпо
струваща на обществото телеви-
зионна битка с престъпността и
корупцията, обезличаването на
парламента благодарение на

Константин
ИВАНОВ

герберската “машинка за гласу-
ване”, за която мислехме, че е
останала в тоталитарното ни
минало, напъните за подчинява-
не на съдебната власт на
изпълнителната. И какво? Ни-
какъв резултат. Високомерни
подминавания на анализите и
критиките на специалистите,
просташко “свиване на перките”
на журналисти, дръзнали да за-
дадат нелицеприятен въпрос, а
най-често -  демонстративна глу-
хота и някаква рибя обтекае-
мост, с която просто се изнизват
от неудобните факти, професио-
налните анализи, обоснованите
критики.

Но ето, че се появиха едни
рапъри, Мишо Шамара и Сара-
фа, които били наковладени от
Георги Лозанов, шеф на СЕМ,
че май нещо се гаврили с наци-
оналното знаме - престъпление,
с което трябвало да се захване
прокуратурата. И тя се захвана.
С което слагачите направиха
най-лошата услуга на властта
въобще и на Бойко Борисов - в
частност. Защото Мишо Шамара
и Сарафа не боравят с цифри и
факти като икономистите и фи-
нансистите, не правят дълбоко
ерудирани разрези на общест-
вото като социолозите и не си
служат с префинени намеци като
журналистите. А я карат както си
знаят - хашлашки, просташки и
цинично, боравят като хамали
край площад “Македония” с
псувните на майка и производ-
ни. В сравнение с тях цветистите
лафове на премиера, с които
омайва вече 3 години народо-

населението, са нещо като “зай-
ченцето бяло цял ден си играло”
- изблик на непорочна детска
невинност. На него, дето е свик-
нал, като дриблира с топката,
противниците му на футболното
игрище почтително да се
отдръпват встрани, тези двамата
му влизат в краката с бутоните
напред, образно казано.

“Шменти капели” ли, “когато
разговаряме, ти ще мълчиш” ли,
“трън да завъртиш у дома жен-
ски гащи няма да закачиш” ли?
Това си е направо “зайченцето
бяло” в сравнение с: “с какво
можеш да ме уплашиш бе, льо-
льо - с двете ти години затвор
ли?”, “Длъжни ли сме всички да
го харесваме тоя цар-господар
велик”, “Памела го избра за най-
красивия мъж, естествено в кон-
куренцията на Милко Калайджи-
ев и Георги Лозанов. Там да сло-
жиш и най-гнусния циганин, пак
ще е по-хубав от тях двамата.
Ами не си бее... Ако искахте

всички да ви обичат, да бяхте
станали манекенки, да се раз-
хождате по прашки, ама вие сте
космати гъзове и дебели шкем-
бета”, “Преди това съм го викал
два пъти да ми реже лентите в
дискотеките, а сега го гледам по
някакви интервюта с рапърския
си сленг и с наклонената глава
като Дон Корлеоне да казва:
“Тоя рапър не го познавам, брат”,
“И Бойко ще го забравя, ще ви
забравим, запомнете, вие сте
мърши, които ще бъдат забраве-
ни, защото сте мърши. Ще ви
забравим, никакви не сте и няма
да бъдете, няма да останете в
историята.” В това интервю, да-
дено за News.bg, има и открове-
ни цинизми и директни цветисти
псувни - който е любопитен,
може да го потърси в интернет.
На такъв терен рапърите са до-
макини, а Бойко е гостуващият
отбор, въпреки рапърския си
сленг. Той свикна да се къпе в
медийния комфорт, а Шамара и
Сарафа са извънсистемни игра-
чи и няма как премиерът да ги
бие на техен терен.

Разбира се, че дежурните

клакьори от блоговете се акти-
визираха. Но трябва ли да се
чудим на подобни частни мора-
листи, когато самото ни външно
министерство преди месец изле-
зе с морализаторска деклара-
ция по повод присъдата срещу
трите от “Пуси райът”, които по-
ругаха московския храм “Исус
Спасителя” и в тази декларация
се заявяваше високопарно, че
“Свободата на изразяване е ос-
новната ценност на демократич-
ното общество”, а сега за Шама-
ра и Сарафа аршинът на власт-
та е друг - СЕМ, прокуратури,
възмутени блогъри, които в дру-
ги времена със същото настърве-
ние биха защитавали чистотата
на марксизма-ленинизма...

Моят 13-годишен внук и
съучениците му се “кефят”, как-
то казват те, на рапа. Няма как
да ми харесва на мен. Но няма
как и да не се признае, че не
политиците, социолозите, фи-
нансистите, журналистите, а
двама рапъри свалиха ореола
на самозабравилите се наши
властници, смутиха самодовол-
ството им, изнервиха новия ни
вожд и учител. А това е повече
от видно. Никога не е бил в та-
кова мрачно настроение както
при последните му появи на об-
ществени места, никога не е
пелтечил така несвързано за
някакви милиони и милиарди,
които били донесли на държа-
вата, откакто са на власт. Ся-
каш е осъзнал, че началото на
края на безметежното му вла-
стване безумно е положено от
тази зорлем предизвикана
рапърска сага.

А за това, че за пореден път
демонстрира недоучеността си и
каза “олигарС” - като единстве-
но число на “олигарси”, нека се
сърди на ония езиковедски тик-
ви, които са измислили “олигар-
си” да е множествено число на
“олигарх”, а не са го натаманили
както с “чех” - “чехи”, та да не се
излагаме пред поданиците.
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

исал съм, пиша и
пак ще занимавам
читателите на вест-
ника с въпросите на

родния език. Много ми е
приятно, че се грижим за
международното призна-
ване на лютеницата, лу-
канката или ракията като
наше “изобретение” и на-
ционално богатство. Това е
важно. Но има ли по-важен
аргумент за нашата
българска самобитност от
езика ни, от думите, запазени през вековете,
думите, които пишем и ние, и други славянски
народи с буквите на Кирил и Методий?

Ей за този език (няма да ви въздействам със
сантиментални цитати от художествената ни
проза и научните писания) преди няколко го-
дини бе внесен в Народното събрание проек-
тозакон, който (поне в моята памет) се свързва
с големия общественик и писател Николай
Хайтов. Какво стана с приемането на такъв
важен проектозакон така и не разбрах. Закон
обаче няма и сега.

Преди около половин година депутатите се
върнаха към този важен въпрос, но негови
“баби” (от бабуване) бяха не колеги на Хайтов,
а видни юристи. Щом се кове закон, естествено
е те да са необходими, както и учените грама-
тици, но не по-малко необходими са най-дока-
залите се ваятели на словото ни.

Съвсем друг е въпросът, че и най-лошият
закон е добър, обаче само ако се спазва и ако
някой наказва онези, които не го спазват. В
това отношение у нас правосъдието е почти
безгласно (поне според европейските оценки)
и се спазва друг закон - този на джунглата,
където правото е винаги на страната на лъво-
вете и тигрите (разбирай монополите и богати-
те). А също и на безгрижието, на пословичната
обществена търпимост към неграмотното писа-
не и говорене.

Тук е мястото да разширя несъгласието си
и да спомена, че в решаването на езиковите
ни въпроси няма място за политически и вся-
какви световни съображения. Всички знаем, че
македонски език няма, а той е наречие и бо-
гатство на българския, както знаем, че вместо
да претендират за признаване на някакви учи-
лищни привилегии за майчиния език и да слу-
шат телевизионни новини на турски, българите
с турски произход и самосъзнание са длъжни
да научат езика на родната си страна. Всякак-
ви държавни и дипломатически съображения
са вредни и непонятни за все още преоблада-
ващата част от гражданите на съществувалата
повече от хиляда и триста години наша роди-
на.

В една от разпечатките, които си вадя от
интернет и пазя, със сатирично удоволствие
почетох, че българинът с турски корен Лютви
Местан, завършил българска филология в Со-
фийския университет, е намерил трийсет гра-
матически и пунктуални грешки в два от зако-
нопроектите за българския език. И съвсем спра-
ведливо изисква от народните представители
да говорят правилен български език. Защо
обаче той не подкрепи моята (и не само моя)
позиция, че по телевизията и в училищата ни
не бива да звучи друга реч.

Представете си двама от най-големите
ни живи писатели - поетът Валери Петров и
прозаикът Анжел Вагенщайн, да предложат (и
те неотдавна бяха депутати) някаква привиле-
гия за езика на техните деди, събрани в Изра-
ел или пръснати по света. Нещо повече - Ва-
генщайн с гордост заявява в едно свое интер-
вю: “Аз съм едно българче от еврейски произ-
ход.” И негодува, че съвместната българо-нем-
ска филмова продукция “Звезди” по негов сце-
нарий е наградена някъде само като немска...

Запазил съм и една по-стара разпечатка от
интернет, която ни информира за казаното от
проф. Васил Райнов, директор на института
“Проф. Любомир Андрейчин” към БАН. Той
твърди, че “законът за езика не решава нищо”.
Но е прав до голяма степен като изтъква, че
“нашите ученици завършват полуграмотни, след
това влизат всички да следват и излизат съвсем
неграмотни от висшите учебни заведения”.

Интересни са коментарите, публикувани
след казаното от депутата Местан и проф. Рай-
нов. В тях например се предлага закон, с който
да се глобяват не който говори неправилно, а
който говори глупости. Едни защитават често
пренебрегваните звателен падеж или пълен
член, а други се дразнят от масово навлезлите
в езика ни чуждици, които имат български си-
ноними и се употребяват от изфукване или от
небрежност.

И ще завърша с два цитата: “Мекането драз-
ни, но не виждам как ще се премахне от речта
на хората, когато така говорят и от тв екрана,
и от парламента, и от най-високите държавни
постове” или “Закон за българския език трябва
да има, но как да стане, когато водещите в
телевизиите ни заливат с простотиите си, да не
говорим за депутатите, министрите и т.н. А от
простотиите на премиера и начина му да се
изразява наистина може да те хване срам.”

П

От дума на дума, та в... ДУМА

От няколко дни насам Сергей
Станишев е лидер не само на БСП,
но и на ПЕС. Какви врати отваря
този пост и ще изиграе ли той ня-
каква роля в битката между БСП и
ГЕРБ, пита в коментар “Дойче
веле”?

Какво губи Борисов, когато Ста-
нишев печели? Губи европейска
почва под краката си. А това озна-
чава, че губи и инструменти за
манипулиране на следващия вот в

България - на
българския език

България - на
българския език

България - на
българския език

България - на
българския език

България - на
българския език„Ние се завръщаме”!

Станишев:

Какво губи Борисов, когато Станишев печели?
Губи европейска почва под краката си, а това означава, че губи
и инструменти за манипулиране на следващия вот в България

Книгата винаги е била
част от духовната
енергия и културата на
човека. Даже да си
прочел една единствена
книга и тя да се казва
“Винету”, е част от
твоята култура и духов-
ност. Чух преди години
гражданин да пита,
като не е прочел нито
една книга в живота си,
това какво му е попре-
чило...
Напоследък все по-
малко четем, особено
децата и младите. Но те
не са виновни. Виновни
са семейството, родите-
лите, училището, поли-
тиката. Първо, трябва
да се направи кастинг
за читателите в парла-

целите му като президент на ПЕС
ще бъде да гарантира отвън, че
следващите парламентарни избо-
ри в България ще са прозрачни.

Изборът на политик от Източна
Европа за президент на ПЕС е знак
за равнопоставеност между Запа-
да и Изтока, смята Станишев. “Като
президент на ПЕС поех ангажимен-
та да изготвим визия, която отрича
Европа на двете скорости”, казва в
тази връзка Сергей Станишев. Но
дали наистина Европа чува гласа
на левите партии от Балканите? Да,
чува го, защото “това е гласът на
нова Европа”, твърди Станишев и
добавя: “Румънският премиер Вик-
тор Понта, председателят на албан-

година в Холандия, Словакия,
Румъния и Франция спокойно мога
да кажа: ние се завръщаме. Ерата,
в която доминираха консерватори-
те, си отива”, твърди Станишев.

Изгубеното поколение
на Европа

Като изтъква, че консерватив-
ната политика на икономии не е
довела до реални успехи, а дори
обратното - породила е огромно
социално недоволство, Станишев
уверява, че европейските социа-
листи ще представят до седмици
програма за икономически рефор-
ми. “Няма да позволим младите

България. Така
поне твърдят со-
циалистите в
София. Дали из-
борната картин-
ка в България
ще стане “по-
красива” пред-
стои да видим
с л е д в а щ а т а
есен. Още отсе-
га обаче е ясно,
че деветият кон-
грес на евро-
пейските социа-
листи, на който
Станишев бе из-
бран за лидер
на ПЕС (Партия
на европейски-
те социалисти),
е знаков за БСП.
А и за България.
Защо? Защото
няма български
политик, който да е имал шанса да
заема толкова висока европейска
позиция, казва Сергей Станишев,
лидер на БСП, а от няколко дни
насам - и на ПЕС.

Ерата на
консерваторите

си отива?

Станишев е убеден, че постът
му на върха на ПЕС отваря много
възможности да защитава интере-
сите на България. Този пост е оба-
че и нещо друго: той е “политиче-
ски инструмент в неравната битка
между БСП и ГЕРБ вътре в Бълга-
рия”, подчертава лидерът на евро-
пейската левица. Затова и една от

ската Социалистическа партия Еди
Рама, шефът на парламента на
Черна гора Ранко Кривокапич,
лидерът на сръбската Демократи-
ческа партия Борис Тадич - това са
все гласове на напредъка”, катего-
ричен е новият лидер на ПЕС.

Преди 10 месеца, когато Стани-
шев временно застана начело на
ПЕС, социалистическите правител-
ства в Европа бяха само три. Сега
Станишев се надява, че на пред-
стоящия парламентарен вот в Чер-
на гора избирателите ще кажат
“да” на социалистите. Той не се
съмнява, че и на 9 декември
румънският електорат ще гласува
доверие на социалиста Виктор
Понта. “След успеха ни през тази

хора да се
превърнат в из-
губеното поко-
ление на Евро-
па”, категори-
чен е лидерът
на ПЕС. “Досега
преобладаваше
дясното мисле-
не, вследствие
на което Европа
се възприема
като нещо, кое-
то налага рест-
рикции. Резул-
татът е видим:
рецесия и мили-
они безработни.
Навсякъде по-
ловината от
б е з р а б о т н и т е
са младежи”,
уточнява Стани-
шев и допълва:
“Затова ПЕС

предлага въвеждането на т.нар.
младежка гаранция. Ако до чети-
ри месеца след завършване на
образованието си един млад чо-
век не може да си намери работа,
да му се гарантира или заетост
по програми, или продължаване
на образованието. Искаме тази
програма да бъде общоевропей-
ска и задължителна”, казва Сер-
гей Станишев и уточнява, че иде-
ята вече си е пробила път в Бел-
гия, Люксембург, Австрия и Фин-
ландия. “Това е нова Европа. Ев-
ропа, която вдъхва надежда. Ев-
ропейският социален модел е
уникален и той трябва да бъде
развиван, а не демонтиран”, обоб-
щава Сергей Станишев.

мента, в изпълнителната
власт, сред представя-
щите се за елит на
нацията.
Кризата също е оправ-
дание за чувствителното
намаляване на интереса
към книгите, но винаги
има начини, ако имаме
и необходимостта да
следим книгопроизвод-
ството. Друг е въпросът
за отношението ни към
книгата. Друг е
въпросът за обществе-
ната нагласа на онези,
от които зависи всичко
това, как помагаме на
хората да имат повече
достъпност до книжов-
ната култура.
Вдигна се шум (всяко
чудо за три дни и
половина) за т.нар.
силиконови корици на
тетрадките за ученици-
те. И се явиха ярки
защитници на този
български бизнес
феномен. Така децата
щели да ходят на
училище с по-голямо

желание. Щом това е
мотивът, да именуваме
класните стаи и учили-
щата на Камелия, Азис,
Бони, Луна, Лилана,
Тони Стораро и пр.
Псевдо интелектуалка,
не запомних името й
(каза, че имала три
висши образования!)
защити чалга тетрадки-
те безапелационно.
Министърът на образо-
ванието вяло и неубе-
дително продължи да
се “бори” с факта, който
бил извън него. Значи и
училището е извън
министерството! Чух, че
и певицата Камелия се
вживява в ролята на
много популярна
българска личност и ни
пита защо да не стои
на корицата на учени-
ческата тетрадка. Още
повече че така ще
продадат и диска й “на
промоция” като бонус...
Когато на улицата се
продава Чехов за
петдесет стотинки, а на

книжните и вестникар-
ските сергии купуваме
книга за Бойко Бори-
сов за десет лева, или
всекидневно ни пробут-
ват творби за Брендо,
Златко Баретата, Таки и
пр. за по пет и десет
лева, когато стари
салонни творци написа-
ха мемоари и “балади”
със съмнително
съдържание за нашето
“мъртво време” срещу
трийсет и повече лева
корични цени, няма как
да не си зададем
въпроса “Къде сбърках-
ме?” Или просто да
попитаме дали има
нещо гнило, примерно в
Дания.
За книгата и културата
има и по-добри страни,
но те са с друго гео-
графско положение. И
то не е България,
колкото и Вежди
Рашидов да хвали
премиера, че е напра-
вил прекалено много за
българската култура...

Къде сбъркахме?Къде сбъркахме?Къде сбъркахме?Къде сбъркахме?Къде сбъркахме?

Лозан
ТАКЕВ
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Култура
очаквайте

Третият последен ден на
Дефилира в Ботевград
започна с традиционния
парад на оркестрите и
мажоретните състави. По
цялото протежение на бул.
“Цар Освободител” до
централната естрада на
Ботевград дефилираха
Духов оркестър от Велико
Търново, Духов оркестър
от Монтана, Духов ор-
кестър и мажоретен състав
от Ботеврад, Духов ор-
кестър от Плевен, Духов
оркестър от Ловеч и Духов
оркестър с мажоретен
състав при столичната
английска гимназия. Всеки
участник имаше своята
кратка програма за сбогу-
ване със зрителите.
След обяд се подновиха
атракциите под шатрите в
градския парк, където е
обособено специално
пространство - “Арт кът в
парка”. Продължи и наби-
рането на предложения на
участници във фото- и
видеоконкурса “Дефилирът
в моя мобилен апарат”.
Вечерта в деня на финала

Пласидо Доминго записа първия
си поп албум от 20 години
Пласидо Доминго записа първия
си поп албум от 20 години
Пласидо Доминго записа първия
си поп албум от 20 години
Пласидо Доминго записа първия
си поп албум от 20 години
Пласидо Доминго записа първия
си поп албум от 20 години

Юбилейна вечер
на Янко Димов

Националният музей “Земята
и хората” и издателство “Рал-
Колобър” организират творчес-
ка вечер на поета Янко Димов по
повод неговата 75-годишнина. На
9 октомври от 18 ч. в залата на
музея на бул. “Черни връх” 4 в
София ще бъде представена но-
вата му книга “Избрани съчине-
ния”, научи ДУМА от Светлана
Енчева.

Изложба на
Диего Мало в СБХ

Изложба на испанския худож-
ник Диего Мало ще бъде пред-
ставена от 8 до 13 октомври в
галерията на СБХ на ул. “Шипка”
6, във фоайето на ет. 4. Послед-
ният месец визуалният артист
от Барселона работи в Бълга-
рия и ще покаже работата си
от този период. Пребиваването
му у нас е по споразумение меж-
ду Съюза на българските худож-
ници и Центъра за изкуства “La
Escocesa” в Барселона за размя-
на на работни посещения на ху-
дожници. По същото време Би-
сера Вълева пък работи в Бар-
селона и представи работата
си в център “Ескосеса” в откри-
то ателие на 28 септември.
Изложбата на Диего Мало се
открива на 8 октомври в 18 ч.

Унгарското „Негатив
вариете” играе в НДК

Пристигат „Портите”
на Кристо и Жан-Клод
Продуцентът
Антонио Ферера
ще представи
на „So Independent”
в София 26-годишния
проект на двамата
артисти

“Портите” на Кристо и Жан-Клод

дно от специалните загла-
вия на тазгодишния фести-
вал “So Independent” е
филмът “Портите” (“The
Gates”). Продукцията на
Албърт Мейзълс и Антонио
Ферера проследява 26-го-
дишния проект на Кристо
и Жан-Клод - създаването

Снимка “SO INDEPENDENT”

вече не желае да бъде девствен. С по-
мощта на терапевта си и на своя свеще-
ник, той се свързва с професионална
секс-учителка, която го отвежда на пъту-
ването му към мъжествеността.

В програмата тази година ще ви-
дим още “Червени светлини” с участи-
ето на Робърт де Ниро, Килиан Мърфи
и Сигорни Уийвър. Филмът разказва
за двама доктори, които са най-
изтъкнатите изследователи на пара-
нормална активност в света.

“Полицейски участък Рампарт” е с
участието на Уди Харелсън, който беше
номиниран за “Independent Spirit Awards”
за играта си във филма, Айс Кюб, Стийв
Бушеми и Сигорни Уийвър. Дейв Браун
е полицай в Лос Анджелис, който рабо-
ти в участък Рампарт. Той е потаен,
расист, брутален насилник, егоист и
женкар, и често използва груба сила, за
да защити спорните си идеали. Той
живее с двете си бивши жени - сестрите
Барбара и Катрин, в усилията си да
задържи семейството заедно, а именно
двете му дъщери Хелън и Маргарет,
всяка от които има различна сестра за
майка. Животът му е поставен под лупа,

след като е заловен на запис как бру-
тално бие друг човек, с когото е попад-
нал в автомобилна катастрофа.

В “Един до друг” Киану Рийвс влиза
в ролята си на продуцент на този филм
и прави обиколка из миналото и бъде-
щето на филмовото изкуство. Рийвс из-
следва развитието на киното и влияни-
ето на дигитализацията чрез подробни
интервюта с холивудските майстори
Дани Бойл, Джеймс Камерън, Дейвид
Финчър, Джордж Лукас, Дейвид Линч,
Кристофър Нолан, Робърт Родригес,
Мартин Скорсезе, Стивън Содърбърг,
Ларс фон Триър. Специално, за да
представи филма, в България ще дойде
продуцентът Джъстин Сласа.

“Зверовeте на дивия Юг”, който спе-
чели “Златната камера” на фестивала
в Кан и голямата награда на журито
на “Сънданс”, е определян като “един
от най-поразителните филми, дебюти-
рали на фестивала в Сънданс, филм за
човешката издръжливост и самостоя-
телност.

Фестивалът “So Independent” се про-
вежда с подкрепата на фондация “Аме-
рика за България”.

Е
на “златна река” от 7500 “врати” със
завеси, прекосяващи Сентрал парк през
февруари 2005 г. Проектът започва през
1979 г., но не успява да прескочи бюро-
кратичните пречки цели 26 години.
Филмът разкрива как усилието за 21 ми-
лиона долара на Кристо и Жан-Клод
превръща зимната пустота в поле от
живи, енергични, пролетни цветове.
“Чрез този филм искаме да покажем ра-
ботата на Кристо и Жан-Клод, които
според мен са едни от символите на не-
зависимите артисти в света. За първи
път в България ще бъдат показани не
само творбите им, но зрителите ще имат
възможността да се докоснат до фило-
софията им, както и да видят начина, по
който Кристо и Жан-Клод се борят за
идеите си. За нас е голямо признание,
че след съвместната ни работа в Ню
Йорк един от най-близките хора на Кри-
сто през годините - Антонио Ферера,
идва в София, за да представи филма”,
споделя артистичният директор и създа-
тел на “So Independent”, актрисата Жана
Караиванова.

Фестивалът, както ДУМА писа, ще
бъде открит на 25 октомври с филма
“Сеанси” на режисьора Бен Люин, който
спечели наградата на публиката за ре-
жисура, специалната награда на жури-
то за цялостно изпълнение на актьор-
ския състав и специалната награда на
журито за игрален филм на тазгодишно-
то издание на фестивала на Робърт
Редфорд “Сънданс”. В “Сеанси” ще ви-
дим Джон Хоукс, Уилям Х. Мейси и Хелън
Хънт. Филмът, който е вдъхновен от ис-
тинска история, разказва за човек в
инвалидна количка, който решава, че

700 изпълнители превърнаха Ботевград
в център на духовата музика

Ботевград представи пред
8-хилядната публика на
площад “Освобождение”
най-доброто от своя култу-
рен арсенал. Първо на
сцената блеснаха със
своите изпълнения виртуо-
зите от Духов оркестър
Ботевград. Изненадата бе
изпълнението на вокално
трио “Севера” при Народно
читалище “Христо Ботев
1884” с диригент Стоян
Димитров. Голямата атрак-
ция бе впечатляващото
шоу на Гвардейския
представителен духов
оркестър.
Повече от 700 музиканти и
мажоретки, съставляващи
13 духови оркестъра и 6
мажоретни състава, оста-
виха в историята първото
издание на Дефилира на
духовата музика. През
първата десетдневка на
май 2013 г. ще се състои
второто издание, включено
в спечеления проект на
Ботевград по оперативна
програма “Регионално
развитие”, съобщи Влади-
мир Танев.С
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Спектакъл на унгарския те-
атър на сенките “Негатив вари-
ете” може да се види на 6 октом-
ври от 11 и 17 ч. в зала 11 на НДК
(кино “Люмиер”) в рамките на “Со-
фия денс уийк”, научи ДУМА от
Вера Банчева. “Джъглърс илюми-
нейтид” е Баухаус градска при-
казка на сенките за деца между
5 и 14 години. Представлението
на забележителния театър на
сенките “Негатив вариете” е
вдъхновен от личността и рабо-
тата на Ласло Мохоли-Наги, най-
знаменития и влиятелен унгар-
ски артист в областта на изящ-
ните и приложните изкуства.

Давид Вавра и
Радован Липус идват
за премиера у нас

Великолепният тандем - ар-
тистът и архитект Давид Ва-
вра и режисьорът Радован Ли-
пус, стават популярни с цикъла
от документални филми “Забе-
лежителни градове”. Продълже-
ние на тази идея е проектът
“Забележителни следи”, просле-
дяващ историята на чешки
архитекти и съдбата на обек-
тите им в чужбина. През юни и
юли т.г. екипът успява да снима
в България четирисериен цикъл
за известните имена на Про-
шек, Либор Байер, братята
Шкорпил, Шнитер, А. Колар и др.
Премиера на два от тези филми
- “Йозеф Вацлав Шнитер” и “През
Шипка до Варна”, ще се осъще-
стви в Пловдив в присъствието
на авторите и директорката
на Чешкия център Катерина
Хуртаева - на 12 октомври от
17.30 ч. в Културен център “Тра-
карт” в Пловдив.
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Нов „Евгений Онегин”
през новия сезон
Националната опера подготвя петото си турне в Япония
със спектаклите на „Тоска”, „Джани Скики” и „Селска чест”

Верен на традицията, Наци-
оналният театър за опера и ба-
лет откри сезон 2012-2013 с
българската  творба - “Златната
ябълка” от Парашкев Хаджиев.
Следващите спектакли са на 6
и 27 октомври, на 13 януари и
17 март 2013 г. Да припомним,
че с “Цар Калоян” на Панчо
Владигеров през 2009 г. започ-
наха честванията за 120-годиш-
нината на българското оперно
изкуство. Последваха концерт-
ните представяния на “Косара”
(2010) и “Алцек” (2011). Двете
опери на маестро Г. Атанасов
са с исторически сюжет.

Продължава и линията в ре-
пертоара на Софийската опера
да се вписват непознати или
отдавна непоставяни творби,
между които и френски. След
“Дон Кихот”, “Лакме”, “Робер
Дявола”, на 7 декември е преми-
ерата на “Вертер”. Изборът на
операта на Жул Масне явно не
е случаен. Не само защото от
десетилетия лиричната творба
не е играна. Постановката е ко-
продукция с театър “Ла Моне” в
Брюксел, Белгия. Напомням, че
на 12 май т.г. се навършиха 170
г. от рождението на композито-
ра, а на 13 август - 100 години от
смъртта му. Либретото на поръ-
чаната на Масне от парижката

В Страната на изгряващото слънце от
месеци рекламират българското турне

Опера комик творба е по трога-
телната драма на Гьоте “Стра-
данията на младия Вертер”. Све-
товната премиера на “Вертер”
през 1891 г. е в града на Гьоте
Ваймар. Диригентът маестро Ге-
орги Атанасов и режисьорът
Драган Казаков осъществяват
през 1920 г. българската преми-
ера. Постановъчният екип сега в
Националния театър е чуждест-
ранен. Диригенти ще са Джузе-
пе Сабатини и Дидие Талпен.
Някои от спектаклите ще дири-
жира и Борис Спасов. От Белгия
са режисьорът Ги Йостен и ху-
дожникът Йоханес Лиакер. Ко-
продукцията е продължение на
проекта “Райна Кабаиванска
представя свои студенти на све-
товните оперни сцени”. След
премиерата през декември 2010
г. в София на “Бохеми” с млади
български и италиански певци
спектакълът бе бисиран през
януари т.г. и в Театро комунале
“Лучано Павароти” в Модена,
Италия, също с млади наши и
италиански талантливи ученици
на проф. Кабаиванска. Във “Вер-
тер” на българските й възпита-
ници и стипендианти Даниел
Стефанов и Диана Василева ще
партнират и чужденците, обуче-
ни от “божествената певица” -
Матео Ферара, Вероника Симе-
они, Елиза Барберо, както и
ярко съзвездие солисти на На-

ционалната опера. Предстои
“Вертер” да бъде показан и в
Брюксел по-късно.

“Ура, най-сетне руска опера!”
- чух възглас за премиерата на
25 януари догодина на “Евгений
Онегин”. Възторженият меломан
обаче забравя, че след мегас-
пектакъла от фестивала “Опера
на площада” на “Княз Игор” опе-
рата на Ал. Бородин имаше пре-
миера в края на 2009 г. на сце-
ната на първия ни музикален
театър. Руският шедьовър на
Чайковски “Евгений Онегин” ще
е режисиран от госта от Буку-
рещ Йон Карамитру. С диригент-
ската палка ще е Григор Пали-
каров. Сценографията и костю-
мите ще са на гостите от Румъ-
ния Мария Миу и Виорика Пет-
ровичи, а танците поставя Фло-
рика Станеску. Главните роли
застъпват Цветана Бандаловска,
Радостина Николаева, румънка-
та Оана Андра, Светозар Ранге-
лов, Красимир Динев и др.

Пьотр Илич Чайковски (1840-
1893) с отговорност пристъпва
към написването на музиката.
Впрочем той е и съавтор на ли-
бретото. Нарича операта си “ли-
рични сцени”. Първото предста-
вяне на “Евгений Онегин” на
29.III.1879 г. Чайковски прави със
студенти от Московската консер-
ватория. С премиерите в Болшой
театър и Петербург тръгва све-
товната слава на тази руска опе-
ра. Българската премиера е в
София през 1919 г. Знаменити
сопрани като нашата Анна То-
мова-Синтова, италианката Ми-
рела Френи са включвали в ре-
пертоара си партията на Татяна
от “ненадминатия образец на
лиричната опера”. Именно “хар-
моничното свързване на Пушки-
новата поезия” с “прекрасната и
задушевна музика, пълна със
сърдечна топлота и драма-
тизъм”, покорява преди триде-
сетина години и световноизве-
стния оперен фестивал в Глай-
денборн, Англия. Режисьор на
“Онегин” е Михаил Хаджими-
шев, сценографията и костюми-
те са на Ани Хаджимишева.
Сред златните български гла-
сове, специално поканени за
грандиозната постановка, са
Галя Йончева - Татяна, и Асен
Селимски - Онегин. Партнира
им Лондонската филхармония.

Не само почитателите на
Вагнер, а и всички оперомани
вече с нетърпение очакват 22
май идната година, когато Софий-
ската национална опера и балет
завършва най-грандиозния про-
ект в над 120-годишната си исто-
рия и първи на Балканите - тет-
ралогията “Пръстенът на нибе-

лунга”. Започна през 2010 г. с
“Рейнско злато”, продължи м.г.
с “Валкюра” и “Зигфрид” на 22
май т.г. Българската гордост -
Вселената Вагнер, завършва
със “Залезът на боговете”. Уни-
калното в случая е, че и чети-
рите опери от “Пръстенът” се
реализират с български поста-
новъчен и артистичен екип. Ре-
жисьор на тетралогията е проф.
Пл. Карталов, диригенти - Па-
вел Балев и Велизар Генчев,
художник на изумителните де-
кори и костюми - Николай Пав-
лов. Че и догодина ще бисира-
ме грандиозна постановка, под-
сказват започналите още през
юни репетиции на маестро Ген-
чев с всички солисти.

“Залезът на боговете” изли-
за за първи път на родна сцена
на 22 май 2013 г., когато светът
ще чества 200-годишнината от
рождението на немския гений,
реформатора на оперния театър
Рихард Вагнер. Известни са и

главните изпълнители - Коста-
дин Андреев, Мартин Илиев,
Ангел Христов, Петър Бучков,
Мариана Цветкова, Цветана
Бандаловска, Баясгалан Даш-
ням, Бисер Георгиев, Олга Ми-
хайлова-Динова, Людмил Кунчев
и др. Догодина вторият спектакъл
на “Залезът” е специален по-
клон на 24 май към ветераните,
дейци на българската култура.

От 30 октомври до 21 ноем-
ври предстои петото турне на
нашата опера в Япония със спек-
таклите на Пучиниевата “Тоска”
и едноактните “Джани Скики”,
също от Пучини, и “Селска чест”
на Маскани. “Тоска” и “Селска
чест” дирижира италианецът
Алесандро Санджорджи, а “Джа-
ни Скики” - Велизар Генчев.
Режисьор и на трите италиански

“Баядерка”. Хореограф-постанов-
чик е гостът от Минск Павел
Сталински, а асистент-режисьор
- Риолина Топалона. Оркестъра
води Григор Паликаров. Сцено-
графията е на Борян Белчев.
Пищните костюми са по скиците
на Християна Михалева. Танцу-
ват премиер-солистите Сара-
Нора Кръстева, Веса Тонова,
Дарина Бедева-Канева, Марта
Петкова, Росен Канев, Трифон
Митев, Александър Александ-
ров, Никола Хаджитанев, Емил
Йорданов, солисти и кордебалет.
Следващата балетна премиера
очакваме на 19 април. И това
ще е третата част от междуна-
родния проект “Американски
балет за България”. Догодина
през юни влизат още две нови
заглавия в балетния афиш - пре-
миерните “Антигона” и “Електра”.
“Антигона” е по музика на съвре-
менни руски композитори, сред
които С. Прокофиев, Пекарски.
Музиката на “Електра” е на Ри-
хард Щраус. Хореографията и
режисурата са на госта Сергей
Бобров.

Отваря завесата си и камер-
ната сцена. Там на 23 ноември
празничният поздрав е с музи-
ката на Паул Хиндемит “Дългата
коледна вечеря”. За първи път в
Софийската опера гостува теат-
ралният режисьор Теди Москов.
Спектакълът му “История на вой-
ника” е по музика на Игор Стра-
вински. Любопитни приключения
от тази сцена с познати и непо-
знати герои очакват малчугани-
те. Тазгодишната поредица
“Опера и балет за деца” започ-
ва днес с премиерата на “Дете-
то и вълшебството”. В премиера-
та на “Аладин и вълшебната лам-
па” (13 декември) звучи музика-
та на световноизвестния компо-
зитор на филмова музика Нино
Рота. Не е за изпускане и приго-
дената за детската аудитория
Моцартова опера “Бастиен и Ба-
стиена”. И през 2013 г.
продължават с обич подготвяни-
те премиери за малки и порас-
нали деца. Диригентът и компо-
зиторът Юли Дамянов ще ги
срещне на 26 януари с премиер-
ната “Козелът Сърдитко”. По-
даръкът пък на композитора

опери е проф. Карталов. Сред
главните изпълнители в “Тоска”
са японката Синобу Сато и би-
сираните у нас и в чужбина Ра-
достина Николаева, Костадин
Андреев, Мартин Илиев, Бисер
Георгиев. Мартин ще е и Туриду
в “Селска чест”, а негови парт-
ньори - Даниела Дякова, Румяна
Петрова, Пламен Димитров. До
Даниел Острецов и другите ни
солисти в комичната опера
“Джани Скики” ще са руснакът
Владимир Самсонов и японско-
то сопрано Сара Кобияши. Две
участия в “Тоска” ще има и ита-
лианският баритон Никола де
Микеле - Скарпия.

И балетните премиери през
новия сезон обещават празни-
ци. На 19 октомври е премиера-
та на завладяващия изпълните-
ли и публика балет на Л. Минкус

Борис Карадимчев е мюзикълът
“Зоовизия”. Децата ще го полу-
чат на 19 март догодина. Месец
по-късно, на 12 април, е другата
изненада за тях - операта за
деца “Пинокио” на Владимир
Джамбазов.

Камерната зала на послед-
ния етаж продължава да радва
малки и големи с мюзикъла “Чер-
вената шапчица”, балетите “Пе-
пеляшка”, “Спящата красавица”,
“Пинокио”, адаптираните за мал-
ките меломани опери “Рейнско-
то злато” и “Вълшебната флей-
та”. Ще го има, разбира се, и
традиционния Новогодишен
концерт на 31 декември със звез-
дите на оперната и балетната
сцена. Артисти, оркестранти, хо-
ристи, балетисти ще пожелаят на
публиката ЧНГ и с концерт на 1
януари 2013 г. от 18 ч.

Иванка ИВАНОВА

“Дон Кихот” от “Сцена на вековете”

“Валкюра” на Вагнер
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Култура

рофесионалният актьор от японския театър
Кабуки Оное Уменосуке гостува в Бълга-
рия, за да представи тънкостите в подго-
товката на грима и облеклото при превръ-

Стефан Вълдобрев и “Оби-
чайните заподозрени” - Иван
Лечев, Мирослав Иванов, Весе-
лин Веселинов-Еко и Стоян
Янкулов-Стунджи - готвят наци-
онално клубно турне. Турнето,
осъществено с приятелската
подкрепа на чаевете “Биопрог-
рама”, ще включи седем града -
Благоевград (6 октомври, пиа-
но бар “Limited”), София (25 ок-
томври, клуб “Строежа”), Бургас
(27 октомври, клуб “Music
Groovy”), Стара Загора (2 ноем-
ври, клуб “Il Mondo”), Варна
(3 ноември, клуб “Vintage 33”),
Велико Търново (14 декември,
Galaxy Bowling) и Плевен
(15 декември, Galaxy Bowling).

Паралелно формацията ра-

ървият концерт от най-новия
цикъл на Софийската филхармо-
ния “Класика в неделя” е на
7 октомври от 17 ч. в зала “Бълга-
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Оное Уменосуке, изпълнител на женски роли в театър
Кабуки, гостува в София, Велико Търново и Русе

изпълнявано единствено от възрастни мъже.
Основни отличителни черти на театър Кабуки са
женските роли оннагата, пищният грим кумадо-
ри и специфичните сценични приспособления.
След края на Втората световна война се орга-
низират множество гастроли на трупи от театър
Кабуки в чужбина - Европа, Азия, Америка,
благодарение на които популярността и инте-
ресът към това изкуство значително се увелича-
ват. Впоследствие са създадени от западни
учeни организации като Европейската Кабуки
конференция, Европейски изследователски
център за японски театър.
След тоталната забрана жени да играят в театър
Кабуки днес всички роли в театъра, включител-
но и женските, се изпълняват само от мъже.
За периода на съществуване на театър Кабуки -
около 400 години, се утвърждават изпълнител-
ски техники за пресъздаване на различни по
възраст и темперамент персонажи. Всички
движения на женските образи са регламентира-
ни до най-малките подробности. Например, за
да пресъздаде излъчването на млада девойка,
актьорът, докато върви, измества центъра на
тежестта на тялото си напред, като по този

начин създава впечатление за незрялост. Ако
пък актьорът изпълнява ролята на възрастна
жена, той се движи по сцената, като съзнателно
измества тялото си назад, създавайки по този
начин усещане за тежест и улегналост. Чрез
внимателно подбрани движения и тънка сетив-
ност Кабуки актьорите много често създават
толкова женствени образи, че те дори
превъзхождат реалното женско поведение.

П
щането му на сцената в съвършената жена.
Демонстрацията ще се състои в София днес и
утре от 18.30 ч. в Националната галерия за
чуждестранно изкуство, зала “Рьорих”; във
Велико Търново на 7 октомври от 18.30 ч. в
залата на общината; и в Русе на 8 октомври от
18.30 ч. в Доходното здание, научи ДУМА от
M3 Communications Group.
Кабуки е сред най-известните традиционни
японски сценични изкуства наред с театър Но,
Кьоген и Бунраку. Смята се, че се заражда
около 1603 г., когато Окуни, служителка при
шинтоисткото светилище Идзумо Тайша, започ-
ва да изпълнява ритуални танци в Киото. Те
предизвикват голям интерес сред народа, но
през 1629 г. Кабуки танците, изпълнявани от
жени, са забранени, като развалящи добрите
нрави. По-късно, през 1652 г., поради същата
причина властите забраняват и Кабуки в
изпълнение на млади момчета. От този момент
настъпва периодът на т.нар. Яро-Кабуки,

Петра ТАШЕВА

на филхармонията, известен на публиката като ярък цигулар, сега
ще бъде солист и диригент. Обучението си по диригентско май-
сторство започва през 2003-а като частен ученик на проф. Васил
Казанджиев. Една година по-късно се включва в програмата за
дистанционно обучение на Борда на Кралските музикални коле-
жи - Лондон (ABRSM) и през 2008 г. защитава с отличие ма-
гистърска степен по дирижиране. Дебютът му като диригент беше
през 2005 г. - на концерт на Симфоничния оркестър на Национал-
ната академия “Проф. Панчо Владигеров” с програма от произве-
дения на Моцарт. С голям успех той дирижира водещи симфонич-
ни и камерни състави като оркестър “Симфониета” и  Софийската
филхармония. На дните на Канадската култура в България през
2006 г. Павел Златаров представи две премиерни творби на ка-
надските композитори Андре Ганьон и Джон Есташио. Изявите на
Павел Златаров се посрещат топло и с интерес както от публи-
ката, така и от музикалната критика.
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боти и по нова продукция. Ви-
деото към сингъла “Хеликоптер”,
с който Стефан Вълдобрев за-
едно с “Обичайните заподозре-
ни” се завърна на музикалната
сцена, ще полети в следващите
дни основно в интернет прост-
ранството - в Youtube и канала
VEVO с HD качество. Снимките
на видеото текат в продълже-
ние на четири месеца - от ап-
рил до август, през които група-

та направи силна поредица от
запомнящи се концерти. В него
са уловени вълнуващи моменти
от сцената, публиката и бекс-
тейджа.

Стефан Вълдобрев кани мла-
дата звезда на българското
кино и театър, носителката на
“Аскеер 2011” Ирмена Чичико-
ва да се снима във видеото.
Двамата прекарват един студен
септемврийски ден между
слънчевите батерии на фотовол-
таична централа в полето край
Сапарева баня. Видеото е про-
дукция на “ShortCut Productions”
и спокойно може да бъде наре-
чено “първия български колек-
тивен видеоклип”, научи ДУМА
от Мартин Михайлов.

Камерна опера
Благоевград
празнува 40 години
Николая ИВАНОВА

енителите на класическата музика останаха
очаровани от великолепния концерт на Ка-
мерна опера Благоевград. Солистите Бистра
Топалова, Ботьо Янчев, Юрий Николов, Тео-
дора Петрова, Гергана Янчева и Диан Георги-
ев, както и солисти, чийто творчески път е
започнал, протекъл или минал през Камерна
опера Благоевград - Райна Михова-Петрова,
Александър Пенчев, Вяра Железова, изпълни-
ха фрагменти из оперите “Кармен” от Бизе,
“Риголето” от Верди, Любовен еликсир” от
Доницети, “Русалка” от Дворжак, “Сватбата на
Фигаро”, “Дон Жуан” и “Вълшебната флейта”
от Моцарт. В програмата на концерта бяха
включени фрагменти из оперетите “Царицата
на чардаша” и “Старият Рац” от Калман, “Стра-
ната на усмивките” и “Джудита” от Лехар. Юби-
лейният концерт бе дирижиран от маестро
Красимир Топалов - диригент в Камерната
опера от 1979 г. до наши дни.

Ц

ЗВЕЗДИ НА РОДНИЯ ТЕАТЪР ПРЕПОДАВАТ В НБУ
Актьорът Христо Му-

тафчиев и режисьорът
Теди Москов са част от
новия преподавателски
състав към Универеситет-
ския театър на Нов
български университет.
Двамата изненадаха с по-
явата си първокурсниците
в деня на откриването на
новата академична годи-
на. Поводът беше участи-
ето им в акция “Приемно
време”, организирана от
актрисата Снежина Пет-
рова, която от тази година
оглавява департамент
“Театър” към НБУ, научи
ДУМА от Иван Попов.

Актьорът Владимир
Пенев, режисьорът Недял-
ко Делчев, драматуржка-
та Яна Борисова и поете-
сата Силвия Чолева също
ще се включат в обучени-
ето на младите театрали
в НБУ, отново по покана
на Снежина Петрова.
Едни от най-изявените

български театроведи ще
изградят теоретичната
рамка на програмата.

За първи път в българ-
ски театър се случи съби-
тие като акция “Приемно
време”. То използва моде-
ла на популярния на за-
пад формат “speed dating”.
Участниците прекарват по
няколко минути на една
маса с непознат и се опо-
знават до изтичането на
времето (в случая 5 мину-
ти), след което сменят ма-
сата и събеседника. Раз-
бира се, този път непозна-
тите не бяха непознати, а
целта на акцията беше да
улесни запознанството
между новите и старите
лица на НБУ. Освен че ще
срещне студентите с едни
от най-успешните имена
на българския театър, като
ръководителка на театъра
в НБУ доц. Снежина Пет-
рова ще търси нови
възможности за различни

стажове, уъркшопове, се-
минари и конференции.
Програмата ще разшири
теоретичната си рамка,
ще има важни нововъве-
дения като писане за те-
атър и мениджърски прак-
тики в театъра. Програма-
та ще изгради още нови и

по-устойчиви връзки за
обмен на студенти с меж-
дународни университет-
ски програми. Предстои
развитие на специализа-
ции и нови магистърски
програми. Усилия ще
бъдат вложени и в съвме-
стна работа с училища.

Снежина Петрова инициира
акцията “Приемно време”

Павел Златаров дирижира
класика в неделя
Павел Златаров дирижира
класика в неделя
Павел Златаров дирижира
класика в неделя
Павел Златаров дирижира
класика в неделя
Павел Златаров дирижира
класика в неделя

П
рия”. В програмата са включени “Чети-
рите годишни времена” на Антонио Ви-
валди и Симфония 104 на Йозеф Хайдн.
Интересното е, че популярните творби
на Вивалди този път ще бъдат съпрово-
дени с изпълнения на стихове, вдъхно-
вени от гениалната музика, с автор
Никола Стоянов, бивш цигулар във фил-
хармонията.

Павел Златаров - концертмайсторът
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северозапад. Максимални температури -

между 23 и 28o, в София - 23-24o. Минимални темпе-
ратури - между 9 и 14o, по морския бряг - 17-19o, в
София - 11o. Над планините ще бъде слънчево с до
умерен север-северозападен вятър. По Черномори-
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чения на облачността. Температурата на морската
вода е 22-23o.
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ÚÂ ‚Ë, ˘Â Ì‡Ô‡‚Ë ‰ÂÌˇ ‚Ë
ÔÓ-Á‡·˙Á‡Ì.

Огнярят

Филмите до 11 октомври

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Правилата на
ергенския живот¬ ÔÓ-‰Ó·Ë ‚ÂÏÂÌ‡ ˇÍÛÚÒÍËˇÚ Ó„Ìˇ

»‚‡Ì —Íˇ·ËÌ ÒÂ Â ‡‰‚‡Î Ì‡ Á‚ÂÁ‰Ì‡ Í‡Ë-
Â‡ - ·ËÎ Â Ò‡Ô¸Ó ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ‚ÓÈÌ‡Ú‡ ‚
¿Ù„‡ÌËÒÚ‡Ì, „ÂÓÈ Ì‡ ———–, Ï‡ÈÓ Ò ÏÌÓÊÂ-
ÒÚ‚Ó ÏÂ‰‡ÎË Ì‡ „˙‰ËÚÂ. —Â„‡ Ó·‡˜Â, ÔÂÌÒËÓ-
ÌË‡Ì Á‡‡‰Ë ÊÂÒÚÓÍ‡ ÍÓÌÚÛÁËˇ, ËÁÓÒÚ‡‚ÂÌ
ÓÚ Ò˙ÔÛ„‡Ú‡ ÒË Ë ÔÂÊË‚ˇ‚‡˘ Ò ÏËÁÂÌ‡Ú‡
ÒË Á‡ÔÎ‡Ú‡, ÚÓÈ Ó·ËÚ‡‚‡ Ó„ÓÏÌÓ ÔÓ‰ÁÂÏÌÓ
Ï‡ÁÂ Ì‡ Ù‡·ËÍ‡Ú‡, Í˙‰ÂÚÓ ÔÓ‰‰˙Ê‡ ÔÂ˘ËÚÂ
‰ÂÌÓÌÓ˘ÌÓ. ¬ Ò‚Ó·Ó‰ÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ Á‡ÔËÒ‚‡
ËÒÚÓËˇÚ‡ ÒË, ‚ ÍÓˇÚÓ ‡ÁÍË‚‡ ‡Á·Ë‡ÌË-
ˇÚ‡ ÒË Á‡ ‰Ó·ÓÚÓ Ë ÁÎÓÚÓ...

ПРЕМИЕРИ

◊ÂÚËËÏ‡ ÔËˇÚÂÎË Ú˙ÒˇÚ „ÓÎˇÏ‡Ú‡ ÔÓ-
ÏˇÌ‡ ‚ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË. ¬ÒË˜ÍË ÒÔÓ‰ÂÎˇÚ „ÓÂ-
‰ÓÎÛ Â‰Ì‡ Ë Ò˙˘‡ ‰‡Ï‡ - ‡Á‰ˇÎ‡, Ò‡ÏÓÚ‡ Ë
Ì‡‰ÂÊ‰‡, ˜Â ˘Â Ì‡ÏÂˇÚ ÊÂÌ‡ Á‡ ÒÂ·Â ÒË. »
‰ÓÍ‡ÚÓ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ ‚ËÊ‰‡ÏÂ ‰‡ÏË ‚ ÓÎˇÚ‡
Ì‡ ‡Ï‡ÁÓÌÍË ‚ Ô˙ÎÌÓ ·ÓÈÌÓ ÒÌ‡ˇÊÂÌËÂ Á‡
ÎÓ‚ Ì‡ Ï˙ÊÂ, ÚÛÍ ÍÎË¯ÂÚÓ Â Ó·˙Ì‡ÚÓ Ò
ı‡ÒÚ‡‡ Ì‡‚˙Ì. »Ï‡ Ì‡ÏÂˆË Á‡ ‰ËÂÚË, ÍÓÎ‡
Ï‡ÒÍ‡, ‡ÍÚË‚ÂÌ ÒÔÓÚ Ë Ú.Ì., ÌÓ Ú˙ÒÂÌÂÚÓ
ÔÂÏËÌ‡‚‡ ‚ ÏËÌË‚‡Ì Ë Â‰ÌÓ„Ó‰Ë¯ÌÓ Ô˙ÚÂ-
¯ÂÒÚ‚ËÂ ÓÚ ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ, Í˙‰ÂÚÓ ÊË‚ÂˇÚ ÏÓÏ-
˜ÂÚ‡Ú‡, ‰Ó ÔÎ‡ÊÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ÀÓÁÂÌÂˆ.

Замбезия

Cinema City 13:00, 14:50, 16:40,
18:30, 20:15
Арена The Mall 11:10, 13:10, 15:10,
17:15, 19:10
Арена Запад 11:00, 13:00, 15:00,
17:00, 19:00
Арена Младост 11:00, 13:00, 15:00,
17:00, 19:00

“‡ÁË ÒËÏÔ‡ÚË˜Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËˇ Â ÎË¯ÂÌ‡ ÓÚ
‰‚ÛÒÏËÒÎÂÌ ıÛÏÓ Ë „Û·Ë ¯Â„Ë˜ÍË, Í‡ÍÚÓ
Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í Ì‡Î‡„‡ Ú‡‰ËˆËˇÚ‡. »ÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡
Ò‚ÓÂÌ‡‚ÌËˇ Ë Ò‚Ó·Ó‰ÓÎ˛·Ë‚ ÒÓÍÓÎ  ‡È
Á‡ÔÓ˜‚‡, ÍÓ„‡ÚÓ ÚÓÈ Ì‡ÔÛÒÍ‡ Ó‰ÌÓÚÓ „ÌÂÁ‰Ó
‚ ÔÛÒÚËÌˇÚ‡ Ë Â¯‡‚‡ ‰‡ Ú˙ÒË ÍÓÂÌËÚÂ ÒË
Í‡È ‚Ó‰ÓÔ‡‰‡ ¬ËÍÚÓËˇ, ‚ „‡‰‡ Ì‡ ÔÚËˆËÚÂ
«‡Ï·ÂÁËˇ. “‡Ï, ‡Á·Ë‡ ÒÂ,  ‡È ÒÂ˘‡ ÏÌÓ„Ó
ÌÓ‚Ë ÔÂÌ‡ÚË ÔËˇÚÂÎË Ë ÒÂ Û˜Ë Í‡Í ‰‡ ·˙‰Â
˜‡ÒÚ ÓÚ ÚˇıÌÓÚÓ Ï‡ÎÍÓ Ó·˘ÂÒÚ‚Ó.

Euro Cinema 5 октомври - 19:00,
21:30; 6 октомври - 16:45, 22:15; 7
октомври - 13:45; 8 октомври - 18:30,
21:45; 9 октомври - 12:30, 20:30; 10
октомври - 16:30, 19:15; 11 октомври
- 17:00, 21:15; Дом на киното 5 ок-
томври - 17:30; 6 октомври - 19:00; 7
октомври - 21:00; 8 октомври - 16:45;
9 октомври - 19:15; 10 октомври -
21:00; 11 октомври - 19:30

Euro Cinema 5 октомври - 12:45,
21:45; 6 октомври - 17:00, 21:00; 7
октомври - 13:00, 17:15; 8 октомври -
17:00; 9 октомври - 22:00; 10 октом-
ври - 18:00; 11 октомври - 12:30, 18:30;
Дом на киното 5 октомври - 19:15;
6 октомври - 15:30; 8 октомври - 21:00;
9 октомври - 17:30; 10 октомври -
19:15; 11 октомври - 21:00
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Оръжие
Бомбардировачите
B-2 Spirit получиха
нови радари

В

БРАЗИЛИЯ ПРЕНАСОЧИ
ТЪРГА F-X2 ЗА 2013 Г.

П

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

САЩ ПРЕДАДОХА НА ТУРЦИЯ
ТРИ AH-1W SUPER COBRA

Т

Обективът се шегува

Ами това е - красиви жени в красиви униформи...

В РУСИЯ:

Изпитанията на „Ратник”
бяха признати за успешни

М
Бронираният костюм с шести клас на защита е разработен
от компанията „Кираса” по поръчка на руското военно ведомство

инистерството на отбра-
ната на Русия смята
за успешни полевите
изпитания на бойния

защитен   комплект-екипиров-
ка "Ратник". Това е заявил пред
радио "Эхо Москвы" главноко-
мандващият сухопътните вой-
ски наи РФ генерал-полковник
Владимир Чиркин. По думите
му, опитно-войсковата експло-
атация на "Ратник" се е прове-
ла на ученията "Кавказ-2012",
и комплектът е оставил благо-
приятни впечатления.

Чиркин е отбелязал, че
"комплектът като цяло не е
тежък" и е разказал, че се раз-
глежда и зимен вариант на
екипировката, който ще се от-
личава с допълнителни еле-
менти за отопление.

Изпитанията на "Ратник" са
се провели на базата на 27-а
самостоятелна мотострелкова
бригада. Бронекостюмът с ше-
сти клас на защита е разрабо-
тен от компанията "Кираса" по

поръчка на минис-
терството на отбра-
ната. Екипировката
включва прибори за
свръзки, системи за
животоподдържане,
включително и фил-
тър за пречиства-
не на водата, систе-
ми за навигация и
други.

"Ратник" обезпе-
чава защита до 90
процента от повърх-
ността на тялото на
боеца и със 70 про-
цента превъзхожда
бронежилетките от
предишни поколе-
ния по ниво на за-
щита. Очаква се, че
"Ратник" ще бъде
приет на въоръже-
ние догодина, след
като  премине през
всички предвари-
телни и държавни
изпитания.

оенновъздушните сили на САЩ
и Northrop Grumman са завър-
шили програмата по преобо-
рудване на бомбардировачи-

Бомбардировач B-2

С
ни

м
ка

 IR
C

O
N

N
E

C
T

.C
O

M

те B-2 Spirit с нови радари AN/APQ-
181, се посочва в прессъобщение на
компанията. В момента всичките 20
бомбардировача са дислоцирани в
авиобазата Уайтман в щата Мисури.
По думите на представителя на
Norhtrop Grumman, отговарящ за
модернизацията на самолетите,
всички бомбардировачи са получи-
ли нови радари, като е спазен оп-
ределеният график. Първите пет са-
молета са преминали модернизация
през 2009 г. Още десет - в периода
от втората половина на 2010 г. до

началото на 2012 г. Стойността на
модернизацията, поръчана от ВВС
на САЩ през 2008 г., струва около
468 милиона долара. Новите радари
AN/APQ-181 за бомбардировачите са
доставени от Raytheon. Те са снаб-
дени с активна фазирована антенна
решетка (АФАР), обновена система
за захранване, а също и с нови при-
емо-предаватели. Оригиналните ра-
дари за B-2 бяха разработени заед-
но със самолета през 1980 г.

Освен радарите модернизацията
на В-2 включва и снабдяване с ново
бордово изчислително оборудване и
системи за свръзка. Бомбардирова-
чите ще получат достъп до единната
компютърна мрежа на Пентагона.

Бомбардировачът В-2 развива
скорост до 970 километра в час и
изминава до 11,1 хиляди километ-
ра. Самолетът е изработен по тех-
нологията стелтс и може да носи
както обикновени, така и ядрени
бомби с маса до 17,4 тона.

САЩ в момента разработват
новия бомбардировач с голям ра-
диус на действие NGB (New
Generation Bomber), който в бъде-
ще трябва да замени самолетите
B-2, B-1 и B-52. Общо ВВС имат
намерение да купят до 100 бом-
бардировача NGB на цена от 500
милиона долара за самолет.

урция получи три хеликоптера AH-1W Super
Cobra от USMC (Морската пехота на САЩ).
Сделката беше одобрена от Конгреса на САЩ
през ноември миналата година и е на стойност

111 милиона долара. Искането беше за 12 машини, но
в Морската пехота на САЩ има недостиг на тези хели-
коптери и бяха отпуснати само три. Към момента Тур-
ция разполага
с 6 машини от
този тип, които
летят и една е
п о в р е д е н а ,
плюс трите но-
вополучени.
Страната из-
питва остра
нужда от удар-
ни хеликопте-
ри и се надява
скоро да за-
почне за полу-
чава машини
собствено про-
изводство. Получените от САЩ са преминали през мо-
дернизация според изискванията на страната.

Вертолет AH-1W Super Cobra

Снимка MSB.GOV.TR

равителството на Бразилия е решило да пренасочи за 2013
г. провеждането на търга F-X2 за доставка на 36 нови изтре-
бителя, съобщава Defense News. Средствата за закупуването
на бойните самолети не са включени във военния бюджет на

страната за текущата година. В момента властите нямат фаворит за
търга. По думите на източника на агенцията, правителството има
намерение да изчака изборите за президент на САЩ през ноември
т.г., след което ще бъде взето решение за закупуването на опреде-
лен самолет. В бразил-
ския търг F-X2, провеж-
дащ се вече някол-
ко години, за нуждите
на ВВС вземат учас-
тие компаниите Boeing,
Dassault и Saab. Те
предлагат на бразил-
ските военни съответно
изтребителите F/A-18E/F
Super Hornet, Rafale и
JAS 39 Gripen. Минимал-
ната стойност на кон-
тракта с един от участ-
ниците се оценява на
пет милиарда долара.
Неофициално фаворити
в търга се смятат амери-
канския и френския самолет. През декември т.г. президентът на
Бразилия Дилма Русеф ще посети Франция, където е възможно да
се проведат преговори за закупуване на Rafale. В средата на юли
т.г. американският концерн Boeing предложи на Бразилия разширен
достъп до технологиите, използвани в Super Hornet. Освен това кон-
цернът сключи редица съглашения с бразилската самолетострои-
телна компания Embraer за съвместни разработки, в това число за
участието на Boeing в проекта KC-390. Но властите в Бразилия се
опасяват, че ако бъде осъществена покупката на Super Hornet, САЩ
могат да блокират достъпа до някои технологии за самолета.

Снимка DASSAULT�AVIATION.COM

Dassault Rafale
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Използване на
бронекостюма

"Ратник" по време
на ученията

„Кавказ-2012”



30 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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В час:
- Иванчо, какво му липсва на

космонавта в космоса?
- Жени.
- Въздух, Иванчо!
- Ами и аз това казвам -

въздух, за да напомпа надувае-
мата кукла...

АЛЕКСАНДРА ЖЕКОВА,
сноубордистка
ВАЛЕРИ ДОМОВЧИЙСКИ, футболист
ВЛАДИМИР ЗАРЕВ, писател
ГЕОРГИ ВЕЛИНОВ, футболен треньор
ЕМИЛ ДАНЧЕВ, футболен мениджър
ЙОРДАН МИЛИЕВ, футболист
ЙОРДАН ЦОНЕВ,
народен представител
МАРТИН ДИМОВ, футболист
Проф. ГЕОРГИ КАРАСИМЕОНОВ,
политолог
СЛАВЧО БОСИЛКОВ,
бивш гл. секретар на МВР
СТЕФАН СМИРНОВ, журналист
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5
Св. свещеномъченик Дионисий Вели-

ки, епископ Александрийски († 264/5).
Св. мъченица Харитина († 304). Св. мъче-
ница Мамелхва Персийска († ок. 344)

Дионисий бил кротък и смирен. Той
твърдо защитавал истината и неуморно
се трудил за благото на поверените му
души. Като любещ пастир и наставник
епископ Дионисий употребявал всички
усилия да държи бодро цялото си паство.
Но излязла заповед и той да бъде зало-
вен. Като научил за това, Дионисий чакал
спокоен у дома си, да дойдат и да го
вземат. Войници го търсили навсякъде,
освен в къщата му, като мислели, че
св. Дионисий се е скрил някъде другаде.
След известно време, придружен от гру-
па християни, отишъл извън града. Търсе-
щите го войници го хванали и повели на
разследване и смърт. Ненадейно група
непознати хора нападнала войниците,
обърнала ги в бягство, освободила епис-
копа и го отвела на безопасно място. За
Дионисий останало неизвестно кои са тия
хора, които го спасили за благото на
Църквата, но те скрили себе си от погле-
да на историята. След гонението светите-
лят продължавал да се труди за Божията
църква. Починал в 264 г. В историята той
е известен под името свети Дионисий
Велики.

Рени напуска
България
Рени напуска
България
Рени напуска
България
Рени напуска
България
Рени напуска
България

Големият финал на спе-
циалното лятно издание на
конкурса за най-добра учи-
лищна група “Голямото меж-
дучасие 4”, организиран от
D2, ще се състои на
6 октом-

Първото плаване на “Ти-
таник II” е насрочено за
2016 г., като корабът ще
тръгне от Китай, където ще
бъде построен, до Саут-
хемптън в Англия, откъдето
ще потегли по маршрута на
своя трагичен предшестве-
ник до Ню Йорк. Това раз-
кри австралийският милиар-
дер Клайв Палмър, по чиято
инициатива се реализира
амбициозният проект.

римата на руската
естрада ще се за-
върне на сцената
след 3-годишно мъл-
чание с нова визия,

Младите британци не позна-
ват музиката на легендарните
“Бийтълс”, показва малък експе-
римент половин век след изли-
зането на първата песен на гру-
пата - “Love
me do”. С
нея квар-
тетът от
Л и в ъ р п у л
започва све-
товната си
к а р и е р а .
През 60-те
години на
миналия век
парчето се
превръща в
най-големия
хит сред юношите.

Експеримент на Би Би Си
обаче показва, че днешните
млади дори и да са чували кои
са “Бийтълс”, не могат да раз-

Íàé-äîáðàòà ó÷èëèùíà
ãðóïà ñå èçáèðà ó íàñ
Рафи, Ангел и Моисей и Ogi 23 ще излязат на една сцена
с финалистите от „Голямото междучасие 4”

ври, събота, от 17 ч. в Black
Gold Park (“Ботевградско

шосе” 525 до
“Околовръстен
път”). На сцена-
та ще излязат

специалните гос-
ти Рафи, Ангел и

Моисей, Ogi 23. Пет-
те групи финалисти от

националния конкурс
са Chained Roze от Бур-

гас, Fatal Fracture от София,
Detriox от Търговище, Voltage
от Дупница, Downer Kill от
Пловдив.

След като пребориха
конкурентите от цялата
страна, за които гласуваха

7914 потребители в офици-
алния сайт на конкурса
www.d2band.com, финалисти-
те ще трябва да убедят и
журито в лицето на D2, че
заслужават голямата награ-
да по време на живите си
изпълнения.

Организаторите решиха
тази година да дадат шанс и
на още една формация, коя-
то не влиза в 5-те с най-го-
лям вот, да излезе на голя-
мата сцена.

Победителят - най-добра-
та ученическа група за
2012 г., ще бъде обявен след
края на концерта. Голямата
награда е продуциране и за-

пис на песен в професионал-
но студио.

Водещ на концерта ще
бъде Дидо от D2.

За участниците в конкур-
са ще има и други страхотни
награди. Едната е от Music
Space - 10 часа студийно
време и карта за 50%
отстъпка в Toxity Studio за
следващата година.

За да улеснят придвижва-
нето до мястото на концерта,
организаторите са осигурили
специални автобуси, които
на 6 октомври от 16 ч. ще
тръгват на кръгъл и половин
час от паркинга пред стади-
он “Васил Левски”.

Германски учени
твърдят, че плодови-
тостта на мъжете зави-
си от килограмите им.
Младите представите-
ли на силния пол, кои-
то страдат от затлъстя-
ване, са с по-ниска
концентрация на спер-
матозоиди, в сравне-
ние с имащите нормал-
но тегло. Специалисти-
те доказали, че над-
нормените килограми
затрудняват мъжете да
създадат семейство.
Шансовете за зачева-

Шведски водолази откриха 21 бутилки
100-годишно вино на борда на кораба “Аст-
рид”, потопен от германска подводница в
Балтийско море през 1916-а. Група изследо-
ватели от компанията “Ocean X”, проучваща
потънали плавателни съдове, е намерила
алкохола още през юли, но си е замълчала.

“На никого нищо не разказвахме и
държахме всичко в тайна, защото снимахме
документален филм. Сега с гордост съобща-
ваме за нашата находка”, сподели предста-
вител на фирмата.

Виното е произведено в прочутия френ-
ски регион Шампан. То е разлято в бутилки
на шведската компания Gronstedt. Предпо-
лага се, че товарът е плавал за Русия. Бутил-
ките са дадени за експертиза в Лондон. След
оценката на тяхната стойност ще бъдат пред-
ложени на търг от аукционна къща “Крис-
тис”, съобщи РИА “Новости”.

не на дете при увели-
чено тегло намаляват
значително, преду-
преждават още експер-
тите от университета в
Лайпциг.

Учените изследва-
ли 2000 мъже на
възраст между 20 и
30 години. Всички уча-
стници в теста са
потърсили помощ в
клиника за лечение на
безплодие. Недоста-
тъчното ниво на хормо-
на тестостерон също
оказва голяма влияние

върху репродуктивната
функция на мъжете.

Мазнините, които
се натрупват в област-
та на корема, обграж-
дат вътрешни органи и
такива важни участъци
като висцералната ма-
стна тъкан, която се
свързва с нивата на
мъжки полови хормони.
Според учените това е
още една мотивация на
представителите на
силния пол да под-
държат теглото си в
норма.

„Титаник II” ще отплава
от Китай през 2016 г.

Новият кораб ще отговаря изця-
ло на параметрите на потъналия на
12 април 1912 г. “Титаник” - дължи-
на 270 м, височина 53 м и общо

тегло 40 000 тона. На борда ще
има 840 каюти и 9 палуби. Ще бъде
спазено и оригиналното разделе-
ние на първа, втора и трета класа.

Плодовитостта
зависи от теглото
Плодовитостта
зависи от теглото
Плодовитостта
зависи от теглото
Плодовитостта
зависи от теглото
Плодовитостта
зависи от теглото

БРИТАНЦИТЕ НЕ ПОЗНАВАТ
ПЕСНИТЕ НА „БИЙТЪЛС”

познаят тяхна песен. В проучва-
нето участваха ученици от
“Burntwood School” в Югозапа-
ден Лондон. След слушане на
парчето нито един не успял да

р а з п о з н а е
кои са тези
музиканти.

П ъ р в а т а
песен на
“ Б и й т ъ л с ”
става факт
точно преди
50 години -
на 5 октом-
ври 1962 г.
М у з и к а т а
към нея на-
писват заед-

но най-продуктивните членове
на групата Пол Макартни и
Джон Ленън. В записа на сингъ-
ла освен тях участват още Анди
Уайт и Ринго Стар на ударни.

ледващият албум на Адел ще бъде
вдъхновен от бременността на британ-
ската изпълнителка, съобщи nme.com.
Източник на сп. “US” твърди, че пред-

Адел се вдъхновила
от бременността си

С
стоящият нов проект на певицата ще е
“по-лек и ще разкрива емоциите на певицата
преди раждането на първото й дете”.
Последният албум на Адел - “21”, бе посве-
тен на раздялата с предишния й приятел и
се превърна в планетарен хит с продажби от
над 22 млн. копия по целия свят.
“Новият албум ще бъде по-лек от последната
ода за раздялата. Бременността влияе много
силно на Адел и писането на песни. Кротнала
се е и се е фокусирала върху факта, че ще
става майка. Бебето е здраво и тя е много
развълнувана”, споделя неназованият източ-
ник на изданието.

100-годишно вино
бе извадено от
Балтийско море

Алла Пугачова сменя
името и визията си

Олег Боднарчук. Звездата ще излезе на сцената
отслабнала и с нова прическа. Според режисьора
зрителите просто няма да я познаят.

П
изненадващ репертоар и
навярно под псевдоним.
Това ще се случи благода-
рение на шоуто “Коледни
срещи”, чиито снимки започ-
ват на 8 декември.

Изглежда, на 63 години
Алла Пугачова изобщо
няма намерение да се от-
казва от пеенето. “Тя ще
изпълни четири нови пес-
ни”, разкри пред сайта
Lifeshowbiz.ru режисьорът
на спектакъла украинецът
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ПОРАДИ НАТУПАНИЯ ДЖАКПОТ
ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №79 БЯХА
 ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ

ФУТБОЛ

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.30 Аугсбург -

Вердер
ПО РИНГ

15.30 ПСВ -
Наполи (п)Гросмайстор Веселин Топалов спечели

първия турнир на ФИДЕ от веригата
“Гран при” в Лондон. В последния кръг
русенецът игра с черните фигури сре-

ТОПАЛОВ СПЕЧЕЛИ
ТУРНИРА В ЛОНДОН

щу Аниш Гири (Холандия) и го принуди да
се предаде на 52-рия ход в топовен енд-
шпил с лека фигура повече. Така 19-ият
световен шампион събра 7,0 т. и застигна
лидера Шахрияр Мамедяров (Азер), който
завърши реми с Петер Леко (Унг). Светов-
ният вицешампион Борис Гелфанд пък спе-
чели с белите фигури срещу другия азер
Рустам Касимджанов и също събра 7,0 т.,
Топалов единствен от 12-те участници не
допусна загуба и изпревари съперниците
си по допълнителни показатели. Той полу-
чи премия от 25 000 евро и 120+50 т. за
световната ранглиста.

В Лондон участваха 12 от водещите
шахматисти, а наградният фонд на турни-
ра е беше 240 000 евро. Веригата “Гран
при” определя претендентите за светов-
ната титла през 2014 г. Турнирите са общо
шест, като всеки гросмайстор може да
участва в 4 от тях. Топалов е заявил уча-
стие още в Лисабон, Мадрид и Берлин
през 2013 г. Другите 2 състезания са в
Ташкент и Париж.

БФВ върна тайно
Казийски на Славия

Р

Волейболната федерация присъжда  състезателните
права на звездата на родния му клуб

ъководството на
Българската феде-
рация по волейбол
(БФВ) е върнало
с ъ с т е з а т е л н и т е

права на Матей Казийски на
Славия, 5 години след като
посрещачът разтрогна дого-
вора си, твърди “Спортал”.
Това става ясно от решение
на Управителния съвет на
БФВ с дата 10 февруари
2012 г. Според протокола от
заседанието на УС се раз-
гледа само една точка -
жалба на Славия срещу ре-
шение на Апелативната ко-
мисия към БФВ от 11 сеп-
тември 2007 г., а самата
жалба е докладвана от ви-
цепрезидента на федераци-
ята Иван Тодоров, който е и
акционер във фирмите на
президента на федерацията

инж. Данчо Лазаров.
На 30 юли 2007 г. Казий-

ски е обявен за свободен
състезател от Комисията по
трансфери към БФВ, а по-
късно решението е потвърде-
но от Апелативната комисия.
Самият волейболист обявил
тогава, че е прекратил едно-
странно договора си, за кое-
то е платил “обезщетение за
неспазено предизвестие”.

Цели 5 години след това
волейболната федерация
решава, че “жалбата е осно-
вателна”, както и че “не спо-
деля доводите на Апелатив-
ната комисия”. Затова УС
установява, че Славия може
да управлява правата в
съответствие със сключения
договор. “Решението е окон-
чателно и не подлежи на
обжалване”, пише още в

протокола от заседанието,
който обаче е запазен в тай-
на. Срещата е записана с
дата 10 февруари 2012 г.,
когато УС се състоеше от 20
членове. От тях са присъ-
ствали 18, а отсъстващи са
Ивайло Константинов и
Сашо Везенков. Всички дру-
ги са гласували единодушно
“за” и са се подписали.

На 10 февруари прези-
дентът на федерацията инж.
Данчо Лазаров заедно с ви-
цепрезидентите Петър
Кънев и Иван Тодоров и ге-
нералния секретар Стани-
слав Николов са заминали
за Италия за тридневна сре-
ща с тогавашния селекцио-
нер Радостин Стойчев още
предиобед.

Президентът на Славия
Иван Сеферинов обяви, че

няма никакви претенции към
Матей Казийски. “Няма тако-
ва нещо. Не сме повдигали
изобщо въпроса. Той няма
договор със Славия и е сво-
боден играч”, заяви Сефери-
нов, уредил през 2007 г.
трансфера на Казийски в
Динамо М.

Според цитирания от фе-
дерацията договор Казий-
ски е трябвало да плаща на
белите по 35% от брутната
сума, която получава в друг
клуб. “Не търсим никакви
компенсации. Единствено
тече старо дело между нас
и Матей. Имаме претенции
за неустойка от 30 000 лева
заради начина, по който
прекрати договора си. Но
това дело може да се про-
точи още 2-3 години”, доба-
ви Сеферинов.

Божинов се сравни с Тони
Българският на-

ционал Валери
Божинов даде
обширно интер-

свен интервюто в “Гадзета дело
спорт” е публикувана и интерес-
на статистика, свързана с Божи-
нов. Той вкара осмия си гол в
Серия Б, като го прави с екипа
на трети тим. До този момент
Валери има 5 гола за Ювентус
и 2 за Лече във втора дивизия,
където е изиграл общо 37 мача.
На 26 години Божинов има 157
мача в Серия А и 34 гола - 15
за Лече, 8 за Фиорентина и 11
за Парма. Той дебютира в Серия
А на 27 януари 2002 година,
когато е само на 15 години,
11 месеца и 12 дни.

вю пред най-тиражно-
то спортно издание в
Италия “Гадзета дело
Спорт”. Стрелецът на
Верона нашумя сери-
озно, като отбеляза
гол на Бари и донесе
ценен успех за своя
тим, който се е устре-
мил към завръщане в
Серия А. Пресата в
Италия написа някол-
ко коментара, които
бяха оптимистични за
бъдещето на Божи-
нов. Той пък сподели
пред вестника с розо-
вите страници, че
един от примерите му
е Лука Тони, заблес-
тял на 28 години.

“Няма грешка, бях
на 16 години, когато
играх за първи път в
Серия Б. Много млад
бях тогава, може би
и младостта ми по-
пречи в дадени мо-
менти. Сега съм в
отбор, който дава, но
и иска много от свои-
те играчи. Все още
мога да дам много,
смятам, че се нами-
рам в ключов момент

от своята кариера.
Ето ви и един пример,
Лука Тони изригна на
27-28 години. От тре-
ньори, с които съм
работил до този мо-
мент в кариерата си,
Гуидолин ми даде
най-много в тактиче-
ски аспект, а Зденек
Земан ми показа най-
много по отношение
на играта на напада-
телите. Отборът ни е
доста добър. Всички
вярваме, че ще успе-
ем да влезем в Серия
А. Не мога да кажа
дали ще се върна ня-
кога в Лече. Никога
не казвай никога, но

не вярвам, честно
казано. Миналия се-
зон се върнах, като
рискувах да не се
представя като пър-
вия път. Въпреки то-
ва, аз бях сигурен, че
ще се спасим, но не
стана. Когато бях
в Ювентус и Ман-
честър Сити, можех
да се превърна в го-
ляма работа, но две-
те контузии много ми
попречиха. Скъсах
кръстни връзки, по-
сле и ахилесовото су-
хожилие. Благодарен
съм на Парма, че
после ме върна в иг-
рата. В Ювентус пре-

живях уникален шам-
пионат. Нямах голямо
поле за изява, но как
можех да играя пове-
че в компанията на
Дел Пиеро, Камора-
нези и Недвед? В на-
ционалния тим съм
повикан за мачовете
с Дания и Чехия. Не
бях в добра кондиция
и заради това бях
извън състава срещу
Италия. Млада група
сме, а треньорът Пе-
нев е изключително
амбициозен настав-
ник. Много искам да
се класираме на Све-
товното първенство”,
завърши Божинов.

Селекционерът на Дания
Мортен Олсен обяви група от
23 човека за предстоящите
световни квалификации срещу
България и Италия. В редиците
на “червения динамит” се
завръщат Патрик Мтилига, Ми-
хаел Силбербауер, Томас Ка-
ленберг и Никлас Бенднтер, а
абсолютен дебютант е Каспер
Слот от Орхус. Датчаните ще
гостуват в София на 12 октом-
ври, а 4 дни по-късно се изпра-
вят срещу Италия в Милано.

ГРУПАТА НА ДАНИЯ:
Вратари: Андерс Линде-

гор (Манчестър Юнайтед,
Анг),  Каспер Шмайхел
(Лестър, Анг), Стефан Ан-
дерсен (Евиан, Фр); Защит-
ници: Даниел Агер (Ливър-
пул, Анг), Даниел Вас (Еви-
ан, Фр), Йорес Окоре (ФК

О

ОЛСЕН ВИКА 23-МА ДАТЧАНИ
ЗА СОФИЯ И МИЛАНО

Нордселанд), Ларс Якобсен
(ФК Копенхаген), Патрик
Мтилига (ФК Нордселанд),
Симон Кяер (Волфсбург,
Гер); Халфове: Каспер Слот
(Орхус), Кристиан Ериксен
(Аякс, Хол), Якоб Поулсен
(Монако, Фр), Каспер Ло-
рентцен (ФК Нордселанд),
Михаел Силбербауер (Оден-
зе), Николай Стокхолм (ФК
Нордселанд), Томас Кален-
берг (Волфсбург, Гер), То-
мас Кристенсен (ФК Копен-
хаген), Вилиам Квист (Щут-
гарт, Гер); Нападатели: Анд-
реас Корнелиус (ФК Ко-
пенхаген), Денис Ромедал
(Брьондби), Михаел Крон-
Дели (Селта, Исп),  Ник-
лас Бендтнер (Ювентус, Ит),
Николай Йоргенсен (ФК Ко-
пенхаген)

утболистът на Ботев Враца Асен Чалъков бе изпи-
сан сутринта вчера от Военна болница, където точно
преди седмица му бе направена животоспасяваща
операция, продължила 10 часа. След направените
контролни прегледи е установено, че след отстраня-
ването на тумора от главата му вече няма никакви
проблеми и той може да се прибере вкъщи. След
две седмици на Чалъков ще му бъдат направени
нови прегледи, като лекарите са категорични, че
след пълното възстановяване от операцията, той
ще може да продължи футболната си кариера.

Изписаха Чалъков от ВМА

Ф

Посрещнаха с
плакати Стоичков
пред ГДБОП

Група от около 50 привърже-
ници на ЦСКА засвидетелства-
ха своята подкрепа към легенда-
та на българския футбол Хрис-
то Стоичков, след като той
влезе в сградата на ГДБОП, за
да даде показания за “черното
тото”. Феновете на “армейци-
те” разпънаха транспаранти и
запалиха факли точно пред цен-
тралния вход на управлението.
На самите плакати пишеше:
“Долу ръцете от U19, черното
тото не е мит, защо Ицо, а не
Перукан?”, “Брак между гърне и
Бай Ганьо означава тото-содо-
мия”, “Боби, футбола съсипа!”
Акцията предизвика голям ин-
терес от хората в близките
сгради, които напуснаха работ-
ните си места и излязоха по
тераси и покриви, за да наблю-
дават случващото се. Стоичков
бе разпитан в ГДБОП по темата
за уговорените мачове. След
като слезе от автомобила си,
носителят на “Златната топка”
за 1994 година се обърна с думи-
те: “Все още не съм с белезници”.

Отложиха делото
на Врайков

Пловдивският окръжен съд
разгледа европейската заповед за
арест на Момчил Врайков, издаде-
на от съда в Дъблин. Бившият
футболен съдия беше задържан
преди дни под тепетата, а вчера
той се изправи пред съда и даде
доброволно съгласие за екстради-
ция в Ейре. Делото обаче беше
отложено за 12 октомври.

Веселин Топалов
получава първи медал

от 2012 година насам
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ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

09.30 Турнир в Пекин
(жени)

СНУКЪР
20.00 Европейски тур

в Полша
БОКС

22.00 Уейн Алуан

Топалов
спечели
турнира
в Лондон

(Вбр) - Бека Сутидзе (Груз)
ПО ФИЛМ +
ФОРМУЛА 1

08.00 Тренировка за Гран при
на Япония

кратки

анчестър Сити се
измъкна от 2-ра по-
редна загуба в Шам-
пионската лига, след
като завърши 1:1 у
дома с германския
първенец Борусия
Дортмунд. “Милионе-
рите” се спасиха от

едемкратният шампион
във Формула 1 Михаел
Шумахер ще прекрати
кариерата си след края
на сезона. Това обяви Шампионска

лига, II кръг
ГРУПА А
Динамо Киев - Динамо
Загреб 2:0 1:0 Гусев (3),
2:0 Пиварич (33-авто-
гол); Порто - ПСЖ 1:0 Родригес (83)
1. Порто 2 0 0 3:0 6
2. ПСЖ 1 0 1 4:2 3
3. Динамо Киев 1 0 1 3:4 3
4. Динамо Загреб 0 0 2 0:4 0
III кръг, 24.10 (сряда) 21.45: Порто -
Динамо Киев; Динамо Загреб - ПСЖ

ГРУПА В
Арсенал - Олимпиакос 3:1 1:0 Жерви-
ньо (42), 1:1 Митроглу (45+1), 2:1 По-
долски (56), 3:1 Рамзи (90+4); Шалке -
Монпелие 2:2 0:1 Фана (13), 1:1 Драк-
слер (26), 2:1 Хунтелаар (53-д), 2:2
Камара (90) ЧК Бокали (52-М)
1. Арсенал 2 0 0 5:2 6
2. Шалке 1 1 0 4:3 4
3. Монпелие 0 1 1 3:4 1
4. Олимпиакос 0 0 2 2:5 0
III кръг, 24.10 (сряда) 21.45: Арсенал -
Шалке; Монпелие - Олимпиакос

ГРУПА С
Зенит - Милан 2:3 0:1 Емануелсон (13),
0:2 Ел Шаарави (16), 1:2 Хълк (45+2), 2:2
Широков (49), 2:3 Хубочан (75-авто-
гол); Андерлехт - Малага 0:3 0:1 Пе-
рейра (45+1), 0:2 Родригес (56-д), 0:3
Перейра (64)
1. Малага 2 0 0 6:0 6
2. Милан 1 1 0 3:2 4
3. Андерлехт 0 1 1 0:3 1
4. Зенит 0 0 2 2:6 0
III кръг, 24.10 (сряда) 21.45: Зенит -
Андерлехт; Малага - Милан

ГРУПА D
Аякс - Реал Мадрид 1:4 0:1 Роналдо
(42), 0:2 Бензема (48), 1:2 Мойсандер
(56), 1:4 Роналдо (79 и 81); Манчестър
Сити - Борусия Дортмунд 1:1 0:1
Ройс (61), 1:1 Балотели (90-д)
1. Реал 2 0 0 7:3 6
2. Борусия 1 1 0 2:1 4
3. Ман Сити 0 1 1 3:4 1
4. Аякс 0 0 2 1:5 0
III кръг, 24.10 (сряда) 21.45 Аякс -
Манчестър Сити; Борусия - Реал

Шумахер се отказва след сезона
риерата си. Искам да бла-
годаря на ръководството на
отбора, че повярва в мен”,
каза 43-годишният герма-
нец пред тълпа журналисти
в Япония.

 Шумахер за втори път
прекратява кариерата си.
Той направи това през 2006
г., но през декември 2009-а
се върна в спорта, след като
подписа договор с “Мерце-
дес” за 3 години. Герма-
нецът има 21 годишна ка-
риера във Формула 1 и е
участвал в над 300 старта.
От 1991 до 2006 г. той има
рекордните 91 победи за
Гран при. С тима на “Фера-
ри” Шумахер спечели 5 по-
редни титли (от 2000 до
2004 г). Той призна, че в
момента няма желание да
продължи да се състезава.

С
легендарният германски пи-
лот пред медиите преди не-
делния старт за Гран при на
Япония. Преди седмица от
отбора на “Мерцедес” обя-
виха, че  Шумахер ще бъде
заменен от британеца Люис
Хамилтън за сезон 2013.

“Реших да прекратя ка-
риерата си след края на се-
зона, въпреки че все още
мога да се състезавам с
най-добрите пилоти в света.
Това ме прави горд и аз
никога няма да съжалявам,
че се върнах в спорта. Ние
не изпълнихме целите си
през този сезон, но като
цяло аз съм доволен от ка-

Шампионът на Англия
се спасява с дузпа
в края за 1:1

Сити се мъчи
с Борусия Д
Сити се мъчи
с Борусия Д
Сити се мъчи
с Борусия Д
Сити се мъчи
с Борусия Д
Сити се мъчи
с Борусия Д

М
Серхио Агуеро от

Манчестър Сити
претендира за дузпа,

след като бе фаулиран
в наказателното поле

от защитник на
Борусия Д. В 90-ата
мин. обаче реферът

посочи бялата точка
за игра с ръка на на
Невен Суботич и от

11-те м Марио
Балотели изравни за

крайното 1:1 в мача на
ст. “Етихад Еъруейс” в

Манчестър

загубата в последната минута, когато
Марио Балотели вкара дузпа, която бе
остъдена за игра с ръка на Невен Суб-
отич. Преди това Марко Ройс (62) бе
извел германците. Борусия може да
съжалява за изпуснатите 3 точки, защо-
то стражът на Сити Джо Харт извади
поне 5 чисти гола.

В другия мач от “групата на смъртта”
Реал М разби Аякс с 4:1 като гост и се
окопа на първото място с 6 т. Супер-
звездата на “Белия балет” Кристиано
Роналдо (42, 79 и 81) наниза хеттрик,
а със задна ножица се разписа и Ка-
рим Бензема (48). Почетно за холанд-
ския шампион вкара Никлас Мойсан-
дер (56). Така “Кралският клуб” натрупа
самочувствие преди “Ел Класико” с
Барселона в неделя. Роналдо пък вече
има общо 12 гола за сезона - 6 за

първенство, 4 в Шампионската лига и 2
за Суперкупата. След като вкарва в 4
поредни мача, медиите в Испания ко-
ментират, че португалецът ще влезе в
отлична форма за супердербито на
Испания.

В Група С Милан излъга с 3:2 “мно-
гомилионния” Зенит в Санкт Петербург.
Урби Емануелсон (13) и Стефан Ел
Шаарави (16) дадоха аванс на “росоне-
рите”, но Хълк (45+2) с дебютния си гол
за руснаците и Роман Широков (49)
върнаха интригата. Словакът Томаш
Хубочан (75) обаче си вкара автогол
след центриране и така даде 3-те т. на

7-кратните еврошампиони. В другата
среща Малага отнесе Андерлехт с 3:0
като гост и е с пълен актив от 6 т.

В Група А Порто надви френските
“милионери” от ПСЖ с 1:0 с гол на ко-
лумбиеца Джеймс Родригес (83). В дру-
гия мач от групата Динамо Киев победи
Динамо Загреб с 2:0 с гол на Олег Гусев
(3) и автогол на Йосип Пиварич (33).

В Група В Арсенал отнесе Олимпиа-
кос с 3:1 и продължава без грешка.
Мачът от II кръг отново бе изгледан от
трибуните от мениджъра на “топчиите”
Арсен Венгер, който изтърпява наказа-
ние от миналата година.

 Децата от
ДДЛРГ “Петър
Димитров” -
село
Първомай,
позират с
купата на
регионални
шампиони и с
председателя
на ДДЛРГ
“Петър
Димитров”
Анатоли
Илиев

Сираци от село Първомай
печелят зонален шампионат

В Благоевград на
спортната база на ЮЗУ
“Неофит Рилски” се прове-
де четвъртият зонален
шампионат за деца, ли-
шени от родителски гри-
жи, под наслов “Спортът
достъпен за всички лица”.

Организатор на съби-
тието бе Сдружение
“Българска спортна феде-
рация за деца, лишени от
родителски грижи”  съвме-
стно с Държавната аген-
ция за закрила на детето
и с изключителната под-

крепа на Корпоративна
търговска банка АД. В
състезанията взеха учас-
тие 164 деца от Якоруда,
Дупница, София, Благоев-
град, Гоце Делчев, с.
Първомай, Петричко и с.
Разлив, Ботевградско.  Де-
цата мериха сили в тради-
ционните 5 вида спорт -
футбол, баскетбол, лека
атлетика, тенис на маса и
бадминтон. Комплексен
победител в надпревара-
та станаха възпитаниците
на ДДЛРГ “Петър Димит-

ров” с. Първомай. Осигуре-
ни бяха много награди,
купи и медали за победи-
телите, които им бяха
връчени от председателя
на БСФДЛРГ - Анатоли
Илиев. Проявата е вклю-
чена в годишната програ-
ма на БСФДЛРГ и е по-
следният от четирите зо-
нални турнира, предшест-
ващи ХVIII национален
шампионат за деца, ли-
шени от родителски гри-
жи, който ще се проведе
през  декември в София.

След мачовете

РОБЕРТО МАНЧИНИ,
мениджър на Сити:

“Не заслужавахме да взе-
мем тази точка. Дортмунд
игра супер и в момента е по-
добър отбор от нас. Трябва-
ше да се борим здраво за
всяка топка. Имаме добри
играчи, но Борусия е с пове-
че опит от нас. Джо Харт ни

спаси. Той се справи пер-
фектно. Германците пък ня-
маха късмет. Може би няма-
ше дузпа в наша полза, но
съм доволен, че все пак бе
отсъдена. Уверен съм в ка-
чествата на моя тим, но ако
не подобрим играта си, ще
бъде трудно да се класира-
ме напред.”

ЖОЗЕ МОУРИНЬО,
треньор на Реал:

“Изпълнихме си целите в
една група, която не е никак
лека. Това, че започваме с 6
т., ни дава малко спокойст-
вие. Не пълно, но донякъде.
Кристиано знае, че головете
му са важни за нашите побе-
ди. След като получихме гол,

загубихме контрол и мачът
стана опасен. Когато вкарах-
ме третия, Аякс разбра, че
двубоят е приключил. Рамос
се представи силно в послед-
ните 3 мача, след като преди
това бе оставен на пейката.
Моята работа е да извличам
най-доброто от играчите си и
само това ме интересува.”

Снимки БГНЕС

Гришо влезе в
схемата в Шанхай

Григор Димитров ще започне
директно в основната схема на
“Мастърс” турнира в Шанхай
($3,5 млн.) в неделя. Първата
ракета на България в мъжкия
тенис се очакваше да стартира
от квалификациите, но 15 игра-
чи с по-предно класиране се
отказаха от участие по различ-
ни причини. Оттеглянето в по-
следните дни заради травми на
Давид Ферер (Исп), Хуан Мар-
тин Дел Потро (Арж), Жулиен
Бенето (Фр) и Гаел Монфис (Фр)
отвориха място за директно
класиране на българина в основ-
ната схема.


